
Državi^ kar 
je njenega 

Vsaka država, tudi naša, potrebuje za svoje funkcioniranje og-
romno denarja. Pravzaprav ga potrebuje vedno več, kot bi ji ga bili 
pripravljeni državljani dati. Za našo velja to še posebej, saj je število 
tistih, kiji kaj lahko dajo, majhno, vse večje pa število tistih, ki od nje 
nekaj pričakujejo. Da je država sposobna vzeti državljanom tisto, 
kar ji pripada, ima visoko usposobljen, množičen in drag aparat. Če 
bi bili državljani stoodstotno zavedni in bi ji sami od sebe dajali, kar 
ji gre, bi bila država seveda cenejša in manj pogoltna. Toda to je že 
pravljica, ki se ne more uresničiti. 

Država se je torej zoper državljane oborožila z zakoni, eden med 
njimi ja tudi Zakon o dohodnini. Poleg tega, da nam v njem sporoča, 
kaj in kdaj ji moramo dati, nam povrh vsega še grozi: "Če se ne boste 
ravnali po določilih zakona, boste kaznovani!" Za dan ali dva pre-
pozno oddano napoved dohodnine nam sodnik za prekrške zaračuna 
10 tisoč tolarjev. Če bomo zamudili mesec ali več ali če napovedi 
sploh ne bomo oddali, nam grozi nekaj sto tisočakov težka kazen. Še 
vključno do torka, 1. aprila, imamo torej čas, da državi napovemo, 
kaj lahko njena blagajna pričakuje od naših zaslužkov v letu 1996. 
Toda bodimo tudi mi do države tako odločni. Poučimo račune, kijih 
lahko uveljavimo kot olajšavo, ne pozabimo vpisati vzdrževanih 
družinskih članov, izkoristimo prav vsako možnost, da ji ne damo tis-
tega, kar ji ne pripada. Nikakor tudi ne smemo dopustiti, da nam 

' država ne bi vrnila denarja, ki smo ji ga med letom morda dali pre-
več. Olajšave lahko uveljavite samo do zadnjega dne, določenega za 
oddajo dohodninske napovedi. Če se boste šele čez nekaj dni spomni-
li, da kakšne olajšave niste uveljavili, vam do država pokazala figo. 
Dajmo torej državi tisto kar je ^ 
njenega, in vzemimo ji vse, cz^ 
kar ji ne pripada. ( 

ORMOŽ /^DRUŠTVENA-^^ČANJE 

I F - ^ A / N spiralna 
olimpiad 
Na rednem marčevskem srečanju so se v Ormožu 
sestali člani društva za pomoč duševno prizadetim 
občine Ormož. Prisotnih je bilo čez 60 članov, ki so 
prisluhnili strokovnemu predavanju, osrednjo po-
zornost pa so namenili pogovoru o specialni olim-
piadi. Ormož bo namreč 9. maja gostitelj 4. re-
gijskih iger specialne olimpiade za pomursko in 
podravsko regijo. 

Mednarodno gibanje specialne olimpiade poteka že od leta 
1968 in od takrat tekmujejo zmerno in težje prizadete osebe že v 
več kot 140 državah sveta. Olimpiada ni le tekmovanje in šport, 
je način življenja. Do nedavnega so bili strokovnjaki pri nas 
mnenja, da bi prizadete osebe morale živeti mirnejše življenje. 
Danes pa vemo, da je športna dejavnost priložnost za izboljšanje 
telesnega počutja, splošnega zdravstvenega stanja pa tudi pri-
K>žnost za živahno družabno življenje. 

Organizatorji pričakujejo udeležbo več kot 200 tekmovalcev 
in okrog 100 spremljevalcev. Prireditev bo potekala v Mestni 
grabi in bo najmnožičnejša letošnja športna prireditev v 
Ormožu. 

vk 

Cvetni nedelj i sledi" veliki teden - čas priprav na veliko noč al i ' "vuzem", kot praznik imenujemo tudi na 
Štajerskem. Vel ikonočna nedelja je družinski praznik, saj ta dan družina sede^^k praznični mizi, k 
vel ikonočnemu "žegnu", v katerem pa ne sme manjkati vel ikonočnih pirhov, pisanic ali rumenic, kakor jih 
pač poznajo po imenih in načinu okraševanja v različnih slovenskih pokraj inah. Na Ptujskem je bilo' še 
nedolgo tega skoraj nepoznano risanje vel ikonočnih pisanic s pisalko iri voskom. Prva se je tega bolj 
organizirano lotila Mira Mijačevič v svojem ateljeju in tečaj ob koncu minulega tedna je med l judmi 
vzbudil precej zanimanja. V rokah tečajnikov so nastajale čudovite pisanice ,- samo nekaj domiselnosti , 
domišl j i je in ustvarjalnosti jim je bi lo treba dodat i . F o t o : T a t j a n a M o h o r k o 

PTUJ / KMETIJSKA Z A D R U G A PTUJ 

Izredni obini zbor bo 3, aprila 
Devetdeset podpisnikov, članov Kmetijsice zadruge Ptuj, je v začeticu marca zai i te-
valo siciic izrednega občnega zbora, zahtevo pa naslovilo predsedniku zadružnega 
nadzornega odbora. Ker pričakovanega odziva z njegove strani ni bi lo, so izredni 
občni zbor sklicali sami, in sicer za četrtek, 3 . apr i la , ob 17. uri v vaškem domu 
Pobrežje. 

To možnost namreč daje dese-
tini članov (zadruga ima nekaj 
nad 700 članov) 36. točka pravil 
KZ Ptuj. Izredni občni zbor je 
posledica dogajanja na rednem 
občnem zboru 28. februarja, ko 
upravni odbor zadruge ni 
upošteval sklepov območnih 
zborov področnih zadrug in 
sklepa tega občnega zbora, da se 
kandidatna lista za mesto direk-
torja zadruge razširi za novega 
kandidata, to je dotedanjega di-
rektorja Stanka Tomaniča. Po-
leg tega je razlog za sklic iz-
rednega občnega zbora v imeno-

vanju vršilca dolžnosti direktor-
ja zadruge. Na to mesto je nam-
reč upravni odbor imenoval kan-
didata, ki na občnem zboru ni 
dobil večinske podpore. Tako 
sklicatelji izrednega občnega 
zbora menijo, da upravni odbor 
razdvaja člane zadruge in ruši 
dosedanje uspešno delo zadruge 
in njenega vodstva. Nadzorne-
mu odboru sklicatelji izrednega 
občnega zbora očitajo, da ni 
upošteval sklepov občnega zbo-
ra, da je deloval v nasprotju z 
voljo večine članov KZ Ptuj ter s 
svojimi dejanji rušil ugled in 
škodoval poslovnim možnostim 
zadruge in njenih članov. Zame-
rijo mu tudi, da ni reagiral na 
zahtevo za sklic izrednega 
občnega zbora ter na ravnanje 
upravnega odbora, s tem pa je 

kršil določila 53. točke pravil 
zadruge. Oba omenjena organa 
tako, po mnenju sklicateljev iz-
rednega občnega zbora, več ni-
mata podpore večine članov zad-
ruge. Zanimivo je, da so sklica-
telji za zapisnikarico na iz-
rednem občnem zboru "najeli" 
notarko iz Maribora. V predla-
ganem dnevnem redu so med 
drugimi točke o razrešitvi up-
ravnega in nadzornega odbora in 
sklic predčasnih volitev v organe 
upravljanja. Prvotno je bila na 
dnevnem redu tudi razrešitev 
vršilca dolžnosti direktorja in 
imenovanje novega vršilca, ven-
dar so v dodatnem gradivu skli-
catelji od te točke odstopili z 
obrazložitvijo, da bi bilo s po-

novno menjavo v vodstvu dodat-
no prizadeto poslovanje Kme-
tijske zadruge Ptuj. Če bo na iz-
rednem občnem zboru prišlo do 
predčasne razrešitve upravnega 
in nadzornega odbora, so sklica-
telji predvideli sklic še enega iz-
rednega občnega zbora 5. maja, 
ko naj bi izvolili nove člane obeh 
organov. Medtem pa naj bi v 
petnajstih dneh področne zadru-
ge izvedle kandidacijski posto-
pek in predlagale nove člane. 

Vsekakor bomo o dogodkih v 
Kmetijski zadrugi Ptuj še 
poročali. 

O KZ Ptuj pišemo tudi na 
strani 9. 

J. Bračič 
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PTUJ / N A OBISKU V PODJETJU PLESKAR 

KrifUno obdobje 
/e za njimi 
PO OSMIH lETIH IZGUBE LANI PONOVNO POSLOVALI POZITIVNO • LETOS 
BODO ZAPOSLILI DESET NOVIH DEUVCEV • NAJVEČJA DELOVIŠČA IMAJO 
ZUNAJ PTUJA 
Podjetje za zaščito in izolacijo površin Pleskar Ptuj po dol-
gih letih stagnacije znova okreva. Lani so po osmih letih 
poslovanja z izgubo prvič pozitivno poslovali. 85 zaposlenih 
ponovno z optimizmom zre v prihodnost. Da se je podjetje 
obdržalo v najhujših časih, je v glavnem njihova zasluga. 
Pri tem so imeli nemajhen delež dobri medsebojni odnosi, 
brez katerih ni kvalitetnega dela. 

Podjetje dela od leta 1960. V 
najboljših časih je imelo 500 za-
poslenih, delali so na različnih 
deloviščih bivše Jugoslavije. 
Začetek krize se je pokazal že v 
letu 1987, število zaposlenih je 
vztrajno padalo, počasi so iz-
gubljali delo v Bosni, Srbiji in 
Črni gori. Z izgubo trga se je 
zmanjševalo tudi število zaposle-
nih. Leta 1992 je bilo delavcev le 
še med 85 in 90. Do aprila tega 
leta oziroma do začetka vojne so 
še delali v Bosni, potem so jim 
ostala le delovišča v sosednji 
Hrvaški. Tudi delavci so bili iz 
krajev, kjer so imeli delovišča. 
Danes zaposlujejo 85 delavcev. 

POLOVICA 
DELAVCEV SO 
TUJCI 

Direktor podjetja Boris 
Krajnc zadovoljno pove, da 
bodo letos po dolgih letih znova 
zaposlili novih deset delavcev. 
To zahteva tudi povečan obseg 
dela. Specializirali so se na speci-
alno zaščito betona in jeklenih 
površin, kar je njihova glavna 
dejavnost. Razpolagajo z 
izkušenimi in strokovno uspo-
sobljenimi delavci, precej je ta-
kih, ki so v podjetju že dlje časa. 
Kar pa zadeva strukturo zaposle-
nih, jih je 50 odstotkov že vedno 
tujcev, ker pri nas takih profilov 
kadrov ni oziroma naši ljudje ne 
želijo delati na terenu, kar pa je 
tudi svojevrsten odsev naše soci-
alne politike. S tujimi delavci 
sklepajo pogodbe za določen čas, 
glede na sezono del pa so tako 
kot drugi gradbeniki od decem-
bra do februarja skorajda brez 
dela oziroma se v tem obdobju 

obseg dela zaradi klimatskih raz-
mer zmanjša za 50 odstotkov let-
ne realizacije. Tako kot drugi 
gradbeniki pa se srečujejo tudi z 
veliko nelojalno konkurenco, 
kar jim otežuje prizadevanja pri 
stabilizaciji poslovanja. 

Sloves kvalitetnega izvajalca 
zaščite Pleskarja ni nikoli zapus-
til, tako da so že več desetletij 
prisotni s stalnimi ekipami dela-
vcev v Železarni Jesenice, Cin-

karni Celje, v Velenju, Šoštanju, 
Luki Koper in drugje, kjer ima-
jo opravka z vzdrževanjem 
večjih kompleksov. Lani so de-
lali tudi v Libiji, v Zagrebu ima-
jo registrirano podružnico. Gle-
de na to, da na Hrvaškem delajo 
stalno, in glede na renome je 
pričakovati, da se bo v kratkem 
obseg del na Hrvaškem občutno 
povečal. Edino, kar jih lahko 
zaustavi, so delavci, saj jih je 
tudi na Hrvaškem kljub krizi iz-
redno težko dobiti. V sodelovan-
ju s proizvajalci materialov in 
inženiring organizacijami delajo 
tudi v tujini, kjer prevzemajo 
kompletna dela ali pa sodelujejo 
kot nadzorniki. V kratkem bo 
eden njihovih delavcev šel kot 
nadzornik na Tajsko, kjer bo so-
deloval pri nadzoru in strokovno 
pomagal tuji firmi pri uvajanju 
novosti iz dejavnosti zaščite. Pri 
delu sta njihovi glavni vodili 
kvaliteta in rok izvedbe, ki ga 
spoštujejo v največji možni meri. 

PLESKAR JE 
DELfs^IŠKA 
DRUŽBA 

Vsa leta so se kljub krizi sprot-
no seznanjali s strokovnimi no-
vostmi in jih skušali sproti uva-
jati v prakso. Nekoliko so zaosta-
li v tehnologiji, ker zaradi 
slabšega poslovanja niso imeli 
denarja za investicije. Sedaj je 
tudi temu konec. Novih investi-
cij se bodo lotili preudarno, sku-
paj z lastniki. Pleskar je delniška 

družba s 60 delničarji. Glavni 
delničarji so Pomurska družba 
za upravljanje, KBM Infond in 
zaposleni iz interne razdelitve. 
Prva skupščina delaničarjev bo 
predvidoma maja ali junija. S 
pooblaščenima investicijskima 
družbama dobro sodelujejo, zna-
jta prisluhniti njihovim težavam 
in jim skušata pomagati po na-
jboljših močeh. Namreč le dober 
razvoj in poslovanje lahko v 
bodočnosti delničarjem prinese-
ta dobiček. Pleskar pa je tudi ena 
tistih ptujskih firm, ki jim bolj 
zaupajo drugje kot doma. Boris 
Krajnc je prepričan, da bi lahko 
več delali pri specialni zaščiti na 
primer v ptujski Perutnini in v 
drugih firmah. Upajo pa, da 
bodo dogovori s SCT Ljubljana, 

ki gradi ptujski most, uspešni in 
da bodo toliko zaželeno delo na 
tem objektu le dobili. 

Za letošnje leto so s pogodba-
mi pokrili že skoraj polovico 
predvidene letne realizacije. 
Tako so izredno zadovoljni, da 
so pridobili delo na enem na-
jvečjih investicijskih objektov v 
Sloveniji - poštnem centru 
Ljubljaa, ki je vredno sto milijo-
nov tolarjev, kar predstavlja tret-
jino letne realizacije. Pridobili 
so tudi dela na novem rezervoar-
ju v Kopru v vrednosti 30 mili-
jonov tolarjev. K temu pa je 
potrebno dodati druga 
vzdrževalna dela, za katera imajo 
sklenjene stalne pogodbe. 

Podjetje razpolaga s 
precejšnjim osnovnim kapita-
lom. Prevladujejo v glavnem 
nepremičnine. Sedež podjetja je 
v eni etaži v Lackovi 5, večji del 
prostorov pa je v Kidričevem, 
kjer so delavnice, ki jih namera-
vajo posodobiti. Gre za občutlji-
vo investicijo že zaradi ekologije 
in zaradi samih tržnih razmer. 
Stanovanjske hiše za delavce 
imajo v Mariboru in na Jeseni-
cah. Razveseljivo je tudi, da 
praktično poslujejo brez dolgo-
ročnih obveznosti. Pri Novi 
KBM so dobro zapisani. 
Letošnje leto poslujejo tudi brez 
blokiranega žiro računa, kar je 
bilo v prejšnjih letih zelo pogos-
to. V glavnem je do blokad pri-
hajalo zaradi neplačanih pris-
pevkov iz osebnih dohodkov. 

M G 

TEDNIK je naslednik 
Ptujskega tednika oziroma 
Našega dela, ki ga je ustanovil 
Okrajni odbor OF Ptuj leta 
1948. Izdaja RADIO - TEDNIK, 
d.o.o., Ptuj. 
Direktor: Franc Lačen. 
Uredništvo: Jože Šmigoc 
(odgovorni urednik), Jože 
Bračič, Ivo Ciani, Majda 
Goznik, Viki Klemenčič, Ludvik 
Kotar (v. d. radijskega 
urednika), Martin Ozmec, 
Marija Slodnjak in Milena 
Zupanič (novinarji). 
Grafično-tehnični urednik: 
Slavko Ribarič. 
Tehnični urednik: 
Jože Mohorič. 
Propaganda: 
Oliver Težak, « 776-207. 
Naslov: RADIO - TEDNIK, p.p. 
95, Raičeva 6, 2250 Ptuj; « 
(062) 771-261, 779-371; 
771-226; faks (062) 771-223. 
E-pošta: tednik© kdm-ptuj.si 
Celotna naročnina 6.360 
tolarjev, za tujino 12.720 
tolarjev. 

Ptuj: 52400-603-31023 
Tisk: GZP Mariborski tisk, 
Maribor. 
Po mnenju Ministrstva za 
informiranje Republike 
Slovenije št. 23/58-92 z dne 
12. 2. 1992 se šteje Tednik za 

' izdelek informativnega značaja 
iz 13. točke tarifne številke 3, 
za katerega se plačuje 

fl petodstotni davek od prometa 
^ proizvodov. 

O plaiah ne duha ne sluha 
NA PROTESTNEM SHODU PRED LENARŠKO OBČINO SO RAZOČARANI DELAVCI TOVARNE 
NOŽEV iN DRUGIH REZIL PATHOS IZRAZILI NEZADOVOUSTVO NAD RAVNANJEM OBČINSKE 
OBLASTI, KI JO GOSPODARSKE TEŽAVE PREMALO ZANIMAJO <f DIREKTORJU M lUNU PON-
GRAČIČU VEČ NE VERJAMEJO, SAJ SE SAMO IZGOVARJA IN IŠCE RAZLOGE ZA TEŽAVE DRU-
GOD, LE PRI SEBI NE # ŽUPAN SLAVKO KRAMBERGER SPREJEL DELAVCE IN ORGANIZIRAL 
SKUPNO SREČANJE S PREDSTAVNIKI SINDIKATA, STAVKOVNEGA ODBORA IN SKB BANKE, 
NA KATEREM PA NISO DOSEGLI BISTVENEGA NAPREDKA # BANKA NI ZA STEČAJ, PA TUDI 
LASTNIK PRAVI, DA NAROČILA BODO IN DA TUDI DENAR ZA PLAČE DO 10. APRILA BO 

Delavcem lenarške tovarne nožev Pathos je očitno prekipe-
lo, saj je ogrožena njihova eksistenca. Dosedanja prizade-
vanja, da bi zadevo uredili v podjetju, niso bila uspešna, 
predvsem zato ker delodajalec (in lastnik) Milan Pongračič 
ni sposoben zagotoviti potrebnih sredstev za plače in tudi 
ne za surovine. Kljub obljubam, da se bo zadeva uredila, je 
vse ostalo po starem, delavci pa so že tako "suhi", da morajo v 
Lenart peš ali s kolesom. Ker je marsikdo edini zaposlen v 
družini, so ogrožena preživela številnih, zlasti mladih družin. 

Zaposleni so imeli vsega do-
volj, dostojanstveno in ponosni 
so prejšnji četrtek prišli pred le-
narško občino, nato pa so se na-
potili še v veliko sejno dvorano. 
Tam so opozorili na težave, dele-
gacija pa je s predstavniki sindi-
kata in stavkovnega odbora 
odšla k županu Slavku Kram-
bergerju. Ta se je vključil v raz-
reševanje problemov in prejšnji 
petek organiziral skupno 
srečanje s predstavniki SKB 
banke, sindikati, stavkovnim 
odborom in občino Lenart. 

Razgovor ni prinesel na-
predka, zdi se, da so se pogovara-
li o povsem izgubljeni zadevi, 
čeprav je lastnik Milan Pon-
gračič še govoril, da usoda Pat-
hosa ni zapečatena. Boljši pozna-
valci razmer pravijo, da je bil to 
pogovor o izgubljenih iluzijah, 
da Pathosa praktično ni več in 
da so izpuhtele čedne vsote de-
narja. Med njimi naj bi bilo tudi 
precej sredstev države, ki je dala 
jamstva SKB banki, ki prav tako 
ostaja brez vsega. Delavci niso 
verjeli lepim besedam in so 
vztrajali pri zahtevi, da jim delo-
dajalec izplača vsaj nekaj denar-
ja. 

Sicer pa smo na delovnem 
srečanju slišali veliko raz-
mišljanj lastnika, ki je povedal, 
da tudi kakovost proizvodnje 
včasih ni bila dobra, da so imeli 
reklamacije, predvsem pa je opo-
zoril, da se takšna proizvodnja 

uvaja dalj časa. Lenarški primer 
je zato zgovoren, saj delavci niso 
imeli potrebnega znanja za zah-
tevno proizvodnjo, ki pa ima 
prihodnost, je povedal lastnik 
Pathosa. Poudaril je tudi, da se 
na veliko pogovarja s poslovnimi 

partnerji o prodaji proizvodnje, 
ki je ocenjena na okoli 400 tisoč 
DEM. Ko bo ta prodana, se bo 
nateklo nekaj denarja, s katerim 
bi lahko do 10. aprila pokril del 
zaostalih plač, vse drugo pa nato 
postopoma (za eno neto plačo 

potrebuje okoli 3,8 milijona to-
larjev). Obetajo se tudi nova 
naročila, tako da delo bo, je me-
nil in pristavil, da ima tudi sam 
veliko terjatev in dolžnikov. 
Predstavnik SKB banke Milivoj 
Samar pa je povedal, da je banka 
vložila v projekt Pathos 5,7 mili-
jona mark in ji ni v interesu 
stečaj podjetja. Zanima jo torej 
proizvodnja, od katere je odvis-
na usoda delavcev. Seveda 
takšna proizvodnja, ki jo bodo 
lahko prodali in vnovčili. Banka 
je velik upnik, ki čaka tudi na 
plačilo obresti ter ima veliko od-
govornost do države, ki je dala 
jamstva za del naloženega denar-
ja. Zaključni račun za lani je po-
kazal, da je precej denarja v zalo-
gah, nekaj pa tudi v terjatvah, žal 
pa podjetje nima tekočih likvid-
nostnih sredstev. Podjetje se bo 
moralo dokapitalizirati, lastnik 
bo moral zagotoviti vsaj 115 mi-
lijonov tolarjev. Banka se torej 
zavzema za ohranitev proiz-
vodnje, a delavci tega ne verja-
mejo več. Preveč grenkega peli-
na so že popili, hočejo pošteno 
plačilo za pošteno opravljeno 
delo. 

Odločitev, kaj bo s tovarno 
nožev Pathos v Lenartu, je v ro-
kah lastnika. SKB banka je že 
terjala učinkovit sanacijski pro-
gram, dodatne večje angažiranje 
sredstev pa za zdaj ni mogoče, je 
povedal Milivoj Samar. Pogovo-
ri se bodo še nadaljevali, delavci 
pa so za ponedeljek spet napove-
dali stavko. Zdi se, kot da pri Le-
nartu spet tepejo mrtvega konja 
in da se vendare obeta stečaj. Z 
njim pa na žalost izguba delov-
nih mest, ki jih pri Lenartu tudi 
sicer primanjkuje. 

Besedilo in posnetka: 
M.Toš 

Uspešen obisk 
v Zmhodni Evropi 
JOŽE PETROVIČ, PREDSEDNIK OBMOČNE OBRTNE ZBORNICE IZ LENARTA, PRAVI, DA 
BODO PRIPRAVILI CELOVITO POROČILO ZA OBČINSKI SVET IN DA SO BILI NA TUJEM 
LEPO SPREJELI 
Z večdnevnega delovnega in študijskega potovanja v 
Liechensteinu, Švici in Nemčiji se je vrnila delegacija le-
narške Območne obrtne zbornice, ki jo je vodil predsednik 
Jože Petrovič. Poleg predstavnikov obrti in podjetništva je 
bil v delegaciji tudi Srečko Šalamun, član občinskega sveta 
v Lenartu. Obiskali so več deželnih zbornic in se pogovarja-
li o vzpodbujanju obrti in podjetništva, predvsem pa o pogo-
jih, ki jih obrti nudita državna in lokalna oblast. 

Pogovori so bili nadvse plodni 
in ustvarjalni, izmenjali so veli-
ko mnenj in izkušenj, saj so se 
lenarški obrtniki na obisk v tuji-
ni dobro pripravili. Pogovarjali 
so se tudi z visokimi predstavni-
ki deželnih vlad in parlamentov 
in ugotovili, da v tujini lokalna 
oblast podjetništvo izjemno 
vzpodbuja. Dogovorili so se, da 
bodo pogovore nadaljevali na 
letošnjem celjskem sejmu, 
najbrž pa tudi v Lenartu, kjer 
pričakujejo delegacije prija-
teljskih obrtnih zbornic. 

Predsednik lenarške obrtne 
zbornice Jože Petrovič je ob 
vrnitvi v domovino posebej pou-
daril, da so načeli tudi vprašanja 
zaščite malega delodajalca in 
možnosti vzpodbujanja novih 
naložb v malem gospodarstvu. 
Najbolje so ta vprašanja urejena 
na Bavarskem, kjer imajo stolet-
no tradicijo, nekoliko slabše pa v 
Švici, kjer obrtniki ne potrebuje-
jo članstva v zbornicah. Pogo-
varjali so se tudi o kulturnem so-
delovanju in se dogovorili za iz-
menjavo kulturnih skupin, zlasti 

obrtniških pevskih zborov. Ugo-
tovili so, da je obrt na Slo-
venskem na dobri razvojni poti, 
da pa bo treba vzpostaviti več 
tvornega sodelovanja z lokalno 
oblastjo - občino in občinsko up-
ravo. 

Prav zaradi tega so se pri 
Območni obrtni zbornici 
odločili, da bodo o obisku 
pripravili celovito poročilo in ga 
bo obravnaval občinski svet. 
Predvidoma naj bi to bilo že pri-
hodnji mesec, ko naj bi se svet-
niki zbrali na sedežu zbornice. 
Obrtniki si želijo več smelejšega 
sodelovanja in praktičnih ukre-
pov občine za vzpodbujanje obr-
ti, ki je ena od razvojnih 
možnosti v gospodarsko precej 
obubožani občini Lenart. 

M . Tos 
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Pri O b m o č n i obrtni zbornici Ptuj, ki združuje okrog 1520 samosto-
jnih obrtnikov iz devetih občin na Ptujskem, deluje šestnajst sekcij 

dejavnosti. Na srečanjih, ki jih imajo te dni , pregledujejo dejavnost 
prejšnjega leta, se dogovar ja jo za bodoče aktivnosti in razpravl jajo o 
odprt ih vprašanjih posameznih dejavnosti. Poročila dejavnosti sekcij 
bodo sestavni del poroči la o delu O b m o č n e obrtne zbornice Ptuj v 
prejšnjem letu, ki ga bodo obravnaval i na skupščini zbornice sedme-
ga apr i la. 

PERUTNINSKO MESO V ZDRAVI PREHRANI 

V Novi Gor ic i je bil v petek simpozij o vlogi perutninskega mesa v 
zdravi prehrani. Simpozij je predstavljal kontinuiteto skrbi Perutni-

ne Ptuj, da najnovejše znanstvene ugotovitve s področja zdravega 
prehranjevanja najdejo čim prej svoje mesto v praksi. Profesor dr. 
Dražigost Pokom je predstavil ameriška spoznanja o zdravem načinu 
prehranjevanja, profesor dr. Božidar Zlender pa se je lotil predstavit-
ve vrednotenja kakovosti perutninskega mesa in izdelkov. To meso in 
izdelki so glede na porabo posameznih vrst mesa na tretjem mestu, 
glede na pomen zdravega prehranjevanja pa na prvem mestu. Dr. 
Ciri l Varga je simpozij v Novi Gor ic i izbral kot priložnost za predsta-
vitev kontrole kvalitete perutninskega mesa in izdelkov v Perutnini 
Ptuj. Njena sistematičnost in popolnost je namreč izražena v stand-
ardu PP kvalitete, ki je v vseh segmentih bistveno strožji od splošno 
znanih in uzakonjenih standardov kakovosti. Skrb Perutnine Ptuj za 
zdravo prehrano s piščančj im mesom je postavljena na najvišjo 
možno raven, začne pa se že z vzrejo dan starih piščancev skrbno iz-
branega porekla. 

BARBARA PLAVEČ PRI PACU RABANNU 

Mlada ptujska modna kreatorka Barbara Plaveč, ki si uspešno uti-
ra pot v svet mode, se vse bolj uveljavlja. Po odmevni modni re-

viji v okviru letošnjega se ma moda in prav tako odmevni predstavitvi 
jo je Društvo modnih delavcev Slovenije, ki ga vodi Rok Lasan, 
imenovalo za najobetavnejšo mlado slovensko modno ustvarjalko. 
Udeležila se bo mednarodnega tekmovanja mladih modnih kreator-
jev v Budimpešti (Opera Fashion Shov^), ki bo 14. apri la. Predstavila 
bo osem modelov v okviru elegantne poletne kolekcije. Tekmovanja 
naj bi se udeležila tudi kreatorka Urša Drofenik, ki je kreirala ob leko 
Alenke Vindiš, ki o je nosila v Bangaloreju. Organizator je znani 
francoski modni obl ikovalec Paco Rabanne. 

POTRDILA O OPRAVLJENEM TEČAJU ZA 
TURISTIČNO DEJAVNOST 

V okviru osme razstave Dobrote slovenskih kmetij, ki bo od 4. do 
7. apri la v minoritskem samostanu v Ptuju, bodo podeli l i tudi 

DOtrdila o opravl jenem tečaju za nosilce turistične dejavnosti na 
cmetijah na podlagi pravilnika o minimalni stopnji izobrazbe oseb, ki 
dela jo v gostinski dejavnosti. Potrdila bo dob i lo 29 udeležencev 70-
urnega tečaja, ki je potekal v prostorih Kmetijske šole Ptuj in na Gra -
jenščaku. S tečajem, ki je obsegal praktični in teoretični del, so si 
zainteresirani zdajšnji oziroma bodoči nosilci turistične dejavnosti na 
kmeti jah v Podravju pridobi l i zahtevano izobrazbo. 

TEHNIČNI PREVZEM NOVIH PROSTOROV V 
PTUJSKI BOLNIŠNKI 

V ptujski bolnišnici je bil prejšnji torek tehnični prevzem novo ure-
jenih prostorov za računalniško tomograf i jo in veznega hodnika 

med internim odde lkom in kirurgijo. Dela je izvajalo Gradbeno 
podjet je Ptuj, sredstva v višini okrog 2 8 mil i jonov tolar jev pa je zago-
tovil republiški investicijski sklad. Do konca tedna bodo opravil i 
montažo CT aparata , svečana otvoritev novih prostorov in nove de-
javnosti v ptujski bolnišnici pa bo predvidoma konec apri la ali v 
začetku maja. 

MARIBORSKA BOLNIŠNICA LANI Z IZGUBO 

Mariborska bolnišnica je v prejšnjem letu poslovala z izgubo v 
višini 2 0 0 , 4 mil i jona tolar jev. Glavni razlog zanjo je še zmeraj 

neizplačana odškodnina za koristna v laganja v ekonomi jo Pohorski 
dvor v višini 169,5 mil i jona tolarjev. 

ZADOVOLJNI S KAKOVOSTJO 

Bolniki , ki se zdravijo v mariborski bolnišnici, so še kar zadovol jni 
s kakovostjo zdravljenja in bivanja, je pokazala februarska razis-

kava, v kateri je sodelovalo 9 3 2 bolnikov. Z vprašalnikom so izmerili 
n j ihovo splošno zadovoljstvo, zadovoljstvo z osebjem, sprejemom v 
bolnišnico, higienskimi in bivalnimi razmerami, poznavanjem pravic 
bolnikov in sistema pritožb. Polovica anketiranih je meni la, da jim je 
bolnišnica nudila takšno raven kakovosti storitev, kot so pr ičakoval i , 
dobra četrtina pa je bila prijetno presenečena, ker po njihovi oceni 
bolnišnica nudi bol jšo raven oskrbe, kot so pričakovali . 

PRILOŽNOST ZA FOTOMODELE IN MANEKENE 

V prostorih Zveze kulturnih organizaci j Mar ibor bo 4. apri la ob 1 7. 
in 18. uri avidici ja za bodoče fo tomodele in manekenke. O b 1 7. 

uri pričakuje organizator, Modnoob l ikova ln i studio Mar jana Podles-
nika, otroke od 4. d o 12. leta, ob 18. uri pa dekleta in fante, stare 
nad 12 let. Na eni prejšnjih avdicij sta se od l ično odrezali Ramona 
Seka in Ma ja Lešnik. Ramona Seka je bila tudi najboljša v mane-
kenski šoli. 

V SOBOTO NA PTUJSKI TV 

V tokratni oddaj i si b o m o najprej ogledal i prispevek pod naslovom 
Vel ikonočni križev pot v Jeruzalem, zatem pa več drugih aktual-

nih prispevkov o tem, kaj meni ptujski župan o zaprtju Dravske ulice, 
o akcij i delitve sadik ptujskih Zelenih, državnem prvenstvu v karateju, 
ki je bi lo v Ptuju, o Mercator jevem plesu z modno revijo, zapeli pa 
bodo upokojenci in Zlatko Dobrič. 

Pripravi la; MG 

O sebi Ž E F I F O 

odloiati sami 
Občani občine Videm očitno niso zadovoljni z organizi-
ranostjo svojih krajevnili sliupnosti. Nejevoljni in nekako 
odrinjeni od dogajanja in odločanja se čutijo predvsem v 
večjih vaseh, najbolj očitno v Pobrežju. Sicer pa so tudi raz-
mere v občini šle v nasprotno smer, kot je želelo vodstvo z 
županom na čelu. To ni uspelo s predlogom, da bi krajevne 
skupnosti kot pravne osebe ukinili, mesto krajevne samoup-
rave pa bi prevzeli vaški odbori kot nepravne osebe, brez svo-
jih računov. Učinek tega prizadevaja, ki ga svet občine ni 
podprl, je nasproten: vloga krajevnih skupnosti se je okrepi-
la, kot gobe po dežju so začele rasti nove. Najprej krajevna 
skupnost Sela, za njo nastaja krajevna skupnost Pobrežje, o 
tem pa že nekaj časa razmišljajo in govorijo tudi v Lancovi 
vasi. 

S krepitvijo vloge krajevnih 
bodo na pomenu izgubile vaške 
skupnosti, premajhen vpliv na-
jvečjih vasi na odločanje znotraj 
sedanje KS Videm pa njihovim 
prebivalcem zagotovo ni všeč. 
Po statutu občine je potrebno za 
začetek postopka ustanavljanja 
nove krajevne skupnosti zbrati 
podpise 5 odstotkov tam živečih 
ljudi. V skoraj 900-članski vaški 
skupnosti Pobrežje je vaški od-
bor zbral kar 95 podpisov 
(potrebnih bi bilo 44) in na os-
novi tega sklical zbor občanov. 
Na njem je bilo prisotnih 112 
vaščanov, ki so soglasno sprejeli 
sklep, da "občani naselja 
Pobrežje izstopajo iz organizi-
ranosti v okviru Krajevne skup-
nosti Videm pri Ptuju in od 
občinskega sveta zahtevajo, da s 
spremembo statuta vnese novo 
krajevno skupnost Pobrežje". 
Svet občine Videm je o tej zahte-
vi že odločal na 25. redni seji, ki 
je bila v torek. 

Razlogi za ustanavljanje novih 
krajevnih skupnosti so vsekakor 
posledica raznolikosti nove 
občine Videm. Na eni strani gre 
v njej za strnjena naselja z dokaj 
urejenimi bivalnimi pogoji, na 
drugi strani pa za povsem naraz-
vit in redko naseljen haloški del, 
potreben velikih razvojnih 
sredstev. Razvoj teh območij je 

sicer deklariran strateški cilj 
države, a za to ne zagotavlja 
sredstev. Sredstva iz proračuna 
občine so se v prvih dveh letih 
seveda prelivala tja, kjer so bila 
najbolj potrebna, razvitejši del 
občine pa jih je dobil bore malo 
ali tako rekoč nič. Medtem ko 
občani v nižinskih območjih 
občine seveda ne nasprotujejo 
razvoju Haloz, svojega razvoja 
niso pripravljeni ustaviti; nas-
protno. Tudi krajevna skupnost 
Videm, ki je, prav tako kot 
občina, razdeljena na haloški in 
ravninski del, očitno ne more 
več zadovoljevati interesov vseh 
svojih krajanov. V Pobrežju je 
bilo slišati očitek, da dobi kra-
jevna skupnost letno iz občin-
skega proračuna 50 do 60 milijo-
nov tolarjev, Pobrežje, kjer se 
"ustvari" precejšen del občinske-
ga denarja, pa ni bilo deležno 
nobenih razvojnih sredstev. 
Zupan je na sejah občinskega 
sveta že večkrat poudaril, da 
proračunskih sredstev ni dovolj 
in da bo potrebno razmisliti o 
novih virih, tudi o samopris-
pevku. Prav v tem pa je gotovo 
dodaten razlog za ustanavljanje 
novih KS. Če že samoprispevek, 
potem naj bo z njim zbrani de-
nar porabljen resnično za potre-
be ljudi, ki denar prispevajo. 

J. Bračič 

L.. J j ^ v^arkovski šoli skrbi-
jo poleg Obvezne vsebine še za 
projektno vzgojo svojih otrok. 
Lani so se lotili projekta o 
ienitvi, naslov letošnjega pa 
y^gična posledica: "Pri nas 
bt^o zibali". Da hi bili otroci 
res pripravljeni na zahteve in 
tegobe sodobnega življenja, bi 
jih kazalo prihodnje leto 
zbrati še ob projektu "Pri nas 
se ločujemo". 

„. DA mestni odbor KTV iz 
razumljivih razlogov noče iz-
dati svojega finančnega poslo-
vanja. To je seveda razlog za 
govorice, ki navajajo 17 mili-
jonov dobička. 
... DA so bili spremljevalci 
stotih kmečkih žensk na poto-
vanju v primorski Piran 
nadvse porivalno razpoloženi. 
Pa da ne bo pomote: porivati 

in ^driniM so morali nekaj sto 
k^^anim) težak smetarski 
kontejner. Sicer ne bi mogli 
do zaparkiranega kombija. 
... DA se je med že tako boje-
vitimi psi na območju nekate-
rih občin na desni strani Dra-
ve razvnela prava vojna. Eni 
se želijo cepiti pri družbenem, 
drugi pri privatnem veterinar-
ju. Prilika dela tatu, pravi 
pregovor, dve možnosti 
istočasno na istem mestu pa 
razvajene in razborite pse. 

... DA imajo novoobčinski 
župani kar naprej delitvene 
težave. Tokrat so se sporekli 
ob tem, kako razdeliti doslej 
skupni civilnozaščitni avto. 
Morda bi bila rešitev v njego-
vi prodaji in nakupu drugih 
zaščitnih sredstev, na primer 
kondomov. Tako bi zaščita 
zajela kar najširši krog ljudi. 
... DA se je v osnovnih šolah 
vnel pravi boj za napredoval-
ne, beri plačilne razrede. Mla-
di pri tem nimajo mnogo 
možnosti in njihova plača bo, 
razumljivo, še nekaj časa 
nižja. Če pa bi bil kje 
odločilni faktor mlad ravna-
telj, kandidatka pa brhka 
učiteljica, potem pa... 

... DA se je šel mestni župan 
natovsko - vojaško razgledo-
vat. Ker Nato ni napadalna 
organizacija, so lahko 
sosednji, tudi vzhodni, župani 
povsem mirni. Pričakovati bi 
bilo mogoče kvečjemu kakšno 
posredovalno intervencijo, 
zato naj se nikar več medse-
bojno ne spopadajo. 



GORISNICA/ USPESNO ČEBELARSKO DRUŠTVO 

Čebelji dnevi so ma/ci 
Prvič so čebelarji v fari sv. 

Marjete omenjeni leta 1924, ko 
so bili zbrani v takratnem Čebe-
larskem društvu sv. Marjeta. V 
starih zapisih se omenjata 
Slavko Miki kot prvi predsednik 
čebelarskega združenja in blaga-
jnik Ivan Geč. Vendar starejši 
čebelarji niso bili več tako ak-
tivni in društvo leta 1956 preneha 
delovati. Mlajše generacije ljubi-
teljskih čebelarjev se pozneje 
priključijo ptujskemu društvu, 
nekateri pa čebelarijo kar mimo 
organizacije. 

V letu 1984 je na pobudo Ivana 
Vojska in Marjana Laura društvo 
ponovno zaživelo. Najprej je štelo 
10 članov in skrbelo za 145 družin, 
danes pa je vanj včlanjenih že 32 
čebelarjev. Pot nas je pred dnevi 
pripeljala na domačijo Alojza in 
Vide Kovačec v Formin. 

Ljubiteljski čebelarji so na 
območju sedanje gorišniške občine 
skrbele za zmeraj več čebeljih 
družin, tako da je 500 panjev v 
društvu dovolj zgovorna številka, 
vsak čebelar pa skrbi za 30 in več 
družin. Med pridelujejo le za svoje 
potrebe, pravi predsednik čebe-
larskega društva Ivan Krajnc, zas-
lužka pa si pri tem ne morejo obe-
tati veliko. Pri gorišniških čebelar-
jih je že po tradiciji najbolj iskan 
mešani cvetlični med, pa tudi iz 
cvetov akacije in kostanja ga pride-
lajo v manjših količinah. 

"Čebelarji že nekaj let opazarja-
mo domačine in širšo javnost, ko-
likšnega pomena je čebela v našem 
okolju. Mnogi niti ne vedo, da te 
majhne žuželke v kar 85 odstotkih 
oprašijo cvetove in že s tem je nji-
hova vloga dovolj koristna. 
Matičnega mlečka čebelarji ne pri-
delujemo zaradi prevelikih melio-
racij, komasacij in monokulturne-
ga sajenja na njivah. Glavna paša 
za naše čebelje družine je spomladi 
akacija. Na pašo jih skoraj ne vozi-
mo, ker se to ne splača, čeprav se za 
panje najdejo primerne površine v 
Halozah in Slovenskih goricah. V 
starih zapisih smo našli podatek, 
da so nekoč v naše kraje vozili pan-
je čebelarji iz vse Slovenije, ampak 
takrat je še ajda veliko medila. 

Gorišniški in čebelarji s cirku-
lanskega konca lahko veliko nare-
dimo za promocijo ljubiteljske de-

javnosti z razstavami in predstavit-
vami. Prvo razstavo smo pripravili 
lani v dneh občinskega praznika, 
ljudje so jo dobro sprejeli, saj smo 
zraven ponudili še proizvode in 
sladke dobrote iz medu naših gos-

podnij. Vsakih nekaj let se nam bo 
zagotovo še ponudila priložnost za 
širšo predstavitev, z razstavami je 
pač veliko dela. Radi pa bi naredili 
še manjši čebelnjak v starejšem sti-
lu pri Dominkovi domačiji, to bi 
vzbudilo zamimanje pri obiskoval-
cih," z velikim zadovoljstvom o ak-
tivnostih čebelarskega društva 
pove Ivan Krajnc. 

DOBRO JE 
SEJATI ZELENA 
GNOJILA 

Pri Kovačcevih na Forminu so 
čebele našle svoj dom že pred leti v 
skrbno urejenem čebelnjaku blizu 
dravskega kanala. Zakonca 
Kovačec povesta, da je v naši 
družbi veliko premalo pozornosti 
do čebelarjev, država pa jih name-
rava kmalu še obdavčiti. Kljub 
temu imajo pri hiši zmeraj dovolj 
medu in še kakšen kozarec ga osta-
ne za prijetelje in sosede. Poznajo 
tudi vse skrivnosti tega naravnega 
zdravila, ki pride še kako prav v 
zimskem času. Vida Kovačec med 
pogovorom pove: "Že nekaj let 
vzpodbujamo domače kmetovalce, 
naj sejejo zeleno gnojilo, medovite 
rastline, pa še kakšno drevesce lipe 
je dobro posaditi v našem okolju. 
Premalo smo glasni tudi takrat, ko 
opominjamo ljudi, naj ne škropijo 
preveč, kajti tudi čebele so zaradi 
tega utrpele že preveč bolezni. Pra-
vega učinka pri opozarjanju ni, 
čeprav še zmeraj velja, da so čebele 
zelo koristne v kmetijstvu in 
sadjarstvu." 

Alojz Kovačec je med drugim 
tajnik čebelarskega društva, eden 
izmed tistih aktivnih članov, ki so 
lanskega leta na razstavo postavili 
čebelarsko opremo iz starih časov 
in ji dodali moderna oblačila ter 
pripomočke. Razlaga, da imajo za 
čebelarsko društvo posluha tudi na 
sedanji občini, kjer naj bi čebelarji 
poskrbeli za enotno etiketo z 
grbom občine, čeprav se na kozar-
cih medu še zmeraj lepo poda slo-
venska čebelarska etiketa. Zani-
manja za delo s čebelami je med 
posamezniki v gorišniški občini iz 
leta v leto več, dobro obiskana 
čebelarska srečanja vsako druge 
nedeljo v mesecu pa so le še uspeh 
več za društvo ljubiteljev majhnih 
in za naše okolje še kako koristnih 
žuželk. 

Tekst in fotografiji: 
Tatjana Mohorko 

Pisani panji pri Alojzu Kavačcu 

Ivan j Krajnc, vodja 
gorišniških čebelar jev 

PTUJSKA GORA / NA PREDVELIKOCNEM OBISKU V GALERIJI 

V Paleti s prazniino ponudbo 

Keramični izdelki, ki imajo cert i f ikat d o m a č e in umetne obrti. Foto: Kosi 

Karmen Menoni je umetni-
ca in podjetnica, ki vodi ga-
lerijo Paleta na Ptujski 
Gori; ta je začela uradno 
poslovati lani februarja. 
Mlada podjetnica se ukvaija 
s široko paleto dejavnosti 
(to je zaznati že iz imena 
Paleta), ob galerijski de-
javnosti organizira razstave, 
ukvarja se z modnim obliko-
vanjem, poslikavo keramike, 
svile, stekla in z izdelovan-
jem keramičnih izdelkov. Za 
keramične buče, izdelane 
na ročnem vretenu, in za 
ročno poslikana glinasta de-
korativna jajca ima že certi-
fikat Obrtne zbornice Slove-
nije, da izdelka sodita med 
izdelke domače in umetne 
obrti. 

Poudarek pri delu daje mlada 
podjetnica izdelkom domače in 
umetne obrti, čimveč vsega želi 
vključiti, da se ne bi pozabilo. 
"Sicer gre za preoblikovane iz-
delke, ker sem oblikovalka in 
ker je danes uporabna vrednost 
drugačna, kot je bila nekoč," po-
jasni. Edini lončar na Ptujskem 
Andrej Hernja ji je mentor pri 
prenašanju znanj pri oblikovan-
ju gline. Škoda, pravi Karmen, 
da nima nikogar, ki bi ga nasle-
dil in nadaljeval njegovo delo. 

Karmen ročno izdeluje veliko 
izdelkov, poleg buč in jajčk še 
dekorativne lončke iz keramike 

in vaze, iz blaga so ročne lutke, 
ki niso namenjene samo za igro, 
temveč tudi za okras, iz svile so 
rute, kravate in drugi modni do-
datki; poleg tega pa izdeluje tudi 
unikatne voščilnice, čestitke, 
spominke in drugo. Vsi pa so iz-
delani iz naravnih materialov. 

Za vsak svoj izdelek, če bi ga 
želela zaščititi, bi morala vložiti 
vlogo, to pa bi bilo predrago. V 
tem primeru bi morala delati na 
kvantiteti, ne pa na kvaliteti, ki 
je prvo vodilo njenega dela. Res 
pa je, da danes, ko so ljudje brez 
idej, najhitreje pridejo do njih, 
če kakšen izdelek skopirajo. 
Umetnik, kot je ona, s takšnimi 
proizvajalci ne more konkurira-
ti, ker so njeni izdelki unikati in 
zato malo dražji, vendar pa 
danes ljudje že vedo, kaj kupuje-
jo in kaj je kvaliteta. 

Galerija Paleta je odprta ob 
koncu tedna, v petek, soboto in 
nedeljo, ko je na Ptujski Gori ve-
liko romarjev. Vsi, ki se v galeriji 
ustavijo, so začudeni nad tem, 
kar ponuja: izdelke domače in 

umetne obrti iz keramike, svile, 
stekla, bombaža in gline, ki jih 
izdeluje Karmen Menoni, ter li-
kovna dela, ki jih ustvarja mama 
znana slikarka Veronika Rakuš, 
nekaj pa je tudi njenih. Karmen 
je že kot majhna izredno rada ri-
sala, najraje tihožitja. Prvič je 
svoja dela razstavila pred deseti-
mi leti, ko je bila maturantka 
srednje šole za oblikovanje v 
Ljubljani, do danes pa je sodelo-
vala že na več kot desetih razsta-
vah. Okolje, v katerem je živela 
od malih nog, je gotovo vplivalo 
nanjo, da se je odločila za šolanje 
v šoli za oblikovanje. Po 
končanem šolanju se je zaposlila 
v Mariborski tekstilni tovarni, 
kjer je bila kreatorka vzorcev, po 
rojstvu hčerke pa se je odločila 
za samostojno podjetništvo, ki 
zanjo poleg umetnosti 
predstavlja nov izziv, v katerem 
se, kot pravi, dobro počuti. Kot 
je bil njen izziv pred leti sodelo-
vanje v projektu elitnih plesnih 
večerov v Ptuju. To je bil tudi 
čas, ko je ustvarila veliko lepih 
plesnih oblek. 

Paleta s svojo dejavnostjo pri-
naša pomemben delež v kultur-
no življenje tega območja Haloz. 
Ta ni samo v tem, da v Paleti 
ustvarjata dve umetnici, gre tudi 
za to, da se z organizacijo razstav 
drugih slikarjev ta vpliv bogati 
in širi. V tem času je zanimiva 
tudi zaradi tematske razstave iz-
delkov, ki so povezani z veliko 
nočjo. Prav te tematske razstave 
- tudi ob božiču so jo pripravili -
dajejo galeriji dodatno 
privlačnost, obiskovalcem pa 
navdih. 

MG 

Izdelki iz šibja 

Karmen Menoni . 
Foto: Kosi 



PORTUGALSKA - DEŽELA KONTRASTOV, SONCA IN VINA 

Dežela veinega hrepenenja 
PISE: VIDA 
TOPOLOVEC - 5 . 

Zapustile smo zanimivi svet 
vzhodne Portugalske ter pri Ab-
rantesu prišle na drugo stran na-
jvečje in najpomembnejše portu-
galske reke Tejo. Kljub časovni 
stiski smo si tu in tam vzele 
malo časa za počitek. Tako smo 
med drugim občudovale zanimi-
vo pokrajino, v kateri so bili kot 
posejani ogromni okrogli kam-
ni, vmes visoka bodičasta trava 
ter redko drevje. Na drugi strani 
ceste smo opazovale čredo krav, 
precej drugačnih, kot smo jih va-
jeni pri nas, ki se je pasla po tej 
za naše pojme neužitni travi. 

Pozorne smo bile na gozdove 
plutovca in pogorišča. Nekaj jih 
je bilo celo tik ob cesti, in da je 
bilo videti še bolj strašljivo, se je 
iz nekaterih pogorišč še vedno 
kadilo. Veliko več požganih 
gozdov je bilo daleč od ceste, 
tako da za vse požare v gozdovih 
plutovca, ki dajejo Portugalski 
pomemben vir dohodka, niso 
mogli kriviti samo popotnikov 
in odvrženih cigaret. 

V želji, da bi videle še nekaj 
pokrajine in obšle glavno pro-
metnico proti severu, smo se na-
menile proti Tomarju in dalje na 
sever, kjer bi se pri Condexi po-
novno priključile na severno 
avtocesto. Pri tem nas je nekoli-
ko zavedel najnovejši Schellov 
zemljevid, kjer je bilo ponekod 
narisanega tudi kaj takega, kar v 
naravi še ni obstajalo. Ko smo se 
na vsak način hotele peljati 
mimo Tomarja, smo bile nekoli-

ko v zadregi, kajti cesto so šele 
gradili. Nič hudega, smo si deja-
le, pa nazaj proti Torres Novas, 
kjer smo se potem vključile na 
severno avtocesto. Nekoliko 
utrujene smo se pod večer usta-
vile v mestecu Vila Nova de Fa-
milicao in poiskale prenočišče. 
Polne vtisov smo odšle še na ob-
vezen večerni sprehod. V sre-
dišču mesta z velikimi trgovina-
mi je bila na osrednjem trgu 
glasbena prireditev, kjer je bilo 
kljub pozni večerni uri pravo 
mravljišče. Resnica je, da na 
Portugalskem prične življenje 
živahneje utripati šele zvečer, 
vendar se, zanimivo, točno opol-
noči konča; seveda pa ne v turis-
tičnih krajih, kot smo ugotovile 
kasneje. 

Če bi naslednji dan imele več 
časa, bi se prav gotovo zapeljale 
še v bližnji Barcelos, kjer izdelu-

jejo čudovito lepo portugalsko 
keramiko. Kraj je znan tudi po 
petelinu (portugalsko galo) iz 
Barcelosa, ki ga lahko kupite 
kjerkoli na Portugalskem in sodi 
med najpogostejše nacionalne 
turistične spominke. Podoba 
spominka je nastala po srednje-
veški legendi, ki govori o romar-
ju, ki se je na poti v Santiago de 
Compostelo ustavil v Barcelosu. 
Zaradi doriinevne kraje so ga ob-
sodili na smrt z obešanjem, ven-
dar je uspel s pomočjo petelina 
(in tudi sv. Jakoba Compostels-
kega, ki se mu v svoji stiski z 
molitvijo priporočil) dokazati 
svojo nedolžnost. 

BRAGA MESTO 
MOLITVE 

Braga z okoli 65.000 prebivalci 
sodi med večja mesta pokrajine 
Minho in je tudi industrijsko 

mesto, v njem je sedež nadškofi-
je, tu pa so tudi številne cerkve, 
ki so skoraj ob vsaki uri dneva 
polne vernikov. Tako portugals-
ki pregovor "V Bragi molijo, v 
Portu delajo in Lizboni 
zapravljajo" povsem drži. Na 
tem dokaj revnem območju po-
krajine Minho opažajo med dru-
gim visoko stopnjo izseljevanja 
in najvišje število rojstev na Por-
tugalskem. 

Našo pozornost je vzbudil 
strogi center s trgom, kjer so iz-
redno zanimivi vodnjaki s po-
sebno igro vode, ki očara vsake-
ga obiskovalca. Na majhnem 
območju je toliko znamenitosti, 
da si jih komaj utegneš vse do-
dobra ogledati. Svoj pečat so dali 
mestu Rimljani, pod njimi se je 

Braga imenovala Bracara - Au-
gusta, za njimi Vizingoti, pa 
Arabci in kasneje po rekonkvisti 
ponovno Portugalci. V srednjem 
veku so razni cerkveni redi tod 
ustanavljali številne samostane, 
z njimi pa sta prihajali v mesto 
poleg bogastva tudi kultura in 
umetnost. Tako je bila Braga v 
tistem času cerkveno in umet-
niško središče dežele, v 18. sto-
letju pa celo središče portugals-
kega baroka. Posebno zanimiva 
je katedrala iz 12. stoletja s kral-
jevo kapelo, kjer so pokopani 
starši prvega portugalskega kral-
ja. Ne moreš zgrešiti lepo nego-
vanih vrtov nekdanjega samos-
tana Santa Barbara, pa univerze 
s knjižico, palače nadškofije in 
še marsikaj, kar turista pritegne. 

Ko se dodobra nahodiš in nag-
ledaš vseh zanimivosti, ostankov 
prejšnjih časov, v starem delu 
mesta pa prisluhneš presunlji-
vim zvokom Kondorjevega leta, 
ki jih umetnik kar na ulici iz-
vablja iz piščali, se od vsega ne-
kako težko posloviš, kljub temu 
da imaš na izbiro še dve zanimi-
vi turistični točki. Štiri kilomet-
re zahodno od mesta vabi na og-
led pravi kulturnozgodovinski 
dragulj iz sedmega stoletja -
vizingotski oratorij Sao Frutuo-
so. Odločiš pa se lahko tudi za 
Bom Jesus do Monte, ki leži šest 
kilometrov vzhodno od Brage na 
400 metrov visokem hribu, od 
koder je lep pogled na mesto in 
okolico. In tja smo se napotile 
tudi me. 

Lepo negovan i vrtovi n e k d a n j e g a s a m o s t a n a S a n t a Barbara . V r t n a r s k a 
u m e t n o s t se tod prep le ta z loki n e k d a n j e cerkve . 

Vrtovi S a n t a Barbare 



V I D E M / PRAZNOVALI TRETJI D A N ŠOLE 

O^ lepo je res na deželi... 

M l a d i raz iskova lc i 7 . r a z r e d a so pog leda l i v 7 5 - l e t -
no zgodov ino t a m b u r a š k e s k u p i n e v V i d m u . 

Videmski onovnošolci in delavci šole so pred tednom 
praznovali tretji dan hiše učenosti, ob tej priložnosti pa 
predstavili kar dve projektni nalogi: Opravila nekoč ob 
pesmi in Tamburaši v Vidmu. Zaključke raziskovanja so 
predstavili na šolski slovesnosti, poleg tega pa so pripravi-
li tudi razstavo fotografij z utrinki življenja na šoli in 
prvo letošnjo številko šolskega glasila Klopotci. 

Ravnateljica videmske šole 
Marija Černila je med drugim 
povedala, da so tudi letos s pro-
jektno nalogo želi biti drugačni, 
zato so pogledali v zgodovino in 
odkrili veliko zanimivosti. 
Učenci nižje stopnje so z učitel-
jicami raziskovali med starimi 
opravili, učence 7. a razreda pa je 

zanimala 75-letna zgodovina 
tamburaške skupine v Vidmu. 
Med avtorje raziskovalne naloge 
so se podpisali: Alenka Smigoc, 
Jernej Šosterič, Tanja Kardi-
nar, Nadija Vogrinec, Vesna 
Šmigoc in Damijan Vinko. 
Mladi raziskovalci so pregledali 
videmsko narodno izročilo, v 

nalogi omenili najstarejše oh-
ranjene instrumente - tamburi-
ce, opisali začetke igranja tam-
buraške skupine vse do danes, se 
pogovorili z nekaterimi tambu-
raši, zbrali fotografije z nastopov 
in pripravili tudi kratek prevod 
v angleškem jeziku. V zaključku 
so videmski raziskovalci zapisa-
li, da so ob zbiranju podatkov o 
delovanju tamburaške skupine 
ugotovili še nekatere neznane 
podrobnosti in naredili prve ko-
rake, prepričani pa so, da bodo 
videmski tamburaši kdaj zami-
kali še koga. 

Skozi pesem so najmlajši 
predstavljali stare običaje: od 

setve do žetve, ličkanje koruze, 
luščenje fižola in delo v vinogra-
du. Z učiteljicami so pripravili 
prijetno sceno v šolski telo-
vadnici, se odeli v stara kmečka 
oblačila ter zaplesali in zapeli ob 
zvoku harmonike. 

Videmski učenci so se znova 
dokazali, saj so ob vsakodnevnih 
šolskih obveznostih pripravili 
obsežne projektne naloge in po-
kazali veliko skrb za pkolje, v ka-
terem živijo, in njegovo zgodovi-
no. Nekdo od govornikov je de-
jal, da je to dobra naložba v 
znanje, ki pa mora ostati doma. 

Takst in fotografiji: 
Tatlana Mohorko 

N a j m l a j š i so predstavi l i oprav i la nekoč ob p e s m i . 

PTUJ / V G IMNAZIJ I ZA TV 5 O PTUJU 

Gimnaxil€i za medna-
rodno promotijo Ptuja 
TV 5 je mednarodni kanal, ki oddaja v francoščini in za katerega so sedaj v multimedijskem cen-
tru Šolskega centra v Ptuju pripravili 25-minutno informativno videokoseto o Ptuju. 
Nastala je na pobudo profesorice francoskega jezika na 
ptujski gimnaziji Jasne Regent. Ideja se ji je porodila ob 
gledanju oddaj na tem kanalu, ki dela brez svojih ekip in 
uporablja gradivo, ki ga prejme. Gre za program, ki ga 
lahko gledajo po celem svetu. 

Prvo informativno videokase-
to o Ptuju so pripravili na osnovi 
razpoložljivih posnetkov o Ptuju 
in kurentovanju, ki so delo Miša 
Potočnika in Tinčka Ivanuše. 
Poleg splošne turistične predsta-
vitve Ptuja je osrednji del na-
menjen predstavitvi izdelave ku-
rentove kape oziroma kurentove 
opreme in tradicionalnemu 
ptujskemu kurentovanju, ki si 
zasluži, da se z nj im seznanijo 
tudi drugje po svetu. Kaseto so 
že odposlali, sedaj pa čakajo na 
nadaljnje napotke, da bodo pro-
jekt lahko izpeljali do konca. 

Kaseta je eden od konkretnih 
projektov, v katerem sodelujejo 
dijaki pri pouku francoščine. 
Dobra stran pouka francoščine 

je tudi, da imajo v tem šolskem 
letu na gimnaziji asistenta za 
francoski jezik, ki jim pri pro-
jektih pridno pomaga z vajami 
za pravilno branje, kar bi sicer 
težko uskladili z rednim progra-
mom pouka francoščine. Asis-
tent je tudi pripravil in prilago-
dil tekst posnetkom na videoka-
seti, kar je bilo vse prej kot lahko 
delo. Tekst v francoskem jeziku 
je brala Maja Kelenc, ki se je 
pridno pripravljala ob pomoči 
asistenta, da ga je pravilno preb-
rala. 

MG 

In format ivno v i d e o k a s e t o o Ptuju so pripravi l i : prof. 
f r a n c o š č i n e J a s n a Regen t , a s i s t e n t za f rancosk i 
j ez ik B o u d a u d Benoi t , M a j a Kelenc, d i jak in ja 3. a 
g i m n a z i j e , in M i š o Potočnik , vod ja m u l t i m e d i j s k e -
ga cen t ra v Š o l s k e m cent ru Ptuj . 

Foto : M . O z m e c 

MIHELICEVA GALERIJA NA PTUJU / 
DANES OB 18.URI OTVORITEV ZANIMIVE 
RAZSTAVE V POKRAJINSKEM MUZEJU PTUJ 

Sodobno oblikovanje 
in celostna grafična 
podoba muzeja 
Kar težko je verjeti, da je eden na-
jvečjih in najstarejših muzejev v 
Sloveniji obstajal ceh stoletje brez 
svoje zunanje prepoznavne grafične 
podobe. Potreba po definiranju 
lastne podobe nas je pripeljala do 
težko pričakovanega trenutka, ko 
smo ob koncu leta 1996 razpisali 
natečaj za celostno grafično podobo 
Pokrajinskega muzeja Ptuj. 
Odločili smo se za vabljeni natečaj, 
na katerega smo povabili tri prizna-
ne slovenske oblikovalce: Sašo 
Munda (Studio Saš), Boštjana Bo-
tasa Kendo (Studio Botas) in Vla-
dimirja Pezdirca (Quadrat design). 
Na razstavi 'Podoba vašega muze-
ja" Vas bomo seznanili z omenje-
nim projektom ter različnimi obli-
kovalskimi poetikami v sodobnem 
slovenskem oblikovanju. 
Celostna grafična podoba tako hete-
rogene in kompleksne institucije, 
kot je Pokrajinski muzej Ptuj, ni le 
aranžersko delo ali korektna teh-
nična rešitev neke ideje. Celostna 
grafična podoba je veliko več, saj 
vizualizira filozofijo debvanja in 
poslanstva institucije, ki se v našem 
primeru imenuje muzej. 
Zaradi zahtevnosti projekta smo ve-
liko pozornosti namenili pripravi 
na natečaj, saj je od njega odvisna 
tudi želena in pričakovana realiza-
cija. Oblikovalcem smo ponudili 
vse potrebne podatke o muzeju, jih 
seznanili z osnovnimi informacija-
mi o organiziranosti, delovanju, 
zgodovini in naravi našega muzeja. 
Te informacije so predstavljale 
vsebinsko in metodološko osnovo za 
oblikovanje celostne grafične podo-
be muzeja. Ob tem smo še posebej 
poudarili in izpostavili naslednje 
informacije o muzeju, ki so stra-
teško pomembne za formiranje obli-
kovalskih izhodišč: 

muzej opravlja dejavnosti 
varstva, raziskovanja in prezenta-
cije premične kulturne dediščine 
- ukvarja se s preučevanjem 
različnih kultur (urbane, ruralne 
...) v različnih zgodovinskih obdob-
jih 
- muzej je kompleksna, inter-
disciplinarno usmerjena institucija 
regionalnega značaja 
- zazrt je tako v preteklost (tradici-
jo), v sedanjost (sodobnost) in pri-
hodnost. 
S temi poudarki smo želeli posredno 
opozoriti na možne stereotipne 
predstave o pomenu in vlogi muze-
ja, ki bi lahko odsevale v samih gra-
fičnih predlogah oblikovalcev. V 
natečajni nalogi, ki je vsebovala 
številne elemente, naj omenim le 
najpomembnejše: znak (logotip), 
administrativne aplikacije logotipa, 
sposobnosti aplikacije logotipa na 
velike in majhne površine itn. 
Ker smo se odločili za vabljeni 
natečaj, je potekala avtorska 

predstavitev elaboratov pred žirijo, 
ki so jo sestavljali naslednji člani: 
Ivan Vidovič, Marjeta Ciglenečki, 
Mojca Vomer Gojkovič ter zunanja 
člana, arhitekt Marjan Loboda 
(nestor sodobnega slovenskega mu-
zejskega oblikovanja) ter svetovno 
renomiranij)rofesor muzeologije dr. 
Tomislav Sola. Pred žirijo, ki ji je 
predsedoval podpisani, je bila težka 
in odgovorna naloga, saj so vsi pris-
peli elaborati odsevali oblikovalsko 
odličnost, s katero se lahko na-
tančno seznanite na sami razstavi. 
Natečaj je končan. S tem se 
pričenja izdelava zaključne in izpo-
polnjene verzije, ki bo odsevala v 
priročniku celostne grafične podobe 
Pokrajinskega muzeja Ptuj. T. i. 
nulti izvod kataloga z novo, sicer še 
nedodelano "študijsko" grafično po-
dobo muzeja, predstavlja katalog, 
ki spremlja razstavo. 
Na njej pa ne bomo predstavili le 
natečaja za cebstno grafično podo-
bo muzeja, temveč tudi različne 
dosežke v oblikovalskih pristopih in 
poetikah, ki se bodo odražale v 
avtorskih prezentacijah Studia Saš, 
Studia Botas in studia Quadrat de-
sign. In še nekaj. Med obiskovalci 
razstave bomo poskušali ugotoviti, 
katera izmed predstavljenih ce-
lostnih grafičnih podob ali posa-
meznih grafičnih elementov (vstop-
nica, sistem označevanja ...) Vam 
je najbolj povšeči, zato bo v času 
odprtja razstave potekal nekakšen 
natečaj za nagrado občinstva. Re-
zultate raziskave, ki jo bo opravil 
pedagoški oddelek muzeja, bomo 
puskušali vključiti v zaključne 
priprave celostne grafične podobe 
Vašega muzeja - Pokrajinskega 
muzeja Ptuj. 

Urejena in dodelana celostna gra-
fična podoba muzeja, ki nastaja na 
sodobnih muzeoloških in obliko-
valskih izhodiščih, ni le prestižna 
estetska gesta, temveč predvsem nu-
jna poslovna poteza. Je reprezenta-
tivni del identitete muzeja in okolja, 
v katerem je muzej lociran. Je zu-
nanji odsev notranje urejenosti, am-
bicioznosti, znanja in sposobnosti... 
Na otvoritveni slovestnosti, ki bo 
potekala danes, v četrtek, 21. mar-
ca, ob IS.uri v prostorih Miheličeve 
galerije na Ptuju, bomo lahko pris-
luhnili tudi jazz glasbi, ki jo bosta 
izvajala kitarist Marko Zaletelj ter 
vokalistka Dragica Kladnik -
Dada. 
Razstava bo na ogled do nedelje, 
13. aprila 1997, vsak dan med 10. 
in 12. ter 16. in 18. uro. Vljudno 
Vas vabimo, da si ogledate to zani-
mivo razstavo, povezano z obliko-
vanjem in nastajajočo novo podobo 
Vašega muzeja. 

Aleš Gainik, 
I Pokrajinski muzej Ptuj 

Mednarodni 
knjižni kviz 1997 

že šesto leto se slovenski mla-
di bralci vključujejo med reševal-
ce knjižnega kviza, ki ga pozna-
jo v vseh evropskih državah. 
Kviz vodi nemška ustanova za 
pospeševanje branja Stiftung 
Lesen iz Mainza. Lansko tekmo-
vanje je bilo naslovljeno Otroci 
za boljši svet in tudi bralci Tedni-
kove knjigarnice ste se z vesel-
jem in uspehom potegovali za 
knjižne nagrade. Upam, da se 
boste lotili reševanja tudi letos, 
saj so vprašanja namenjena zelo 
zanimivi temi: ZDRAVI PREHRA-
NI. 

Letošnji mednarodni knjižni 

kviz so zasnovali slovenski 
ustvarjalci in bo obredel vso Ev-
ropo. Vprašanja in izbor knjig je 
pripravila Ksenija Medved s 
pomočjo Pionirske knjižnice iz 
Ljubljane. Likovno podobo 
vprašalnika je izdelal akademski 
slikar in ilustrator Alojz Zorman 
Fojž. 

Vsi vemo, da sta hrana in 
pijača življenjsko pomembni. 
Knjižni kviz je namenjen 
vzpodbujanju uravnotežene 
prehrane in spoznavanju zanimi-
vih leposlovnih in poučnih knjig 
na to temo. Slednjih se je tudi na 
slovenskem knjižnem trgu 
nabralo precej. Ni naključje, da 
je vse več literature, ki ponuja 
takšne in drugačne magične 

recepte za vitko postavo, za 
pomlajevanje, za moč in vital-
nost ... Precej zapisov o preh-
ranjevanju najdemo tudi v 
različnih revijah, ki enkrat prise-
gajo na vegetarijanstvo, drugič 
na beljakovinsko hrano, tretjič 
nas prepričujejo, naj odvržemo 
kuhinjske lonce in jemo le pres-
no hrano ... Zato boste v nas-
lednjih trinajstih knjigarnicah (to-
liko vprašanj ima kviz in toliko 
knjižnih nagrad smo vam pripra-
vili) spoznavali najzanimivejše 
poučne in leposlovne knjige, ki 
so povezane s hrano. 

NOVOSTI ZA 
NAJSTNIKE 

Pri založbi DZS sta pred krat-
kim izšla nova romana v zbirki 
Dober dan, roman! Založba tako 
nekoliko zapolnjuje vrzel pri 
najstniških bralcih, saj je zanje 
najmanj knjižnih novosti. Avtor 
tretje knjige iz te serije je prizna-
ni ustvarjalec za otroke in mladi-
no Jože Rode, ki se je uveljavil 
predvsem na lutkarskem 
področju. Dober občutek za 
mlade se odraža tudi v pričujoči 
knjigi ARGONAVTkI. Zgodba te-
melji na mitološki pripovedi o Ar-
gonavtih in ima vse elemente 
dobre pustolovščine, postavlje-
ne v sodobno okolje 
odraščajočih otrok. 

Pisateljica Polona Škrinjar je 
avtorica številnih knjig, ki jih 

prebirajo odrasli: Pavla, Črni člo-
vek, Grenko brinje, Sence nad 
Raspokom, Beg, Plaz, Čas za 
roparice, Divji volčin. Prigode 
Gorčka Koka. Ker se je pisatelji-
ca posvetila predvsem 
kmečkemu romanu, ne prese-
neča, da se tudi najstniški ro-
man KLAPA JOKA KOPRIVE do-
gaja na podeželju. Obe knjigi 
bosta kmalu tudi na policah mla-
dinskega oddelka Knjižnice Iva-
na Potrča, kamor vas vabimo 
vsak dan od osme do devetnajst 
ure (ob sobotah do dvanajstih). 

Llllana Klemenili 
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Dominikanski 
samostan 

1683 # Ponovno spori z mi-
noriti. Dne 15. januarja ob pos-
redovanju Janeza Maksa Her-
bersteina in Simona Moškona 
sklenjena nova pogodba. Dne 
5. marca to pogodbo potrdi ce-
sar Leopold I., iz nje pa izvemo, 
da se prepir med dominikanci in 
minoriti vleče že celih dvajset 
let. Tudi še po podpisu te po-
godbe prihaja do sporov, zato 
so se dominikanski prior Domi-
nik Moscon in dominikanski 
brat Alanus ter gvardijan 
Gašper Dieti in brat Jernej po-
dali v Haloze ter z oskrbnikoma 
obeh samostanov in s 
podložniki razmejili gozd z 
železnimi žeblji (SM za minorite 
in SD za dominikance). Pozidan 
nov refektorij. Prior postane 
Andrej Schmid, generalni pridi-
gar iz konventa v Leobnu. Od 
tega leta piše samostansko kro-
niko druga roka. 

1684 # Mesto skoraj popol-
noma pogori, vendar samosta-
na dominikancev in minoritov 
ostaneta nedotaknjena. 

1686 # Dne 28. decembra 
dovoli generalni magister usta-
novitev rožnovenske bra-

tovščine pri Sv. Trojici v Halo-
zah, ki je bila pod patronatom 
ptujskega konventa. 

1687 # Simon Moškon poko-
pan blizu oltarja sv. Lucije. 
Rožnovenska bratovščina od 
Sv. Trojice v Halozah posodi 
ptujskemu konventu tristo gld. 
Prior postane Jurij Sailer iz du-
najskega konventa. Poplača 
več dolgov, ki jih je nekdo iz-
med njegovih prednikov napra-
vil zaradi brezbrižnosti. 

1688 # Dne 4. aprila obnovi 
prior Jurij Sailer rožnovensko 
bratovščino v studeniškem sa-
mostanu. 

1690 # Prior Silvester Georgi 
poplača okoli štiri tisoč gl. dol-
ga. 

1691 # Prior postane baron 
Tomaž Bucelleni, dunajski kon-
ventual, generalni pridigar in 
pred tem prior v Novem kloštru. 
Prior Tomaž Bucelleni da zaradi 
lažjega dostopa k cerkvi podreti 
zunanji trakt samostana, s čimer 
dobi prostor za dozidavo nove-
ga prezbiterija, pa tudi cerkveno 
ladjo da presvoditi. Postaviti da 
nov provincialat nad prejšnjim, 
starim, sezidati da tudi nove 

konjske hleve. 
1692 # Dne 24. decembra 

proda ptujski magistrat samos-
tanu Morenzijevo kočo, ki je sta-
la ob poti blizu samostana, tik 
ob cerkvi, obenem pa dovoli, da 
to kočo podrejo. "Iz neznanega 
razloga" veliki oltar s korom obr-
nejo od vzhoda proti zahodu, 
stavbo cerkve spredaj skrajšajo, 
zadaj, pri prejšnjem portalu, pa 
podaljšajo. Zaradi prezidav 
prestavijo grobnico Herberstei-
nov, na njeno mesto vzidajo star 
nagrobnik, Herbersteinom pa 
odkažejo grobnico že zdavnaj 
izumrlih baronov Konski de 
Konfskas Domankos. Dne 30. 
avgusta ustanovi Marija Benig-
na Stubenberg tedensko sv. 
mašo in daruje v ta namen 
petsto gld. Dne 9. maja umre v 
Št. Vidu v beneški provinci v se-
demdesetem letu starosti bivši 
prior ptujskega konventa Domi-
nik Moškon. Dne 1. novembra 
sekovski škof Franc Anton Adolf 
grof VVagensperg posveti v do-
minikanski cerkvi pet oltarjev. 

1693 # Konvent se pravda z 
Jurijem Ernreichom Regalom, 
graščakom v Račjem, da se jim 

povrnejo nekatere župe. Dne 
10. januarja je bil sklenjen dogo-
vor med mestno župnijo in obe-
ma ptujskima konventoma, ki 
določa: predstojnika obeh sa-
mostanov obljubita opravljati 
pobožnosti, ki jih zaukaže se-
kovski škof kot salzburški gene-
ralni vikar ali konzistorij po na-
menu cesarskega veličanstva, 
kako pa naj se to zgodi, naj se 
dogovorijo s ptujskim de-
kanom. Obe stranki obljubita, 
da se ne bosta na prižnici In v 
podrobnostih napadali in si nas-
protovali, ampak oznanilni listek 
naj se vselej pošlje v zakristijo 
na ogled in potem oznani. Po 
stari navadi naj godci spremljajo 
procesijo na praznik rožnega 
venca iz mestne fare, farno op-
ravilo naj se opravi ob sedmi uri 
zjutraj v mestni cerkvi brez pridi-
ge. Med procesijo naj se zvoni 
tudi v farni cerkvi, procesija pa 
naj se pusti v cerkev, medtem 
ko je rožni venec in pridiga po 
stari navadi v minoritski cerkvi. 
Dogovor podpišejo Janez Fri-
derik Ernst baron Rechiing, 
nadduhovnik v Strassgangu, 
Andrej Doringer, dekan, Tomaž 
Bucelleni, generalni pridigar in 
dominikanski prior. 

1694 # Oltar sv. Lucije 
obnovljen in tega leta posvečen 
sv. Luciji, Agati in Apolonljl. Stal 
je najbrž na mestu starega 
krlževega oltarja. Ker je general-
ni kapitelj v BolognI naročil, da 
se v Novem kloštru osnuje novi-
ciat, ptujski konvent menda ni 

več imel novincev, s čimer je 
prenehala delovati tudi nižja 
šola. Prior je Tomaž Meittinger. 

1697 # P. Ambrozij Capello 
sestavi samostansko kroniko v 
štirih delih In v dveh knjigah 
(Memorabllla). Vanjo vpiše vse 
samostanske listine iz arhiva in 
iz stare kronike ter urbar 
zemljiške posesti v Halozah. 

1699 # V Popovšku v župniji 
Podlehnik kupi konvent neki vi-
nograd od Ospete Deželič (De-
selltsch). Prior je Dominik 
Ruetz. 

Lit.: F. KOVAČIČ 1913, pas-
sim; F. KOVAČIČ 1914, pas-
sim; J. MLINARIČ 1989, pas-
sim; A. KLASINC 1969, pp. 51, 
60; I. in J. CURK 1970, p. 112; 
J. CURK 1974, p. 233; A. KLA-
SINC 1975, passim; B. VNUK 
1996, p.12 
18. stoletje 
1700 • Dne 23. oktobra na 

Dunaju Izdana odločba, da sta 
oba samostana od reči, ki jih 
potrebujeta za cerkev In hišne 
potrebe, ne pa tuje blago, 
oproščena vsakršne mostnine. 
Mesto je namreč pri oblasteh 
vložilo tožbo, ker je deželni knez 
ptujske dominikance In minorite 
oprostil dajanja mostnine na 
dravskem mostu in so redovniki 
to pravico s pridom uporabljali. 

1701 # Prior je Pij VVeldinger, 
pozneje regens v Bolzanu. 

1704 # Prior je Reginald 
Jung, prej prior v Gradcu. 

1705 # Dne 8. oktobra pogori 

mesto izvzemši minoritski ter 
dominikanski samostan In štiri 
hiše. 

1707 # Dne 15. januarja se 
obveže konvent opravljati oblet-
nico s peto mašo vsake kvatre 
za sprejetih tristo goldinarjev, ki 
jih je izročila Izabela Gustantin, 
prej Nlerenberger zase In za 
Adama Nlerenbergerja. Ob ob-
letnicah so morali siromakom 
razdeliti po en goldinar. Prior je 
Hlacint Kirchsperger, dotlej 
oskrbnik v Leobnu. 

1713 # Prior je Dominik So-
metlnger, ki je bil poprej prior v 
Brežah na Koroškem. Na Ptuju 
ga zadene kap, a si toliko opo-
more, da je kasneje še prior na 
Dunaju, kjer kot prior tudi umre. 
Prične od priorata naprej zidati 
novi del samostana, ki je obse-
gal šest sobic. 

1714 -1717 # Za časa priorja 
Dominika Imangerja, gojenca 
ptujskega konventa, je bil v 
ptujskem konventu filozofat. 
Lektor filozofije je bil najprej 
domačin p. Jožef Zelenik, za 
njim pa Čeh p. Gabrlel Štefan. 

1715 # Ptujski meščani zah-
tevajo, da se jim dovoli vstop v 
stolp, ki je stal v mestnem zidu, 
zid pa se je vlekel čez samos-
tansko zemljišče. Prior je spustil 
skozi samostanska vrata v stolp 
mestnega sodnika Melhiorja 
Spangerja in njegova spremlje-
valca Pistriča ter Pflanzelterja, 
toda brez orožja in zastav, drugi 
meščani pa so smeli le do neke-
ga kamnitega znamenja v zidu. 

PREDPRAZNICNO RAZMISUANJE 

Bil fe ias velike noti 
Bil je čas zime in bil je čas 

pomladi, kot je čas poletja in je-
seni. Bil je čas napornega dela, 
vročih poletij in bil je čas mraza 
in pomanjkanja. Bil je čas 
ošabnosti, pretirane samozavesti 
in bil je čas ponižanja, ponižnos-
ti, če ne celo hlapčevanja. In bil 
je čas nevednosti, ki je bila polna 
zadovoljstva, in čas vedenja, na-
polnjen s strupeno čašo nave-
ličanosti in brezupa. Bil je čas 
služenja starim bogovom in čas 
vere v edinega Boga. In bil je čas 
tistih, ki so trdili, da je komu-
nizem edino zveličavna vera, 
krščanstvo pa za abotne, za stare 
babe. In bil je čas polnosti praz-
nikov in čas trgovine, trgovcev, 
ki bi prodali lastno mater, če bi 
za to kaj zaslužili. Bil je čas poli-
tičnih spreobrnjencev, ki so se 
kazali po cerkvah v prvi vrsti, 
doma pa se norčevali iz duhov-
nikov, vpili, kako je potrebno 
Cerkvi vse vzeti, da bo le tako 
postala evangelijska. Bil je čas 
teh, ki so rinili v Evropo in se 
tam vzgledovali po javnih hišah, 
pornografiji, doma pa imeli pol-
na usta demokracije. Bil je čas, 
ko je postala politična beseda le 
sredstvo zavajanja in njeni nosil-
ci so te zvesto gledali v oči s srci, 
polnimi lažmi. Bila je magična 
beseda kompromisna res-
ničnost in pridružil se ji je brat 
pragmatizem in izrinila sta 
Kristusove besede, da naj bo da 
da in ne ne. In bil je čas, ko so 
politiki iztrgali iz svetopisems-
kega besedila besede o času ter 
jih izrabili v svoje strankarske 
namene. 

Bil je čas, ko je bil Ptuj leglo 
nemškutarstva, in bil je čas, ko je 
postal leglo komunizma. In bil je 
čas, ko je vladal Ornig, in bil je 
čas, ko so mu vladali rdeči komi-
sarji. In v njem je nastal čas, ka-
kor marsikje drugod, čas samo-
morov, čas umorov, čas per-
verznosti in laži. In skrito je po-
nekod sijal čas resnice, čas pošte-
nosti, čas majhnih, neznatnih, a 
poštenih ljudi, pa tudi čas 
osebnosti, o katerih so govorili 

najslabše, najbolj umazano, a 
resnico o njih je vedel le Bog. In 
bil je čas bogatih fnafijašev in čas 
zapuščenih starčkov ali stark. In 
bil je čas, ko je bilo delo brez vsa-
ke vrednosti, saj je veljal le zu-
nanji rompompom. 

In v tem času, v ta čas, se 
približuje velika noč. Ni še 
namreč daleč čas, ko so se izogi-
bali tega imena in so govorili o 
bližajočih se prvomajskih praz-
nikih, kakor so tudi božič zakrili 
v novoletne praznike ali vse sve-
te v dan mrtvih. In naenkrat se 
je spremenil režim in naenkrat 
se je spremenila država in naen-
krat je postala velika noč 
vrednota tržnega gospodarstva, 
kokoš, ki je nesla zlata jajca. In 
naenkrat so bila občila polna 
besed o velikonočnih jajčkih, 
šunkah in država si je zadovol-
jno mela roke ob devizah, ki so 
jih prinašali zdomci. Ne v času 
volitev, temveč v tem so postali 
upoštevanja vredna družbena 
kategorija. In časopisi, tudi 
domače sorte, ki so mrzlično is-
kali avtorje novih teorij o Kris-
tusu, krščanstvu, in teksti newa-
gejevskih skupin, ki so s fantas-
tičnim sovraštvom napadale to 
rimsko vlačugo, kot jo imenujejo 
tudi jehovci, so postali kaj 
privlačna snov zlasti v teh praz-
nikih. Da bi podkrepili svojo ve-
liko ljubezen do duhovnikov in 
te cerkve, so še napravili ne re-
dek intervju s kakšnim por-
dečenim škofom ali odpadlimi 
duhovniki. In v duhu enakosti 
so po možnosti dodali še kakšno 
protestantsko mašo ter cvetke iz 
centra za duhovna gibanja. 

In ob tem začetku sem se resno 
vprašal, kaj pomeni velika noč 
meni, kaj nam Ptujčanom, kaj 
našemu glasilu Tednik, ki je na-
menjen vsem prebivalcem Ptuja, 
Ormoža, Haloz, Slovenskih go-
ric ... Prvič, ali sem sploh sposo-
ben kaj napisati o tem, sem mor-
da le sposoben čehljati ušesa, kot 
beremo v Svetem pismu, ali 
spregovoriti v besedah pridigar-
jev, ki se niso ustrašili ne vladar-

jev, niso nasedali množici, tem-
več so zvesto prenašali božje 
izročilo? In drugič, ali so 
Ptujčani vredni, da jim kdo 
spregovori besede o teh zvišenih 
pojmih, ali pa jim lahkotno 
namečem, besede zaradi besed, 
jih nasujem pred nje kot pred 
svinje bisere? In tretjič, ali sem 
vreden to počenjati, od koga sem 
poblaščen? In četrtič, ali ne bodo 
morda ostale te besede na papir-
ju, papirju, ki bo služil le za zavi-
janje pomladnih sadik, jajc ipd.? 
A vsa ta vprašanja sem pustil 
odprta. Saj bi rekel običajen 
izobraženec, da je pač ta praznik 
nastal v duhu časa, v duhu pros-
tora, ki se je zaradi svoje mi-
kavnosti in verske vsebine pač 
razširil v razne dežele, si dodal 
tamkajšnje običaje ter postal 
zlasti za mlade dokaj privlačna 
folklorna prireditev. In dalje 
sem se vprašal, kaj pomeni ta 
praznik raznim sektam, ki jih je 
tudi v Sloveniji že kar lepo števi-
lo, kaj ateistom, kaj politikom, 
strankam, kaj pomeni upokojen-
cem z najnižjimi prejemki ali 
drugim upokojenskim privilegi-
rancem, kaj pomeni v sosednjih 
državah, kaj pomeni v Albaniji, 
kjer je nekoč vladal skrajni 
ateizem, danes pa praktično 
državljanska vojna, kaj v življe-
njih lačnih Azijcev, Afričanov, 
Južnoameričanov in drugih, ki 
se bore za preživetje? In dalje, 
smo mar Evropejci, bogati Se-
vernoameričani, tudi mi Sloven-
ci, v resnici zajedalci sveta, v ka-
terem razni agenti pod plaščem 
pravičnosti, ženske emancipaci-
je, svobodne spolnosti, hedoniz-
ma prodajajo lažno meglo? In 
kakšno zvezo ima velika noč s 
smrtjo, z evtanazijo, kloniran-
jem, splavi, uničujočim libera-
lizmom, z duhovniki, ki koketi-
rajo s svetom ...? Vprašanja, 
vprašanja, vprašanja. Odgovori 
so, odgovor je samo eden, a ta je 
v vašem srcu. Vprašanje je le, ali 
še veste pogledati vanj, po Ivanu 
Cankarju, v tisto skrito kamrico, 
v katerih se skriva misel na raj. 

misel na pravo svobodo, misel 
na pojme, kot so Mati, Domovi-
na, Bog. 

Kajti, če pogledamo Ptuj skozi 
prizmo zgodovine, vidimo, da ni 
bil nič boljši ali slabši od 
današnjega. Dobri so bili skrita 
luč, ki je prej odbijala kot 
privlačevala, medtem pa so od-
mevajoči in glasni in ti v prvih 
vrstah želi odobravanje 
množice. Manjšina je delala in 
garala, večina pa drla za užitki in 
se zabavala. Le ko jih je zadela 
kakšna kuga, povodenj, požar, 
vojna, Turki , so se nenadoma 
spomnili na Boga, mu pričeli 
zadoščevati, toda kakor hitro je 
nastopilo svetlejše obdobje, so 
spet na vse pozabili. A to ni nič 
novega, tako je bilo v staroju-
dovskih časih, tako je bilo po 
drugih deželah. Toda taka brez-
brižnost, ki se prične s po-
zabljanjem verskih, etičnih in 
moralnih norm, privede počasi 
do razsula, praznine, kjer posta-
nejo dolgočasni še tako folklorni 
prazniki, še tako razburljive za-
bave, ko je narodnost le še cunja, 
s katero si brišejo svoje zadnje. 
Namreč, Boga je potrebno jema-
ti resno, resno tudi spomin nanj 
in takih kristjanov, ki sedijo na 
več stolih, ne potrebujejo ne 
ljudje, ne narod, ne država, na-
jmanj pa sam nebeški Oče. Po-
tem so že boljši tisti, ki smatrajo 
Boga in vero za prazen nesmisel. 
Trenutno pa tako pragmatični 
kristjani ugajajo tako imenova-
nim "ateistom", ljudem, ki jih 
nekje v notranjosti grize njihova 
nevera in zato jim je največji 
užitek, pripraviti v podobno si-
tuacijo zlasti verno mladino, jim 
vcepiti občutek dvoma v vsako 
versko dogmo, češ saj ni bog, pi-
sano seveda z malo začetnico, 
kak policaj, ki bi ga brigalo, ali 
se ravnaš po fevdalnih predpi-
sih, ki so samo še za stare 
zmešane babe. Zato so za take 
mlačne kristjane tisti, ki govori-
jo o pripravi na veliko noč, o 
postu, pozabljanju na lastni ego, 
izogibanju plesa v tem času, 
poglabljanju v Sveto pismu, 
čudaki, če že ne kaj hujšega. In 
če malo resneje vzamemo te sve-
topisemske knjige, kjer govori 
Bog: "Jaz sem ljubosumen Bog," 
če skušamo udejstviti njegove 
zapovedi, zlasti o ljubezni do 

Boga in do bližnjega, pa tudi 
besede, da ne bo iz Božje besede 
izpadla niti pika ali vejica, smo 
lahko kaj prestrašeni. Rešila nas 
ne bo nobena televizijska nadal-
jevanka, nobeno kloniranje, no-
ben Kučan ali Drnovšek, no-
beno spreminjanje cerkvenih 
gozdov v narodne parke, nobena 
ptujska ali slovenska ali ptujska 
stranka, noben hudič, ki hodi 
med nami kot stekel pes, noben 
Clinton ali NATO pakt, noben 

papež, temveč le iskrena in 
ponižna drža pred Njim, ki nam 
je dal toliko možnosti in ljubez-
ni in notranjega bogastva, a na 
nas je, da ga najdemo, odkrije-
mo, občudujemo, se čudimo. In 
velika noč je eden od teh časov 
in je čas pomladi in čas iskanja 
in čas ponovnega najdenja - a le 
za iskalce. In čas je tudi za nas, 
Ptujčane, Haložane, Slovensko-
goričane, Ormožane...! 

Jakob Emeršli 

MARIBOR / ZKO RAZPISUJE 
# Razpis za ljudsko dramsko besedilo 
Zveza kulturnih organizacij Maribor razpisuje natečaj za ljudsko 
dramsko besedilo. Z njim želimo pospešiti nastajanje dramskih 
besedil, ki so primerna za ljubiteljske gledališke skupine in zanimive 
tudi z literarnega vidika, želimo pa tudi zbrati obstoječa neobjavljena 
besedila. 
Vabimo pisce, da pošljejo neobjavljena in dramska besedila (celo-
večerna in krajša dramska besedila, skeči in vse drugo, kar je lahko 
uprizorjeno, priložnostne pesmi, šaljivi govori, kronike, šale). Vsak 
prispevek mora biti vidno označen z avtorjevim imenom, priložite pa 
tudi kratko biografijo (ki naj zadeva predvsem ukvarjanje s pisanjem) 
in točen naslov. 
Prispela besedila bo prebrala strokovna komisija in sodelujoče pisce 
povabila na srečanje - delavnico, ki bo predvidoma konec maja 1997 
ob v Mariboru. Prispevke pošljite do 1. maja 1997 na naslov: Zveza 
kulturnih organizacij Maribor, Partizanska 5, 2000 Maribor. 

# Razpis za področno srečanje 
osnovnošolskih literatov 1997 
Zveza kulturnih organizacij Maribor razpisuje natečaj za srečanje os-
novnošolskih literatov severovzhodne Slovenije. Vabimo učence 
vseh starosti, da individualno ali skupinsko (glasila, razredi, krožki, li-
terarne delavnice) pošljejo na natečaj literarna besedila. Razpis za 
področno srečanje tematsko ni omejen, spodbujamo pa tudi razno-
likost in inovativnosti. Zaključno srečanje bo predvidoma 23. maja v 
Mariboru. Vsi izbrani bodo dobili knjižno nagrado in priznanja, pris-
pevke pa bomo objavili v glasilu "Čevelj". Med izbranimi bomo nag-
radili najboljšega avtorja s posebno nagrado - presenečenje. Prav 
tako bodo dobili priznanja mentorji izbranih učencev. Prispevke za 
področno srečanje osnovnošolskih literatov pošljite na naslov: Zveza 
kulturnih organizacij Maribor, Partizanska 5, 2000 Maribor. 

# Razpis za srečanje piscev - seniorjev 
začetnikov 
Zveza kulturnih organizacij Maribor organizira svoje prvo mariborsko 
srečanje piscev - seniorjev, ki bo 7. junija 1996 v Mariboru. Vabimo 
upokojence in starejše pisce - začetnike, da pošljejo neobjavljena li-
terarna besedila (pesniška, pripovedna, gledališka, esejistična). 
Vsak prispevek mora biti vidno označen z avtorjevim imenom, pri-
ložite pa tudi kratko biografijo (ki naj zadeva predvsem ukvarjanje s 
pisanjem) in točen naslov. 
Prispevke za srečanje lahko pošljejo vsi, ki jih to srečanje zanima in 
se želijo o svojem pisanju pogovoriti z mentorjem. Ker gre za speci-
alizirano prireditev, pričakujemo zlasti odziv starejših avtorjev oz. 
avtorjev upokojencev. 
Prispela besedila bo prebral strokovni ocenjevalec in sodelujoče 
pisce povabil na delavnico, ki bo predvidoma 7. junija v Mariboru. V 
okviru delavnice bomo podali ocene prispevkov In poskrbeli tudi za 
Izobraževanje. 



PTUJ / URA N A M E S T N E M STOLPU Z N O V A DELUJE 

PoprtMvUo stolpne ure 
F R C I / C I v e i M E S E C E V 

Urarstvo Aubreht iz Mozirja je znano po popravilih in prodaji ur ter po 
izdelavi stenskih ur iz lesa, popravljajo in obnavljajo pa tudi stolpne ure 
in so zdaj edino domače podjetje v Sloveniji, ki se ukvarja s tem. 
Naročil za popravilo stolpnih ur, ne samo cerkvenih, imajo 
veliko. Doslej največja cerkvena ura, ki so jo popravljali, je 
ptujska, ki ima 28 metrov dolgo nihalo, betonska utež pa 
tehta kar 380 kilogramov. 

V soboto, 22. marca, je Uroš 
Aubreht iz Mozirja ponovno de-
lal v Ptuju, kjer so montirali ka-
zalce na uri mestnega stolpa. V 
uri je namreč odpovedal kazalni 
meahnizem in ga je bilo 
potrebno popraviti. Pri tem sta 
pomagala tudi alpinista iz Luč. 

Popravilo stolpnih ur je zelo 
zapleteno. Najhujše je čiščenje 
urnega mehanizma in okolice, 
kjer je ponavadi veliko golobjih 
in netopirskih izrebkov. Poleg 
tega so tudi kot naprave zelo 
zapletene. Za demontažo in 
montažo urnega mehanizma se 
je potrebno povzpeti v stolp in 
priti dol povprečno do dvesto-

krat, včasih pa tudi večkrat. 
Sreča pa je, da lahko ure razsta-
vijo na majhne kose, da ni nobe-
den težji od nekaj kilogramov. 
Vendar pa je treba vsakega na 
rokah in peš prenesti iz stolpa 
in spet nazaj. Popravilo traja 
ponavadi od dveh do treh me-
secev. 

Kot zagotavljajo v urarstvu 
Aubreht, bodo Ptujčani imeli 
mir pred popravili stolpne ure 
vsaj nekaj desetletij. Edino, kar 
se lahko zgodi in za kar ne daje-
jo garancije, je udar strele. 

M G 

Uroš Aubreht ob 380 -k i -
logramski uteži nihala 

Pri de lu s ta v s o b o t o p o m a g a l a tudi a lp in is ta iz 
Luč . Foto: Kosi 

V I D E M , PTUJ / ZELENI TRETJIČ DELILI SADIKE DREVES 

Letos raztSelili 500 
sadik smreke 

Zeleni Vidma so letos že 
tretjič v okviru vseslovenske 
akcije ozelenitve našega okolja 
brezplačno delili sadike dre-
ves. Občanom so minuli petek 
točno opoldne razdelili 500 sa-
dik smreke, prvo sadiko pa 
posadili ob gradbišču nove 
občinske zgradbe. 

Ivan Božičko, predsednik Ze-
lenih Vidma, je dejal, da je akci-
ja v treh letih naletela na dober 
odmev, saj sadik mladih drevesc 
ljudem ni bilo težko razdeliti. 
Letos so se člani stranke Zele-
nih odločili, da brezplačno deli-
jo sadike smreke. V treh letih so 
videmski Zeleni razdelili že 4 
tisoč različnih sadik. Lani so z 
avtohtonimi sadikami pomagali 
videmski šoli pri zasaditvi šols-
kega parka, letos pa so brezp-
lačno sadiko vrbe žalujke (Salix 
albe) podarili občini. Ivan 
Božičko in podžupan Franc 
Toplak sta jo vsadila ob sedan-
jem gradbišču nove občinske 
zgradbe, kjer naj bi v prihodnje 
poskrbeli za ureditev parka. Ze-
leni Vidma so ob tej priložnosti 

občinskim možem predali listi-
no in vanjo zapisali: "Naj bo to 
prva sadika, ki bo vsajena v po-
rajajoči se park. Ob tem naj 
vzpodbudi vodilne v občini, da 
med reko Dravinjo in občinsko 
hišo nastane park, ki bo 
združeval in navdihoval občane 
s svobodnimi in ustvarjalnimi 

mislimi." 
T. Mohorko 

OB GRADNJI 
PODVOZA 
IZGUBLJAMO 
MESTNI PARK 
Tudi Zeleni Ruja so, že devetič, iz-
vedli tradicionalno akcijo delitev sa-
dik in zdravilnih zelišč, ki jo organizi-
rajo na prvi pomladni dan. V slabi uri 
so razdelili okrog 1500 drevesnih 
sadik in zdravilnih zelišč. Akcija, ki je 
vsakoletna množično obiskana, je 
tudi tokrat pred Mercatorejvo Bla-
govnico privabila mnoge občane, ki 
s tem izražajo skrb za zdravo okolje 
in ozelenitev mesta. Akcijo so 
uspešno izvedli s pomočjo razisko-
valnega društva Zlatovranka in Mla-
dih zelenih Ruja. 
Prof. Vlado Čuš, predsednik Zelenih 
Ruja, je ob tem povedal: "Z gradnjo 
podvoza smo Rujčanke in Rujčani 
praktično izgubili mestni park. Zato 
smo Zeleni Ruja opozorili na potre-
be po ohranjanju naravnega ravno-
vesja v okolju. V mestnem svetu 
smo ob pričetku gradnje podvoza 
dali pobudo za nadomestne parkov-
ne površine. Vse občanke in občane 
ob tej priliki vabim, da nam v teh pri-
zadevanjih pridružijo." 
Vsekakor pa ostaja osrednja nalo-
ga Zelenih Ruja skrb za zdravo in 
čisto okolje, predvsem zaščita 
vodnih virov in sanacija divjih odla-
gališč. Nadaljujejo projektom Zele-
ni telefon in vključevanje in izvajan-
je raznih okoljevarstvenih projek-
tov. Sedaj potekajo že sklepne 
priprave na letošnji raziskovalni ta-
bor Drava '97, ki bo namenjen 
energiji. 

Simon Starček 

Ze len i V i d m a so deli l i sad ike . 
Foto: T a t j a n a M o h o r k o 

M e d m a n e k e n k a m i na M e r c a t o r j e v e m p lesu je bila tudi m i s s Sloveni je '96 
A lenka Vindiš . Foto: Langerholc 

Modni sejem v malem 
15. marca je bil v restavraciji Pan v Kidričevem drugi 

tradicionalni ples z modno revijo v organizaciji Mercatorja 
vSFS', d.d., Ptuj. Udeležence je v imenu uprave in 
managementa ter vseh zaposlenih pozdravil generalni direktor 
Stanislav Brodnjak. V primerjavi s prvim plesom so menjali 
podobo plesa: dvorana je bila odeta v modro, modra barva in 
modre marjetice, ki so jih prejele vse udeleženke plesa, pa naj 

pomenijo zvestobo družbi. 
Z modro barvo se je pričela tudi modna revija, na kateri so 

svoje modele za pomlad in poletje prikazali najbolj znani 
slovenski konfekcionarji oziroma izdelovalci modnih oblačil: 
Mura, Labod, Vezenina Bled, Lisca, Almira, Elkroj in 
nekateri drugi. Kdor ni videl modnega sejma v Ljubljani, seje 
lahko z novostmi nove modne sezone seznanil na 
Mercatorjevem plesu. Oblačila z modne revije bodo kmalu 
naprodaj v Mercatorjevih prodajalnah. (MG) 
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PTUJ / IVAN TEMENT PREVZEL VODENJE KMETIJSKE ZADRUGE 

Poudarek na gospodarski stabilnosti zadruge 
Ta mesec je vodenje Kmetijske zadruge Ptuj prevzel diplo-
mirani ekonomist Ivan Tement . Ker je dosedanjemu direk-
torju Stanku Tomaniču potekel mandat, se je na javni razpis 
prijavil tudi Ivan Tement in v skladu s pravili postopka ga 
je upravni odbor zadruge predlagal v potrditev na rednem 
občnem zboru 28. februarja. Ker pa kandidat na občnem 
zboru ni dobil zadostne podpore, ga je upravni odbor za 
obdobje enega leta imenoval za vršilca dolžnosti direktorja. 

Kot pripoveduje v.d. direktorja 
Ivan Tement, so v zadrugi že začeli 
izvajati organizacijsko-tehnične 
ukrepe na notranjem organizacij-
skem področju zadruge. Potrebno 
bo dodelati pravilnik o notranji 
organizaciji, tako da bodo vpeljali 
v okvir vodstvenih struktur, kjer 
delujejo vodje posameznih služb, 
tudi vodjo pospeševalne službe. To 
bi bila v okviru kolegija zadruge 
služba, prek katere bi lažje usklaje-
vali nekatere aktualne zadeve. Na-
dalje Ivan Tement ugotavlja, da bo 
potrebno preveriti kalkulativne 
postavke in ugotoviti njihovo eko-
nomičnost, kar bi omogočilo lažje 
in boljše poslovne odločitve v vseh 
segmentih gospodarjenja zadruge. 
Natančno je potrebno pregledati 
premoženje zadruge, predvsem na 
področju denacionalizacijskih 

zahtevkov. Hitro je potrebno raz-
rešiti nedokončane postopke, za 
kar so že sestavili posebno komisi-
jo. Z že pridobljenimi deleži za-
druge je potrebno doseči racional-
no gospodarjenje in jih ne držati 
za vsako ceno. Potrebno se bo torej 
odločiti o morebitni prodaji ali na-
kupu deležev v nekaterih podjetj-
ih, seveda na osnovi ekonomske in 
tržne logike. Na osnovi ekonom-
skih pokazateljev v posameznih 
dejavnostih je potrebno ugotovili 
najdonosnejše, tiste, ki največ pri-
nesejo kmetu in zadrugi. Nedono-
sne dejavnosti bo potrebno počasi 
ukinjati oziroma zmanjševati nji-
hov obseg. V zvezi s hladilnico, 
postavljeno v letu 1996, so se na 
kolegiju vodij služb v zadrugi že 
dogovorili za ustanovitev projekt-
ne skupine, ki bo sodelovala v do-

končanju investicije. Na osnovi 
projekta in tržnih možnosti bo 
skupina ugotovila, kakšna bo 
bodoča oprema v hladilnici. 

Odločiti pa se bo potrebno tudi o 
kadrih, ki bodo delali v hladilnici, 
zahtevna naloga pri tem vprašanju 
pa je tudi izdelava dokončne fi-
nančne konstrukcije. Ivan Te-
ment meni, da se bodo sčasoma 
uredili tudi dokaj napeti odnosi 
znotraj Kmetijske zadruge Ptuj. 
Pri tem računa na nekaj več 
strpnosti s strani področnih za-
drug. Zadruga dela in mora delati 
v interesu svojih članov in ne bi 
bilo prav, da v času pomladanskih 
kmečkih aktivnosti ne bi držali 
skupaj in delali v skupno korist, 
saj so navsezadnje le rezultati 
skupnega dela zagotovilo za uspeh 
zadruge in vsakega njenega člana. 
Glede napovedanega sklica izred-
nega občnega zbora KZ Ptuj pa 
v.d. direktorja meni, da je v skladu 
s pravili, vendar malo preuranjen. 
Do 30. junija je namreč tako in 
tako potrebno sklicati občni zbor 
za obravnavo polletnega obračuna 
ter sprejem spremenjenih oziroma 
dopolnjenih zadružnih pravil, ki 
naj bi jih prej ocenili in uskladili 
že na področnih občnih zborih. 
Obenem v tem času poteče mandat 
upravnemu in nadzornemu odbo-

ru, zato bi bilo primerno na po-
dročnih zborih obravnavati ka-
drovske zadeve in na centralnem 
občnem zboru izvesti volitve. 

Kljub trenutnim odnosom zno-
traj KZ Ptuj pa se na poslovnem 
področju tradijo, da bi to imelo na 
poslovanje zadruge čim manjši 
vpliv. Uspešnost zadruge lahko 

ohrani samo uspešno poslovanje 
na vseh področjih. Pri tem si stro-
kovne službe želijo, da bi se razme-
re umirile in ne bi vplivale na mo-
rebitne neprijetne odločitve pos-
lovnih partnerjev, pri katerih je 
zadruga doslej uživala spoštovanje 
in ugled. Tudi letos so z letnim 
načrtom opredelili obseg rastlin-
ske proizvodnje. Kot navaja vodja 
komercialne službe Marjan 
Janžekovič, planirajo letos v za-
drugi proizvodnjo 5.700 ton pšeni-
ce, 600 ton krompirja, 700 ton ku-
maric, 1.100 ton rdeče pese, 400 
ton zelja, 2 tisoč ton suhe koruze, 
200 ton paprike, 60 ton feferonov, 
30 tisoč ton sladkorne pese, 900 
ton grozdja in 250 ton čebule. Ak-
tivnosti za dosego načrtovanega 
potekajo na dveh straneh: na eni 
strani se pogajajo s kupci, 
predvsem s predelovalno industri-
jo in trgovino, na drugi strani pa 
intenzivno sklepajo proizvodne 
pogodbe s člani in drugimi zainte-
resiranimi proizvajalci. Proizvajal-
cem nudijo kreditiranje, in sicer za 
hektar pšenice 70 tisoč tolarjev v 
obliki reprodukcijskega materiala, 
za polovico te vsote zagotavljajo 
regresirane obresti. Za sladkorno 
peso nudijo 90 tisočakov po hek-
tarju z regresirano obrestno mero 

za 50 tisoč tolarjev, za koruzo 70 
tisoč tolarjev po hektarju (regresi-
rano 50.000), za rdečo peso 50 tisoč 
tolarjev po hektarju, za papriko 
100 tisoč, feferone j60 tisoč, čebulo 
100 tisoč, zelje 70 tisoč, kumarice 
200 tisoč, buče 60 tisoč in za krom-
pir okoli 200 tisoč tolarjev po hek-
tarju. Za omenjene zneske je 
mogoče dobiti ves potreben repro-
dukcijski material v vseh za-
družnih prodajalnah. 

Kot v širšem slovenskem prosto-
ru tudi v KZ Ptuj nazaduje nekdaj 
paradna živinorejska dejavnost. 
Tu je država s svojimi ukrepi na 
področju kmetijstva in živinoreje 
usodno posegla v dogajanje. Kljub 
temu, zagotavlja Marjan Janžeko-
vič, poskušajo v KZ Ptuj razmere 
obvladovati in tako odkup živine 
poteka po zastavljenih načrtih. Na 
slovenskem trgu je trenutno bist-
veno večja ponudba govejega mesa 
od povpraševanja, to pa seveda 
vpliva na ceno in kriterije kupcev 
mesa, ki postajajo vse zahtevnejši. 
Prvič po daljšem obdobju se je po-
javila prekomerna ponudba telet, 
kar potrjuje dejstvo, da rejci niso 
več zainteresirani za vhlevljanje, 
saj se kalkulacije pri pitanju goveje 
živine slabo ali spoh ne izidejo. 

J. Bračič 

Ivan Tement, diplomirani 
ekonomist, vršilec dolžnosti 
direktorja v KZ Ptuj 

Marjan Janžekovič, ekono-
mist, vodja komercialne 
službe 

JURSINCI / KMALU KONEC DEL NA 
TELEKOMUNIKACIJAH 

420 telefonskih 
priključkov 
Vodstvo juršinske občine seje 
v petek sestalo na delovnem 
srečanju s predstavniki Tele-
koma Slovenije in razpravlja-
lo tudi o morebitnem podpisu 
aneksa k obstoječi pc^odbi. V 
13 vaseh juršinske ol&ine bo 
kmalu dobilo priključke vseh 
420 gospodinjstev, kar je po 
številu nekaj več, kot so napo-
vedovali. 

Kot je pred dnevi povedal 
juršinski župan Alojz Kaučič, je 
občina k naložbi prispevala 29 

milijonov tolarjev, zato je po po-
godbi vsak novi naročnik plačal 
blizu 160 tisoč tolarjev. Novih 
telefonskih naročnikov pa je v 
občini nekaj več, kot so bila 
predvidevanja ob podpisu po-
godbe, zato bodo morali po vsej 
verjetnosti poiskati še nekaj do-
datnih sredstev za dokončanje 
del. Sicer pa naj bi Telekom vse 
priključke in druga dela na tele-
komunikacijskem omrežju opra-
vil že do sredine letošnjega leta. 

TM 

MIKLAVŽ / ZBOR OBČANOV 

Lastništvo dvorane kmalu urejeno 
Ormoški župan Vili Trofenik je bil minuli petek gost na 
zboru občanov krajevne skupnosti Miklavž. S tem obi-
skom je uresničil željo, da bi bili njegovi stiki s krajani 
pogostejši in čim bolj pristni. Govoril je o načrtih občine 
v prihodnjem obdobju, krajane pa je zanimalo lastništvo 
doma krajnov, ki so ga nekoč zgradili, danes pa je v njem 
poleg njih še več uporabnikov. Župan je povedal, da je kot 
poslanec precej bolj zaposlen, vendar je občanom, ki želijo 
govoriti z njim, na voljo vsak ponedeljek in soboto. 

Župan je navrgel podatke o 
odprtih investicijah v občini 
Ormož. Tako je povedal, da so 
končno dosegli dogovor za prido-
bitev dovoljenj za gradnjo 
vodnjakov, ki bodo zagotavljali 
dovoljšnje količine vode. 
Gradnja telovadnice v Ivanjkov-
cih se bo pričela takoj, ko bo 
končana proračunaska kontrola. 
Gradnja obvoznice je prav tako 
obtičala v stranski ulici zaradi za-
radi nerazjasnjenih lastninskih 
odnosov. 

Na zboru so se pogovarjali tudi 
o infrastukturi in cestah, ki jih 
krajevna skupnost ne more 
vzdrževati. Vsi komaj čakajo 
obljubljeno kategorizacijo cest, 
ki naj bi končno nakaj cest pre-
dala v oskrbo občini. V krajevni 
skupnosti Miklavž skrbijo za 56 
kilometrov cest, od tega je 11 ki-
lometrov asfaltiranih. Očitno je, 
da bi marsikatera cesta potrebo-
vala preplastitev, prav sramotno 
zapuščena pa je cesta Vinski Vrh 
- Jeruzalem. Občani so opozorili 
tudi na visoke stroške telefon-

skih priključkov, ki so jih 
plačevali v minulih letih. Župan 
je odgovoril, da bodo poskušali 
pri lastninjenju državnih siste-
mov vplivati na Telekom, da bi 
uporabniki, ki so plačali takšne 
velike vsote, dobili nekaj denarja 
vrnjenega. 

Se posebej pa občanom leži na 
duši nerešeno vprašanje last-
ništva miklavževskega doma kra-
janov. Zgradili so ga sami s pros-
tovoljnim delom. Potem so bili 
nekateri prostori brezplačno v 
skladu s takratnim navadami 
preneseni trgovskemu podjetju 
in pošti. Stanje je ostalo nespre-
menjeno in Zarja oziroma Mer-
cator je legalni etažni lastnik, 
pošta pa od 1. januarja 1997 
plačuje najemnino za prostore. 
Preden se lastniški odnosi tudi 
uradno uredijo, pa bo potrebno 
rešiti denacionalizacijski posto-
pek za zemljo, na kateri stoji 
zgradba. 

VfC 

POUCANE / REFERENDUM JE USPEL 

Gradnjo telovadnUe lahko nadaljujejo 
Na cvetno nedeljo so se krajani 
krajevne skupnosti Poljčane 
odločali o nadaljevanju krajev-
nega samoprispevka do konca 
aprila leta 2002. Kljub nekoliko 
slabši udeležbi - referenduma se 
je udeležilo 41,06 odstotkov vo-
lilnih upravičencev - seje za na-
daljevanje krajevnega samop-
rispevka odločilo 63,72 odstokov 
glasovalcev, proti pa 35,54 od-
stotkov. 

Tako bodo zbrani denar v nas-
lednjih petih letih porabili za sofi-
nanciranje telovadnice pri osnovni 
šoli Poljčane, ki so jo pričeli gradi-
ti 4. marca letos, drugo pa za neka-
tere komunalne projekte. Sem so-
dijo obnove in vzdrževanje krajev-
nih cest in drugih komunalnih 
naprav, ureditev pločnikov na 
Zgornjih Poljčanah, pri osnovni 
šoli ter Spodnji Brežnici, razširitev 
javne razsvetljave in izvajanje na-
log po sklepu sveta krajevne skup-
nosti. 

S samoprispevkom bodo v petih 
letih predvidoma zbrali 85 milijo-

PRODAJA KURILNEGA 
OLJA T I D I NA ČEKE 

T E V E tl.o.o. Rogoznišk ; i C. 12 

I t e l . 7 8 6 - 5 1 0 , 7 7 9 - 2 4 0 

nov tolarjev. Ker pa je referen-
dumski program po cenah iz de-
cembra 1996 ocenjen na 170 mili-
jonov tolarjev, bodo razliko pokri-
li z dodatnimi sredstvi krajanov, 
občine in tudi države. 

Predsednik sveta KS Poljčane 
Alojz Vezjak si je ob izglasovanju 

krajevnega samoprispevka brez 
dvoma oddahnil, saj mu sedaj ne 
bo potrebno skrbeti, od kod dobiti 
sredstva za največjo naložbo v kra-
ju, to je šolsko telovadnico. 

VT 
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SKORAJ VSE, KAR STE ŽELELI IZVEDETI O PTUJSKEM KABELSKEM SISTEMU, PA VAM NISO NIKOLI POVEDALI 

Kam bo pnpeliala brezbrižnost ptujske občine? 
ODSLEJ UPRAVLJA S KABELSKIM SISTEMOM 
SAMOZVANI NOVI ODBOR 
Nedolgo tega se je sestala skupinica predstavnikov mestnih četrti in samo 
sebe razglasila za novi odbor za upravljanje s ptujskim kabelskim televizij-
skim sistemom. V poldrugi uri razprave, ki je bila posvečena predvsem raz-
delitvi funkcij, je sedem prisotnih članov izglasovalo za predsednika odbora 
Borisa Krajnca, za podpredsednika Borisa Gornika in za odredbodajalca 
Milana Ostermana. Preostali člani odbora so Janko Bezjak, Jože Štrafela, 
Jože Antonič, Mitja Krapec ter dosedanji predsednik Odbora za izgradnjo 
KTV Janez Belšak in tajnik taistega odbora Jože Maučec. 
Da bi lahko razumeli zapleten položaj, v katerem se nahaja ptujski kabelski 
sistem, se je najprej treba ozreti v preteklost, k samim začetkom. 

IZ ZGODOVINE 
Leta 1985 je takratni Izvršni svet Skupščine 

občine Ptuj imenoval iniciativni odbor za iz-
gradnjo KTV sistema Ptuj. Leto kasneje so 
štiri krajevne skupnosti. Samoupravna stano-
vanjska skupnost občine Ptuj, Srednješolski 
center in Radio-Tednik podpisali sporazum o 
izgradnji in sofinanciranju KTV Ptuj. Na te-
melju tega dogovora so potem krajevne skup-
nosti sklepale pogodbe z zainteresiranimi 
Ptujčani. Skupaj je bilo do danes sklenjenih 
približno 5000 pogodb. Ptujčani so torej s 
svojim denarjem plačali izgradnjo sistema, pri 
čemer se je cena za priključek gibala od 660 do 
850 DEM. Pogodbe so stanovalcem takrat še 
družbenih stanovanj zagotavljale, da bodo do-
bili vložena sredstva povrnjena, in so torej so-
delovali kot dajalci brezobrestnega kredita. 
Denar jim je bila dolžna preko krajevnih 
skupnosti vrniti Samoupravna stanovanjska 
skupnost občine Ptuj. Lastniki stanovanj in 
hiš pa so sodelovali kot investitorji v pravem 
pomenu besede. 

Dela je pod vodstvom Janeza Belšaka koor-
diniral Odbor za izgradnjo KTV, ki je deloval 
pri krajevnih skupnostih. Njegova naloga je 
bila, da zgradi sistem, pridobi ustrezna 
tehnična dovoljenja, potem pa naj bi sistem v 
skladu s sporazumom iz leta 1986 predal v 
upravljanje Radio-Tedniku Ptuj. 

O UPRAVUALCIH IN 
LASTNIKIH 
Natančno deset let po tem, ko je po kabel-

skem omrežju prvič stekel signal, sistem vre-
den, več kot 3 milijone DEM, še vedno ne de-
luje legalno, nima ne tehničnega pregleda ne 
uporabnega dovoljenja, prav tako pa nima 
programskega sveta, ki ga zahteva zakon. 

^ 

Namesto da bi Odbor za izgradnjo sistem 
čimprej dogradil in pridobil ustrezna dovol-
jenja, si je zadnjih deset let postopoma prilas-
til pooblastila upravljalca kabelskega sistema, 
torej kabelskega operaterja, ki od uporabni-
kov pobira vzdrževalnino, v njihovem imenu 
sam izbira program, daje v najem prosti kanal, 
in kar je najpomembneje: prikriva uporabni-
kom informacije o finančnem poslovanju sis-
tema. Njegova avtonomija se je še povečala z 
ukinitvijo krajevnih skupnosti. 

Namesto da bi Mestna občina Ptuj naredila 
konec nevzdržnemu stanju, je s svojo nojev-
sko politiko tiščanja glave v pesek dopustila, 
da si zdaj mestne četrti lastijo to, kar ni njiho-
vo in za kar nimajo nobene pravne podlage. 
Čeprav se mestne četrti predstavljajo za 
dediče krajevnih skupnosti. Mestna občina 
doslej še ni prenesla nanje lastnine nekdanjih 

krajevnih skupnosti. Prav tako ni pooblastila 
mestnih četrti, da bi upravljale s tistim pre-
moženjem, s katerim so doslej upravljale kra-
jevne skupnosti, recimo s KTV sistemom. 

Sicer pa Mestna občina tega tudi ne more 
storiti, saj ni lastnik kabelskega sistema. Te-
meljni problem ptujskega KTV sistema so 
prav nedefinirani solastniški deleži njego-
vih uporabnikov. 

Jasno je treba povedati, da krajevne skup-
nosti niso bile lastnice omrežja, kot so same 
nenehno zatrjevale, da bi na ta način upra-
vičile svoje nerazložljivo dolgo upravljanje s 
KTV. Edini partner individualnih investitor-
jev je lahko Mestna občina Ptuj kot nasledni-
ca bivših družbenih pravnih oseb, ki so sode-
lovale pri izgradnji. Pa še tu se lahko 
vprašamo, ali niso uporabniki, ki so kupili 
družbena stanovanja, s tem kupili nazaj tudi 
svojega deleža KTV sistema. 

Namesto da bi Mestna občina postavila stva-
ri na svoje mesto in zahtevala od nekdanjih 
krajevnih skupnosti podatke o investitorjih, 
iz česar bi v trenutku bili jasni tudi lastniški 
in s tem upravljalski deleži, namesto da bi 
sklicala solastnike, da preko svojih predstav-

nikov sodelujejo v izboru najprimernejše 
oblike organiziranja, prepušča iniciativo pre-
verjenim kadrom gradbenega odbora, ki siste-
ma deset let niso spustili iz rok in ki se mu 
tudi v prihodnje očitno ne mislijo odreči. 
Samo časom primerno so se reorganizirali. 

Mestna občina Ptuj torej s svojo pasivnostjo 
neposredno podpira nezakonito stanje, ki pri 
uporabnih KTV sistema vzbuja vse večji re-
volt, kot kaže tudi iniciativa Janeza Laha. 

Zdi se, da so na Mestni občini še najbolj na-
klonjeni ustanovitvi zavoda, ki bi prevzel 
upravljanje KTV sistema. Uporabnike bo o 
tem težko prepričati, saj bi se v tem primeru 
vsi, ki so v sistem investirali, morali svojim 
solastniškim deležem odpovedati. Kdo jih bo 
o tem prepričal? 

O JAVNOSTI DELA OD-
BORA ZA IZGRADNJO 

Prav neverjetno je, da uporabnikom sistema, 
ki plačujejo na račun Odbora za izgradnjo 
KTV za vzdrževanje letno približno 28,4 mili-
jona tolarjev ali 316.000 DEM, ob tem pa se 

nekaj nabere še od najemnine za lokalni pro-
gram, odbor prikriva, kako porabi zbrani de-
nar. Ne le vest, tudi zakon zavezuje vse, ki 
opravljajo javne fiankcije ali so v javni službi, 
da zagotavljajo javnost svojega dela z dajan-
jem pravočasnih, popolnih in resničnih infor-
macij o vprašanjih s svojega delovnega po-
dročja. 

*t* -J- ^ 
Vendar se predsednik bivšega Odbora za iz-

gradnjo Janez Belšak, ki je predal svojo funk-
cijo šele pred dvema tednoma, vprašanjem o 
porabljenem denarju v preteklih letih izogiba. 
Se več, trdi, da novinarjem in javnosti ni 
dolžan polagati računov. Meni, da so njegova 
javnost mestne četrti. Te da bodo sprejele 
zaključni račun Odbora za izgradnjo KTV in 
odločale o prihranjenih sredstvih. Stanje je 
namreč pozitivno, je povedal. Prav tako ni ho-
tel o finančnem stanju govoriti novi predsed-
nik samozvanega odbora Boris Krajnc. Sam 
da pozna finančno stanje, je dejal, vendar po-
datki niso za javnost. 

Problem nikakor ni nov, saj se je nad ne-
transparentnostjo poslovanja pritožilo že ne-
kaj uporabnikov v Tedniku, med njimi leta 
1991 tudi Ivan Lovrenčič. Takrat je zapisal, 
"da se na 'odbor' ni mogoče obrniti drugače 
kot preko skupnih služb krajevnih skupnosti, 
kjer pa tudi nič ne vedo." Menil je, da "gre za 
poskus godpodariti z nami in namesto nas". O 
njegovi pritožbi so razpravljali delegati 
Skupščine občine Ptuj, a očitno niso sprejeli 
nobene rešitve. 

O TEHNIČNI KVALITETI 
V radijsko oddajo na temo kakovosti in 

vzdrževanja kabelskega televizijskega siste-
ma, ki je bila na Radiu Ptuj na sporedu pred 
dobrim mesecem, so vso uro klicali poslušalci 
iz najrazličnejših koncev Ptuja in se tako 
rekoč vsi pritoževali nad motnjami pri spreje-
mu televizijskega signala. Pri tem je potrebno 
povedati, da so nekatere motnje povsem 
očitne, tako občasni izpadi signala in močno 
sneženje na sliki, druge pa so manj opazne. In 
to kljub temu da je po mnenju upravljalca po-
trebno zbrati in potemtakem v vzdrževanje 
tudi investirati več kot 300.000 DEM letno. 
Ali povedano drugače: v kakšnem tehničnem 
stanju je omrežje, če je po komaj desetih letih 
potrebno vanj vlagati toliko denarja za obno-
vo in vzdrževanje? 

Seveda se je treba zavedati, da vsi signali, ki 
jih prestrežejo antene, niso dovolj kvalitetni 
in da za to ni kriv vzdrževalec. Taki so deni-
mo avstrijski in tudi hrvaški programi. K 
neustreznosti signala brez dvoma prispeva 
tudi odjemno mesto, saj so antene za sprejem 
zemeljskih signalov postavljene prenizko in 
bi že premestitev na bližnjo Panoramo zago-
tovila nekoliko boljšo kvaliteto. Do izgub v 
jakosti signala prihaja znotraj samega 
omrežja, zlasti pri nizkih temperaturah ali vi-
soki vlagi, svoje pa prispevajo tudi stare na-
peljave po blokih, na katere so se izvajalci 
priključili. Čeprav je torej sistem v celoti rela-
tivno stabilen, pa bi šele natančna merjenja na 
antenskih vtičnicah pokazala, ali je signal v 
resnici zadovoljiv. Vsi uporabniki imajo pra-
vico poklicati vzdrževalca in zahtevati, da 
preveri jakost signala na njihovi vtičnici, 
stroške za to so poravnali že z vzdrževalnino. 

A -J- ^ 

Skratka, če s ptujskim KTV sistemom nis-
te zadovoljni, pokličite svojega vzdrževalca! 
In svojega župana! Pa na mestne svetnike 
nikar ne pozabite! Saj smo jih tudi zato voli-
li. Na potezi je lokalna politika. Ali bo upra-
vičila zaupanje svojih občanov ali ne? Ali si 
lahko dovoli, da v zadevi, ki se tiče pet tisoč 
gospodinjstev in vsaj dvakrat toliko voliv-
cev, ostane križem rok? 

Milena Zupanič 

Statistiki so izračunali, da bo pov-
prečen Američan od svojega 2. do 65. 
leta gledal televizijo 4 ure dnevno, 
skupaj 72 tisoč ur ali polnih 8 let. 

Letos mineva 50 let, odkar je neki 
prodajalec televizorjev v Pensilvaniji 
naročil napeljavo kabla od sprejemne 
antene na vrhu bližnjega hriba do 
svoje trgovine. Dogodek štejejo za 
začetek razvoja sistemov kabelske 
distribucije televizijskih signalov. V 
začetku 90. let je bilo v Ameriki prikl-
jučenih na kabelska omrežja že 62 od-
stotkov gledalcev. Med njimi je goto-
vo najbolj znan Cable News Network 
(CNN), ki ga v 150 državah lahko 
spremlja več kot 75 milijonov gospo-
dinjstev. 

V Sloveniji smo pričeli napeljavo ka-
belskih sistemov sredi 80. let. Danes 
je v državi približno 100 kabelskih 
omrežij, na katere je priključenih pri-
bližno 220 tisoč gospodinjstev, od 
tega je približno 5000 gospodinjstev 
priključenih na ptujski kabelski sis-
tem. Med seboj povezuje Ptujčane 
142 kilometrov kabla. 

Čeprav se zdi, da smo Ptujčani ujetni-
ki svojega kabelskega televizijskega 
omrežja, vendarle ni tako. Kot so nam 
povedali v podjetju Marjana Šeruge, 
kjer se ukvarjajo s prodajo in montažo 
individualnih anten, je najnižja cena 
antene za zemeljske programe z mon-
tažo vred 300 DEM, k temu pa si lahko 
omisl imo še satelitsko anteno z 250-
kanalnim stereo sprejemnikom, ki sta-
ne z montažo vred 400 DEM. Tako se 
lahko za praktično enak znesek, kot bi 
ga plačali za priključek na KTV, 
oskrbimo z individualnim sistemom 
sprejemanja televizijskega signala. In 
če bi tako naredilo tisoč uporabnikov 
zdajšnjega sistema, bi lahko v skladu s 
ptujskimi navadami razglasili naš novi 
slogan: "Ptuj, mesto tisočerih satelit-
skih krožnikov." 



STANOVALCI POD KABELSKIMI KROŽNIKI SE ČUTIJO OŠKODOVANI 

Ali blok sredi naselja nevarno seva? 
Stanovalci bloka v Ulici 5. prekomorske brigade 12, kjer so 
nameščene antene in naprave za distribucijo televizijskega 
signala za vse mesto, so nezadovoljni. Počutijo se prevarane 
in ogoljufane. Preden so se pred šestimi leti vselili v blok, jim 
namreč nihče ni povedal, kaj jih čaka. Kmalu pa so ugotovili, 
da so ostali brez dobršnega dela podstrešja, radiestezist, ki 
prav tako stanuje v bloku, pa je izmeril neobičajno veliko se-
vanje, za katerega meni, da je zdravju škodljivo. Stanovalci so 
zaskrbljeni. Čeprav so o obeh problemih pisali takratni 
občinski Samoupravni stanovanjski skupnosti in predlani 
Odboru za izgradnjo KTV, niso prejeli do danes nikakršnega 
odgovora. Še več, televizijski signal so jim pred nekaj leti 
celoizključili. 

Daniela Miljkovič je 
vplačala stanovanje že v času 
gradnje. Pred natanko šestimi 
leti se je vanj vselila. "Takrat 
nas je bilo pet etažnih lastni-
kov," je povedala, "preostalih 
19 stanovanj je bilo v družbeni 
lasti. Kmalu smo ugotovili, da 
je del naše sušilnice odtujen in 
da vanj vstopajo predstavniki 
ptujske televizije. Nismo vede-
li, kdo upravlja s tem delom 
podstrešja niti kaj je v njem, 
prav tako nismo vedeli, ali 
plačuje uporabnik najemnino. 
Ker če jo plačuje, bi jo v soraz-
mernem deležu moral plačevati 
tudi nam, smo si mislili. Ugo-
tovili smo, da je lastnik tistega 
dela podstrešja Občina Ptuj, 
upravi j alec pa Samoupravna 
stanovanjska skupnost. Zato 
sem na Samoupravno stano-
vanjsko skupnost leta 1993 
naslovila vlogo za pojasnilo in 

ureditev tega problema. Nena-
zadnje sem kupila stanovanje s 
pripadajočimi skupnimi pros-
tori in nikjer ni zapisano, da je 
v bloku 50 kvadratnih metrov 
manj skupnih prostorov. Preje-
la nisem nikakršnega odgovo-
ra, kar je nedopustno," je pre-
pričana upokojena učiteljica 
Daniela Miljkovič. 

Drugi problem, ki pesti 71 
stanovalcev v vhodu, je sevan-
je, ki ga je nameril stanovalec 
bloka Branko Debeljak. Z ra-
diestezijo se ljubiteljsko ukvar-
ja 13 let. Kaj je ugotovil? 

"V začetku leta 1991, ko smo 
izvedeli, v katero stanovanje se 
bomo vselili, sem opravil radi-
estezijske meritve. Sevanje je 
bilo v mejah normale. Čez tri 
mesece, ko smo se vselili, sem 
opazil, da obstaja močno 
tehnično sevanje. Sledil sem 
mu in našel izvor na strehi. 

Sklepam, da nastaja zaradi an-
ten in električnih aparatur, ki 
so na podstrešju in na strehi. 
Znano je, da takšno sevanje 
vpliva na zdravje, predvsem če 
si mu izpostavljen dlje časa," 
meni Debeljak. 

URADNE 
MERITVE BI 
STANOVALCE 
POMIRILE 

Stanovalci so zaradi domnev-
nega sevanja vznemirjeni, 
Branko Debeljak pa opozarja, 
da so sevanju izpostavljeni tudi 
drugi prebivalci in da sklop an-
ten in tehničnih naprav nika-
kor n^ sodi na stanovanjski 
blok. Želijo, da bi nekdo opra-
vil uradne meritve in sevanje 
bodisi potrdil bodisi ovrgel. 
Jako bi vsaj vedeli, pri čem so. 
Če se radiestezist moti, bi po 
opravljenih tiradnih trditvah 
mirneje spali. Vendar kdo bo 
meritve plačal? 

Poklicali smo prof. dr. Vojka 
Valenčiča na Fakulteto za 
elektrotehniko v Ljubljani. 
Prav ta fakulteta se namreč 
ukvarja z meritvami elektro-
magnetnega valovanja in profe-
sor Valenčič raziskuje tudi 
vpliv tovrstnih valovanj na 
žive organizme. 

Prof. Valenčič je dejal, da je 
strah stanovalcev odveč, saj ko-

aksialni kabli, po katerih se 
distribuira televizijski signal, 
ne sevajo. Prav tako ne satelit-
ski krožniki. Ti bi sevali le v 
posebnih primerih (v povezavi 

z radarjem ali kako drugo po-
dobno napravo). Drugače pa je 
z elektromagnetnim sevanjem, 
torej sevanjem električnih 
daljnovodov, žic in električnih 
naprav. Seveda pa v telefon-
skem pogovoru ni mogel dati 
diagnoze za morebitno sevanje 
s ptujskega bloka. 

Stanovalci so prepričani, da 
so tako zaradi morebitnega se-
vanja kot zaradi manjkajočih 
podstrešnih prostorov upra-
vičeni do nadomestila. S pred-

stavniki odbora za izgradnjo 
KTV so se v začetku ustno do-
govorili, da jim za odškodnino 
ni treba plačevati vzdrževanja 
KTV sistema. Prvo leto dejan-
sko niso prejemali položnic, 
nato pa so pričele položnice 
prihajati, vendar jih niso 
plačevali. Bili so pač pre-

pričani, da ustni dogovor velja. 
In kaj se jim je zgodilo? Lepega 
dne so ostali brez televizijskih 
signalov. Po tistem so naslovili 
na odbor za KTV pisno vlogo z 
zahtevo po oprostitvi plačevan-
ja vzdrževalnine, pod katero so 
se podpisali lastniki 20 stano-
vanj. Poudarili so še, da odbor 
za KTV razen elektrike ne 
plačuje stroškov hišnega sveta. 
Stanovalci bloka do danes, to-
rej v letu in pol, odgovora niso 
prejeli. 

Zato so vsa ta vprašanja po-
novno prerešetali na zadnjem 
sestanku pred mesecem dni. 
Zahtevajo, da se razčistijo 
razmerja z Mestno občino 
Ptuj kot lastnico poslovnega 
prostora, ki ga uporablja 
KTV. Njihovo zahtevo naj bi 
izpolnil upravitelj bloka, to je 
Podjetje za stanovanjske sto-
ritve, ^ t e r e g a direktor je Ja-
nez Belšak, do nedavna pred-
sednik odbora za izgradnjo 
KTV omrežja. Zapisnik ses-
tanka so stanovalci naslovili 
na direktorjevega nečaka Go-
razda Belšaka, ki z njimi 
običajno sodeluje kot pred-
stavnik upravitelja. Bodo kaj 
dosegli? 

Milena Zupanič 

Radiestezist Branl<o De-
beljak: "V bloku sem 
nameril zdravju škodljivo 
količino tehničnega 

Upokojena učiteljica 
Daniela Miljkovič zastopa 
mterese stanovalcev bloka 
/ ulici 5. prekomorske 12. 

Župan in podžupana o KTV 
Kaj razmišljajo možje, ki trenutno vodijo ptujsko občino, o 
KTV sistemu? Kaj menijo o pravni neurejenosti sedanjega 
sistema in kakšne so njihove zamisli o upravljanju s siste-
mom in o kreiranju programa v prihodnje? Za mnenje smo 
vprašali župana in oba podžupana. 

Župan Miroslav Luci je za 
radijsko oddajo, ki smo jo 
predvajali 18. februarja, izja-
vil: "Zame je zelo pomembno, 
da sistem KTV deluje in da 
lahko občani gledajo tudi 
ptujski program, vendar pa 
zadeve po pravni plati še niso 
rešene. Zaenkrat je tako, da 
sistem ni občinski in občina 
nima nobene pravice, da ka-
korkoli posega v KTV. 
Občina lahko ima želje, da se 
ustanovi zavod ali delniška 
družba, vendar bo za to po-
trebna iniciativa lastnikov. 
To so pa vsi občani, ki so 
priključeni na sistem. Druga 
stvar je program, pri obliko-
vanju katerega bo občina žele-
la sodelovati, vendar je to 
^tvar nadaljnjega razvoja. 
Zelja občine, da bi bili vsi sis-
temi na območju občine Ptuj 
med seboj povezani, se ni ure-
sničila, kljub temu da smo že 
imeli pripravljena sredstva za 
to. Mislim, da bomo s stem, 
ko bodo zaživele mestne in 
primestne četrti, dosegli tudi 
to. 

Ne morem potrditi, da delu-
je odbor, ki upravlja s siste-
mom, nelegitimno. Navse-
zadnje bi najbrž prišla že 
kakšna ovadba, če bi bilo 
tako. S strani raznih institucij 
je bilo pregledano finančno 
poslovanje odbora in pokaza-
lo se je, da je to vzdržno. Mis-
lim, da je na potezi gradbeni 
odbor, katerega naloga je, da 
legalizira dejavnost in da us-
tanovi zavod, društvo ali del-
niško družbo." 

Mesec dni kasneje pa je za 
Tednik obelodanil drugačne 
načrte: "Na občini precej raz-
mišljamo o problemu in želi-
mo dobiti čim več strokovnih 
mnenj. Predvsem pričakujem 
predloge možnih rešitev od 
odbora, ki vodi KTV sedaj. 

saj dobro poznajo stanje. Po-
sebnega seminarja s področja 
KTV sistemov se je prejšnji 
teden udeležila naša pravnica 
Metka Korošec. Nagibamo se 
k ustanovitvi zavoda in se pri-
pravljamo, da bo o tem raz-
pravljal tudi mestni svet. Kar 
se pa tiče Lahove pobude, me-
nim, da je precej zapletena, 
saj mora dobiti izjave vseh so-
lastnikov." 

Podžupan Ivan Jurkovič 
ima drugačni rešitvi. Meni, 
da bi do legitimnih predstav-
nikov lastnikov bilo možno 
priti po dveh različnih 
teh: "Pravzaprav ne vidim 
povsem pravno pokrite poti, s 
katero bi uredili statusni 
položaj KTV sistema. 
Možnost, da bi vendarle prišli 
do legitimnih predstavnikov 
lastnikov, pa sta po mojem 
mnenju naslednji: mestni 
svet bi lahko sprejel sklep, da 
bi legitimne predstavnike iz-
brali ob nekih volitvah, za 
razpis dodatnih volitev za 
predstavnike lastnikov KTV 
pa bi pooblastil župana. Svoje 
zastopnike za upravljanje s 
KTV sistemom bi lahko volili 
le tisti, ki so dejanski solast-
niki sistema. Seznam teh last-
nikov bi bilo potrebno prido-
biti od gradbenega odbora. Iz-
voljeni predstavniki lastnikov 
bi nato izbrali, v kakšno go-
spodarsko družbo bi organizi-
rali sistem, in skrbeli v nadal-
jevanju za razvoj sistema. 

Krajša pot do predstavnikov 
lastnikov bi bila, če bi mestni 
svet pooblastil izmed svojih 
svetnikov po enega iz posa-
meznih četrti, ki bi zastopali 
lastnike in bi kot izbrani legi-
timni predstavniki odločali o 
vzdrževanju, uredniški politi-
ki, povezovanju sistemov. 

Strinjam se, da sedaj kot 
uporabniki in solastniki ni-

mamo nobenega vpliva na 
KTV sistem, prav tako pa se 
nimamo na koga obrniti s 
svojimi vprašanji." 

Podžupan Ervin Hojker je 
dejal: "Prepričan sem, da je 
KTV v Ptuju od i ra l pionir-
sko vlogo pri servisiranju tis-
tih človekovih potreb, ki jih 
nacionalna TV ni znala in ni 
zmogla. Pozdravljam vloženo 
energijo, denar in znanje vseh 
tistih posameznikov in sku-
pin, ki so razvili ptujski KTV 
sistem. Danes je vloga KTV 
bistveno drugačna. Ob zagot-
avljanju pogleda v svet filma, 
ustvarjanja v različnih okolj-
ih je na srečo KTV rasel in 
prerasel tudi v osrednji me-
dijsko informativni center 
Ptuja. In to vlogo in pomen bi 
moral nadgraditi. 

Prepričan sem, da mora 
KTV danes in jutri odigrati 
še vidnejšo vlogo pri informi-
ranju, predvsem pa pri krei-
ranju javnega mnenja v Mest-
ni občini Ptuj in okoliških 
občinah. Za to mora prerasti v 
regionalno zasnovani in pove-
zani sistem, ki bo kos lastni 
produkciji, živemu 
spremljanju aktualnosti v 
Ptuju in širše, vodenju javnih 
diskusij, javnih okroglih miz 
... Da bo to zmogel, se mora 
regijsko povezati, strokovno 
nadgraditi, kadrovsko dopol-
niti, vsebinsko obogatiti in 
©lastniniti. 

Po mojem videnju so lastni-
ki KTV združevalci sredstev 
(individualni investitorji), 
svoje mesto pa morajo najti 
tudi Mestna občina Ptuj, oko-
liške občine in vsi tisti, ki 
bodo vložili sveža sredstva v 
materialno in kvalitativno 
rast KTV. Kaj menim o pobu-
di Janeza Laha? Mislim, da 
vodi v smer povezave, nad-
gradnje, širitve, vendar ne vi-
dim garancije, da bo samo 
prenos na drugega upravljalca 
rešil vse probleme kabelske 
televizije v Ptuju." 

MZ 

Zakaj 50 se pridružili Janezu laiiu? 
Pred mesecem dni je Janez Lah v ostrem pismu, ki gaje ob-
j avil tudi Tednik, opozoril na vrstopomanjklj ivosti ptuj ske-
ga kabelskega sistema in pozval uporabnike, naj se mu pri-
družijo vprizadevanju po ureditvi lastninskih in upravljal-
skih razmerij v sistemu. 

Kljub hudim obtožbam, ki 
jih je Lah v pismu navedel, 
vzbuja presenečenje dejstvo, 
da se nihče od napadenih ni 
javno odzval na njegovo pi-
sanje. Očitno se'nikomur iz 
odbora za izgradnjo KTV 
sistema ne zdi vredno odgo-
voriti uporabnikom niti na 
tako pomembno vprašanje, 
kot je vprašanje, kam je šlo 
več kot 13 milijonov pre-
sežnih sredstev iz leta 1995. 
In to sredstev, ki so jih za 
vzdrževanje omrežja prispe-
vali ti isti uporabniki! Prav 
tako se ni nihče odzval na 
naslednjo Lahovo trditev: 
"/.../ Danes, 9 let kasneje (op. 
po pričetku gradnje K l V 
sistema), sistem ni predan v^ 
prave roke, roke lastnikov. Ni 
niti tehničnega prevzema niti 
obratovalnega dovoljenja. 
Obstaja le certifikat o ustrez-
nosti, ki gaje po naročilu pri-
vatne firme Voteh, d.o.o., iz-
dal Urad za standardizacijo 
in meroslovje Ljubljana, 
01.06.1995. Torej celih 7,5 let 
kasneje. (Firma Voteh, d.o.o., 
je firma v lasti brata predsed-
nika gradbenega odbora 
CATV Janeza Belšaka, ki za 
gradbeni odbor izvaja 
''določena dela". Upajmo, da 
bomo kdaj izvedeli, katera in 
za kakšen denar.)" 

Janez Lah zatrjuje, da bodo 
solastniki, ki se bodo priglasi-
li pri njem, že na prvem usta-
novitvenem sestanku odločali 
o obliki lastne organiziranos-
ti, izbrali za vodenje sistema 
ljudi, ki jim zaupajo, pogovo-
rili pa bi se tudi o novem 
načinu plačevanja vdrževanja. 
Meni, da bi stroške osnovne-
ga vdrževanja bistveno znižali 
že s plačevanjem vdrževanja 
po opravljenem delu. Organi-
ziranost dejanskih solastni-
kov se mu zdi pomembna 
predvsem zato, ker ocenjuje, 
da je občina solastnica KTV 
sistema samo s približno 10 
odstotki, vse drugo pre-
moženje pa je last posamez-
nih solastnikov, Ptujčanov. 
In dejanskim solastnikom je 

potrebno omogočiti, da 
upravljajo s svojo lastnino. 

Nekatere izmed uporabni-
kov, ki so se pobudi Janeza 
Laha že odzvali, smo pov-
prašali po razlogih za tak ko-
rak. 

Edvard Trop, Ziherlova 
ploščad: "Menim, da odbor za 
KTV ni napravil tistega, kar 
je bilo napisano v pogodbi. 
Med drugim so se zavedi , da 
bodo s i ^ a l pripeljali do 
vtičnice in celotno omrežje 
primerno vzdrževali. Tega 
niso napravili, pač pa so se 
priključili na obstoječe blo-
kovsko omrežje. Nekatere 
stranke se takrat niso prikl-
jučile, pa vseeno gledajo spo-
red. Prav tako niso odstranili 
starih anten. Vedno, kadar 
kdo kaj dela in pri sebi preki-
ne signal, smo vsi brez televi-
zijskih sporedov. Nikdar, ko 
dežuje, ni mogoče gledati 
drugega avstrijskega progra-
ma. Programe menjujejo, ne 
da bi kogarkoli kaj vprašali. 
Večkrat sem že bil pri 
Belšaku, da bi uredili stanje, 
vendar ni nič zaleglo. V dese-
tih letih ni odbor niti enkrat 
predložil obračuna nam, ki 
plačujemo. Prav je, da prevza-
memo upravljanje dejanski 
solastniki." 

Štefan Kaisesberger, 
Finžgarjeva ulica: "Slišal sem, 
da se zberejo pri KTV velika 
finančna sredstva, in rad bi 
vedel, kako in kdo jih porabi. 
Govori se namreč vse mogoče. 
Zaupam Janezu Lahu, da bo 
speljal KTV v prave vode in 
da bo nova organizacija delo-
vala bolje v korist nas vseh. 
Mislim, da so člani odbora 
delali preveč v svojo korist. 
Vzdrževalnino redno 
plačujem in mislim, da bi mo-
lčali sistem bolje vzdrževati. 
Želim tudi vplivati na izbor 
programov. Zanima me tudi, 
zakaj imamo na TV 3 tako 
slab signal." 

Miloš Jerman, Vičava: 
"Povsem se strinjam z Laho-
vim mnenjem. Tudi sam sem 
že od vsega začetka jezen za-

radi stanja, kakršno je. Vsi 
uporabniki oziroma soinvest-
itorji sistema bi morali biti 
delničarji. Tako pa ne dobi-
mo niti nobene informacije o 
svojem denarju, ki ga plačuje-
mo za vzdrževanje. Zdi se mi, 
da nas ima odbor za norca. 
Želim, da bi se stvar uredila 
po pravni plati. Sicer pa še to: 
zelo veliko gledam televizijo." 

Anton Rihtar, Prešernova 
ulica: "Pozdravljam pobudo 
inženirja Laha in upam, da 
mu bo uspelo. S kvaliteto sli-
ke sem na splošno zadovoljen, 
vendar tu in tam izpade. Moti 
pa me, da so se nekateri prikl-
jučili in da ne plačujejo. Prav 
tako ne vem, s čim nastajajo 
takšni stroški vzdrževanja. 
Nekdo bi moral te stroške 
preveriti, pa tudi to, ali vsi 
plačujejo. Rad bi, da bi se de-
lalo na pošten način." 

Tomislav Prša, Potrčeva 
cesta: "Pred desetimi leti, ko 
smo podpisali pogodbo, smo 
sami financirali priklop. V 
našem bloku smo vsi plačali 
in vsi plačujemo vzdrževanje. 
Vem pa, da nekateri v Kve-
drovi ulici niso plačali v 
začetku in kljub temu gleda-
jo. Zanima me, kako je s so-
lastniškimi deleži. Zakaj 
plačujemo tolikšne zneske 
vzdrževanja, če denar ostaja? 
Naj vendar nekdo pojasni fi-
nančno stanje. Zaradi vsega 
tega sem podprl Lahovo po-
budo." 

Viktor Rebemak, Maistro-
va ulica: "Čeprav plačujemo 
vzdrževanje, nobenega od za-
grebških programov skorajda 
ne moremo gledati. Večlo-at 
smo urgirali, nato čakali tri 
ali štiri dni, vendar se je čez 
nekaj časa signal ponovno 
poslabšal. Občasno imamo 
tudi probleme z drugimi p o -
grami. Pravijo, da so gradili s 
slabimi materiali in da je zato 
slabši signal. Vseeno mi je, 
kdo bo vodil KTV sistem v 
prihodnje, slabše, kot je sedaj, 
ne more biti. Prav tako sem se 
odločil, da ne bom več 
plačeval vzdrževanja. Naj mi 
vrnejo denar, ki sem ga pris-
peval za izgradnjo sistema, in 
me odklopijo." 

Milena Zupanič 



MARKOVCI / OB DNEVU SOLE 

"Pri nas pa bomo xibali" 
Učenci osnovne šole Markovci že nekajkrat prijetno 
presenetili s šolskimi projekti, ki so jih pripravili v sode-
lovanju s krajani, da bi javnosti predstavili del svoje bo-
gate kulturne in etnografske dediščine. Potem ko so v mi-
nulih letih obdelali nekatera že skoraj pozabljena 
domača opravila, kot so luščenje koruze in bučnic ter 
skubljenje perja, ko so podrobneje predstavili korantovo 
deželo, domače koline in druga domača opravila, so lani 
pripravili dokaj odmeven šolski projekt pod naslovom 
Tako so se ženili. Letos pa so pod mentorskim vodstvom 
Karoline Pičerko z učitelji, starši in krajani v petek, 21. 
marca, v počastitev dneva šole skozi besedo, pesem in 
igro predstavili projekt Pri nas pa bomo zibali. 

Telovadnica markovske šole 
je bila spet prizorišče prijetne-
ga dogodka, ki so se ga poleg 
učencev in učiteljev udeležili 
tudi nekateri krajani, pred-
stavniki osnoviiih šol in Zavo-
da za šolstvo. Že pred pričet-
kom prireditve smo si lahko 
ogledali zanimivo razstavo fo-
tografij, izdelkov in predme-
tov, ki so tako ali drugače po-
vezani z dojenčkom pri hiši in 
ki so jih učenci z učitelji in zu-
nanjimi mentorji vse od lan-
ske jeseni zbirali po vaseh ali 
jih izdelali sami. Svoje razi-
skave, dognanja in odkritja so 
predstavili tudi na 88 straneh 
biltena, ki so ga poimenovali 
kar po svojem projektu: PRI 
NAS PA BOMO ZIBALI. 

V projektu je sodelovalo bli-
zu 450 učencev te šole, vse od 
prvega do osmega razreda. Za-
nimalo jih je predvsem vse v 
zvezi z novim družinskim čla-
nom pri hiši - od takrat, ko se 
za očetom in materjo zaklenejo 
vrata spalnice, do velike skriv-
nosti, ki jo nosi mamica pod 
srcem in ki po devetih mesecih 
na veselje vseh pri hiši končno 
prvič zajoče. Pa tudi potem, ko 
so za družino že prve velike 
skrbi, kje bo stala zibelka, 
kakšno bo ime novorojenčka, 
kdo bo boter ali botrca, pa vse 
do krstitk in veselja ob krstu. 

Vse to in še več so predstavili 
v debelo uro dolgi prireditvi 
mladi recitatorji, kitaristi, 
igralci ter pevci otroškega in 

mladinskega pevskega zbora 
pod vodstvom Jerneje Bom-
bek - Gobec ob klavirski 
spremljavi Davorja Brdžano-
viča. Velik aplavz so poželi 
tudi mladi glasbeniki ansam-
bla Krona, ki jih vodi Stanko 
Kelenc. 

O pomenu tega in drugih šol-
skih projektov je govoril rav-
natelj markovske šole prof. 
Jože Foltin, ki je v uvodu bil-
tena med drugim zapisal: 
"Prav je, da nadaljujemo 
tovrstno delo in tovrstno vse-

bino, saj so te in take potrebne 
zaradi samo vrednoten j a posa-
meznika ter s tem tudi celotne-
ga naroda. Tako posameznik 
kot narod morata imeti svoje 
korenine. Pa ne samo imeti -
zavedati se jih moramo." 

Jože Foltin se je s šopkom -
tudi zaradi rojstnega dne, ki ga 

je praznovala ravno ta dan - za-
hvalil neumorni mentorici 
Karolini Pičerko, Posebne 
čestitke in biltene pa je izročil 
tudi šestim materam 
domačinkam, ki so dale živl-
jenje štirim ali več otrokom: 
Kristini Gole, Nataši Maje-
rič, Mariji Metličar, Zdenki 
Kodrič Nadi Salihovič in 
Magdi Lešnik. Spomnili so se 
tudi Pukšičeve matere - Mari-
je Pukšič, ki je bila dolga leta 
vaška babica in je pomagala na 
svet mnogim generacijam iz 

markovske fare - med drugim 
tudi mentorici tega projekta. 
Prireditev sta lepo vodila 
učenca 8. razreda Jasmina Pe-
tek in Aleks Janžekovič. 

Naslednji dan, v soboto, 22. 
marca, zvečer so svoj projekt 
predstavili še v markovski ki-
nodvorani na osrednji proslavi 
materinskega dne primestne 
četrti Markovci, kjer sta zapela 
še moški in cerkveni pevski 
zbor. 

M. Ozmec 

Ravnatelj Jože Foltin je posebej čestital šestim materam, 
ki so rodile po štiri ali več otrok. Foto: M. Ozmec 

"Mati in oče" med dogovarjanjem z botrco in botrom za 
"krstitke" novorjenčka. 

Pletenje na petnajst naiinov 
Kaj vse je mogoče spletati? V osnovni šoli v Zetalah so se 

skušali domisliti vsega, kar je mogoče spletati. Poizkusili 
so se v pletenju šibja, slame, trave, las, papirja, testa, vol-
ne ... pa celo s pletenjem besed. Tako so preživeli inter-
esni kulturni dan, ki g a j e vodilo II zunanjih mentorjev 
ob pomoči vseh učiteljev. Izdelke letošnjega interesnega 
dne so razstavili, da so si j ih starši in krajani lahko ogle-
dali. 

Šola je bila za vse interesne 
dejavnosti pretesna. Čeprav jo 
obiskuje samo 168 učencev, je 
v njej premalo prostora tudi ob 

navadnih učnih dneh, kaj šele 
ob interesnem dnevu, ko se 
učenci razdelijo na več 
manjših skupin. Šola se otepa 

prostorske stiske tako, da trije 
razredi z rednim poukom celo 
gostujejo v gasilskem domu 
čez cesto. Komaj že čakajo na 
obljubljeno novo šolsko zgrad-
bo. 

Ravnateljica Marija Krušič je 
povedala, . da pričakujejo 
pričetek novogradnje na se-
danjem šolskem igrišču že le-
tos. Upa, da se bo hitro pri-
bližal čas, ko bodo osnov-
nošolci zapustili dobrih sto let 
staro poslopje in se vselili v 
takšne prostore, kot jih imajo 
njihovi vrstniki v razvitejših 
slovenskih krajih. 

Milena Zupanič 

Jurij Vogrinec iz Nadol je skupaj z otroki spletal košare iz 
vrbovega šibja. Narezati ga je potrebno že decembra, nato 
pa pred spletanjem za tri ure namočiti v vodo. Izredno 
pomembno je, da je spletanje dovolj gosto, samo tako je 
namreč košara zadosti močna. 

Frizerki Suzani Zakelšek pomaga pri spletanju las v na-
jrazličnejše frizure socialna delavka Irena Vodušek. 
Tistega dne se je vrnilo v žetalske domove veliko mladih 
deklic s pričeskami za odlične priložnosti. 

ORMOŽ / PREDSTAVITEV KNJIGE B. VICAR 

Gospodiina Gefi 
iivi drugaie 
v ormoški knjižnici so minuli teden otroci in odrasli 
prisluhnili predstavitvi nove knjige za mladino Gospo-
dična Geli živi drugače. Knjiga je izšla v lanskem letu 
pri Zvezi kulturnih organizacij Maribor, bralcem pa 
sta jo predstavila avtorica - domačinka Borica Vičar 
in pisatelj Marjan Pungartnik. 

Knjiga je zbirka zgodb o to-
leranci, ki naj bi otrokom 
približale lep odnos do živali 
in ljudi, hkrati pa tudi odnos 
do različnih življenjskih ob-
dobij, predvsem do starosti. 
Zgodbe so nastale iz žalosti 
ob izkušnjah, ki jih je avtori-
ca imela z ljudmi in svojo os-
tarelo psičko. 

Resnična gospodična Geli 
je živela v vili na koncu 
Ormoža in je imela izjemno 
rada ptičke, s katerimi je de-
lila svoje skromne prihodke. 
V knjigi živi ostarela gospo-
dična Geli v pravi vili čira-
čara na koncu mesta od-
maknjeno in drugačno živl-
jenje kot večina njenih malo-
meščanskih sosedov. Družbo 
ji dela osem psov, ki jih je 
rešila smrti in so tako kot 
ona že tudi priletni. V tej 
simbiozi preživljajo gospo-

dična in psi prijetno starost, 
ki je polna ljubezni lahko 
zelo lepa. Obdajajo jih sami 
stari predmeti, ki pa še ved-
no služijo svojemu namenu. 
Tako se gospodična Geli vsa-
ko leto odpravi s svojimi psi 
na morje v 35 let starem 
spačku. Za moderno raz-
mišljanje v stilu "uporabi in 
zavrzi"v tej knjigi ni prosto-
ra. To je hkrati tudi knjiga o 
obrobnežih, nenavadnežih, 
ki pa so vendar vzor nečesa 
novega in drugačnega. Nove-
ga zavedanja in ravnanja lju-
di. Uči nas spoštovati 
odločitve soljudi in njihov 
način življenja, pa naj se 
nam zdi še tako čuden. 

Predstavitev so zaključili z 
mislijo, da če bi imela vsaka 
ulica svojo gospodično Geli, 
starost ne bi bila žalostna. 

vk 

Nova služba - nov izziv 
Od letošnjega prvega marca ima knjižnica dr. Josipa 
Vošnjaka v Slovenski Bistrici novo ravnateljico. To je 
Anica Korošec, višja knjižničarka - do sedaj zaposlena 
kot vodja oddelka medioteke knjižnice na pedagoški fa-
kulteti v Mariboru. Je rojena Bistričanka, po osnovnem 
poklicu učiteljica slovenskega in angleškega jezika, ven-
dar je v prosveti "preživela" le tri leta, ves ostali čas pa v 
knjižnici. Konec sedemdesetih let je pričela v sedanji bi-
striški knjižnici, kamor se je sedaj po šestnajstih letih 
kot ravnateljica ponovno vrnila. 

V prijetnem klepetu sva se do-
taknili njenega dosedanjega dela 
v knjižnici pedagoške fakultete v 
Mariboru in ga primerjali s se-
danjim. Povedala je, da je v Ma-
riboru v glavnem sodelovala s 
študenti in profesorji. V Sloven-
ski Bistrici, kjer je tip knjižnice 
povsem drugačen, je ob prisot-
nosti domačnosti, kar je po svoje 
prijetno, delo drugačno. Po knji-
ge, razne informacije in drugo 
prihajajo vsi sloji prebivalst\'a. 

vseh starosti in poklicev ter z 
različnimi potrebami po knjigi. 
Sama meni, da je sprememba 
službe zanjo izziv, saj bi človek 
po nekem času, še posebej ko 
spozna, da pri svojem delu ne 

cuti vec posebnega elana m ga 
opravlja že povsem rutinsko, 
moral menjati službo. Od 
letošnjega prvega marca je pri 
Anici Korošec mdi razlika v de-
lovnem času. Prej je na relaciji 
Slovenska Bistrica - Maribor in 
obratno izgubljala dragoceni čas 
in ga kasneje težko nadoknadila. 
Seveda je sedaj prostega časa na 
videz več, vend^ mora biti kot 
ravnateljica ene izmed profesio-
nalnih kulturnih ustanov v kra-
ju prisotna povsod, kjer se 
predvsem na kulturnem po-
dročju kaj dogaja. T ^ pa je v 
Slovenski Bistrici veliko. 

Za delo v knjižnici dr. Josipa 
Vošnjaka ima nova ravnateljica 
veliko idej, vendar bo potrebno 
pred tem urediti še marsikaj 
druge^, od statusa zunanjih 
knjižnic do širitve prostora 
predvsem na oddelku za odrasle, 
kjer je največja gneča. To pa je 
ob številu knjižnih enot, teh je 
blizu številke 70.000, zadovolji-
vo ter ob zadosmem številom 

strokovno usposobljenih delav-
cev med drugim tudi pogoj za 
ohranitev matičnosti. 

Seveda pa se bodo tudi pod no-
vim vodstvom v bistriški 
knjižnici odvijale dodatne dejav-
nosti, kot so kulturni večeri, kjer 
bodo imeli "^avno besedo" pisa-
telji, pesniki, likovni in gleda-
liški umetniki ter še kdo. Pri-
hodnost knjižnice pa niso samo 
knjige, kasete, zgoščenke in dru-
go, temveč tudi boljša račtmal-
niška oprema. Če hočejo na od-
delku za odrasle povsem preiti 
na račimalniško izposojo, bodo 
morali dokupiti še veliko tovrst-
ne opreme, za kar pa trenutno ni 
denarja. Seveda jim primanjkuje 
tudi prostor za čitalnico, kjer bi 
lahko vsi tisti, ki želijo prebirati 
in pobrskati po periodiki ali pa 
bi si mogoče želeli pogledati 
kakšno od kaset ter se potem 
odločati o izposoji, to opravili v 
mini. Tudi o strokovni uspo-
sobljenosti zaposlenih razmišlja 
nova ravnateljica. Kljub temu da 
si zaposleni z raznimi predavanji 
in seminarji lahko izboljšajo 
svoje znanje na področju biblio-
tekarstva, pa bo potrebno misliti 
tudi na dvig strokovne ravni izo-
brazbe. 

O počutju v novem kolektivu 
sedaj po manj kot mesecu dni še 
ne more prav govoriti, vendar 
meni, da je med novimi sodelav-
ci prijetno in delovno vzdušje, 
saj bi si v takšni knjižnici, kot je 
bistriška, težko privoščili, da bi 
kdo od zaposlenih 4cjal, da 
nečesa ne bo naredil. "Želim, da 
bi se tudi naši obiskovalci v 
knjižnici dobro počutili, še pose-
bej če se bomo kadrovsko okre-
pili. Težko je namreč delati v iz-
posoji, če je pri tem delu samo 
eden, pred njim pa vrsta čaka-
jočih ljudi z različnimi željami 
in potrebami," je še dodala nova 
ravnateljica. 

Zanimalo nas je mdi, s čim se 
Anica Korošec ukvarja v svojem 
prostem časiL Povedala je, da je 
človek narave in gre rada na krajše 
ture in sprehode. Njihova hiša, 
živita skupaj z mamo, je v Aljaževi 
ulid na robu mesta z nekaj zemlje 
in starim sadovnjakom Delo na 
zemlji, kolikor pač uspe, jo pomir-
ja in ji daje tisto pravo notranje 
ravnovesje^ ki je pri njenem delu 
še ix)sebej potrebno. Ob vsem 
drugem pa ji dan popestrijo in pch-
lepšajo tudi njeni trije kužki in tri 
muce, ki na domačem hišnem 
pragu živijo v najlepšem medse-
bojnem sožitja 

Vida Topolovec 

Anica Korošec, nova 
ravnateljica knjižnice dr. 
Josipa Vošnjaka v Slovenski 
Bistrici. 



Razprava o pajku podaljšana 
s PREDVIDENIM ZADOLŽEVANJEM BO OBSEG LETOŠNJEGA PRORAČUNA NEKAJ 
NAD 3 MILIJARDE 300 MILIJONOV TOLARJEV # DENAR ZA GIMNAZIJO OD 
DRŽAVE • SPREJET DIMNIKARSKI ODLOK • RAZPRAVA O PAJKU PODALJŠANA 
Ptujski mestni svetniki so tudi v nadaljevanju 27. seje mest-
nega sveta imeli veliko pripomb in predlogov pri osnutku 
proračuna za letos. Pri tem so načenjali tudi vprašanja, ki 
letos v proračunu niso zajeta. V drugem delu razprave o 
osnutku proračuna /a letos so razpravljali o investicijskih 
odhodkih na področju družbenih dejavnosti, požarne dejav-
nosti in gospodarske infrastrukture. 

Ponovno je bilo opozorjeno na 
problem OŠ na Grajeni, ki ji, če 
ne bo opravljeno nujno investi-
cijsko vzdrževanje, grozi zaprtje 
že s prvim septembrom letos. 
Kristina Šamperl-Purg, vodja 
oddelka za družbene dejavnosti 
v mestni občini Ptuj, je v zvezi z 
načrtovanimi investicijami ozi-
roma posegi v osnovnošolski 
prostor povedala, da se pri OS 
Mladika več ne pogovarjajo o 
prizidku, temveč le o ureditvi 
celotnega podstrešja, pri OS 
Olge Meglič pa je predviden pri-
zidek. Prav tako je načrtovana 
druga faza gradnje v OŠ Ljduski 
vrt. Letos naj bi prišlo tudi do 
gradnje nove gimnazije v Ptuju. 
Denar zanjo, razen 5,4 milijona 
tolarjev za komunalno 
opremljanje zemljišča, na kate-
rem bo stala, bo dala država, 
prav tako za načne. Ponovno je 
bilo veliko govora tudi o načrto-
vanih investicijah na področju 
kulture, zlasti še v mali grad, za 
katerega se od države pričakuje v 
tem letu kar 90 milijonov tolar-
jev, občina pa daje zanj letos 34 
milijonov tolarjev. Doslej je bilo 
v mali grad vloženih 286 milijo-
nov tolarjev. V poslanski skupini 
SKD so pri investicijah v kultu-
ri dodatno predlagali zagotovi-
tev sredstev za kritino na cerkvi 
sv. Jurija, predlagajo pa tudi ure-
ditev protokolarnega prostora na 
ptujskem gradu ter sredstva za 
mestni vinograd. Slišali smo, da 
imajo pri izhodiščih za financi-
ranje kulture prednost občinske 
stavbe, cerkev sv. Jurija pa to ni. 
Omenjene investicije tudi niso 
predvidene v letošnjem pro-
računu. 

Franca Premužiča (LDS) je 

zanimalo, kaj je z vzhodnim 
grajskim stolpom, kdaj bo 
zaživel. Franc Strucl (Lista KS 
mesta Ptuj) pa se je zanimal za 
grajsko žitnico. Tudi predvidena 
sredstva za restavratorsko delav-
nico v ptujskem minoritskem 
samostanu so svetnike precej za-
nimala, ker gre za vlaganje v ob-
jekt, ki ni občinska last; kaj bo 
občina s tem dobila. Ponovno so 
bila na dnevnem redu tudi 
vprašanja kanalizacije in od-
vodnjavanja v mestni četrti Jeze-
ro, o čemer smo že precej pisali. 
Nekateri imajo za prednostno 
vprašanje ureditev kanalizacije, 
drugi odvodnjavanje in o tem 
naj bi se včeraj pogovorili s stro-
kovnjaki. 

Tudi za cestno dejavnost je de-
narja premalo, le 30 milijonov. 
Lidija Majnik (LDS) se je pri 
tem vprašanju dodaknila uredit-
ve Trstenjakove ulice, ki bi jo 
bilo nujno urediti, ne glede na 
to, ali gre za republiško ali 
kakšno drugo cesto, v Ptuju je in 
nam ne more biti v ponos. 

Vprašanj in predlogov glede 
investicijskega dela osnutka 
letošnjega proračuna je bilo še 
več. Z večino glasov so svetniki 
in svetnice osnutek proračuna 
izglasovali, predlagatelju pa 
naložili, da pri pripravi predloga 
odloka prouči možnosti za 
vključitev predlogov in pripomb 
iz razprave na sejah sveta 17. in 
24. marca. 

V nadaljevanju so sprejeli do-
polnjeni odlok ureditvenega 
načrta za prenovo kareja 14 po 
hitrem postopku. K osnutku od-
loka o ustanovitvi Zgodovinske-
ga arhiva bistvenih pripomb 
niso imeli. Ponovno se je razpra-

va razživela ob odloku o organi-
ziranju, izvajanju in načinu po-
delitve koncesije za obvezno go-
spodarsko javno službo pregle-
dovanja, nadzorovanja in 
čiščenja kurilnih naprav, dimnih 
vodov in zračnikov na območju 
mestne občine Ptuj. Vprašanj je 
bilo znova veliko, ker nekateri 
svetniki niso hoteli razumeti, da 
ne gre za predpis za opravljanje 
dimnikarske službe, ampak za 
predpis o tem, da se dimnikarka 
služba na območju občine mora 
opravljati. Ker gre za novost in 
da bi bili občani o tem čim bolj 
obveščeni, bodo strokovne 
službe mestne občine o tem pri-
pravile primerno obrazložitev. 
Odlok so na koncu le sprejeli. 

RAZPRAVA O 
PAJKU ^ 
PODALJŠANA 

Razpravo osnutkov pravilnika 
o odstranitvi zapuščenih vozil so 
končali, o drugem pravilniku, ki 
ureja vprašanje odstranjevanje 
nepravilno ustavljenih in parki-
ranih vozil, ter o odredbi o 
določitvi posebnih prometnih 
površin, namenjenim pešcem, in 
o določitvi javnih in rezervira-
nih parkirnih površin pa bodo 
razpravljali, ko bo znan promet-
ni režim oziroma so razpravo po-
daljšali. 

Zapletlo pa se je pri obravnavi 
predloga sklepa o soglasju k pre-
nosu nezazidanega stavbnega 
zemljišča v k.o. Gerečja vas na 
občino Kidričevo. Na koncu so 
odločili, da sklep stopi v veljavo, 
ko bo občina Kidričevo podpisa-
la delitveno bilanco. 

Kot informacijo (točko pobu-
de in vprašanje so namreč 
izčrpali v prvem delu 27. seje) so 
svetniki obravnavali vprašanje 
in zahtevo za obnovo postopka 
pri gradnji betonarne na 
Ormoški cesti v industrijski 
coni. O tem pišemo posebej. 

MG 

Kriza vodenja in odioiania 
Med svetniki občine Videm je opaziti precejšnjo nejevoljo, 
ki jo prinesejo že s seboj na seje občinskega sveta. Po nekaj 
urah mnogokrat brezplodnih razprav in sprejemanju vsa-
kovrstnih sklepov pa se razidejo z neprijetnim občutkom, 
da pravzaprav ne vedo, kakšen bo učinek njihovega dela. 
Znova in znova se razprave vračajo na že sprejet in 
"odložen" proračun, ki ima toliko lukenj, da ga skozi vse 
leto ne bo mogoče zakrpati. Največji problem je v tem, da 
proračunska omejenost in praznina mnogih postavk ne da-
jeta nobene manevrske možnosti in svetniki sami sebe 
sprašujejo, po kaj sploh še hodijo na seje. 

Zadnja, 25. seja sveta občine 
Videm, ki je trajala skoraj cel 
delavnik, je bila bolj seja zaradi 
seje kot pa čas dogovarjanja, 
sprejemanja sklepov in odločitev 
ter smernic za delo občine in 
njenih organov. Uvodoma se je 
po pravilu zataknilo pri branju 
zapisnika s prejšnje seje. Ta sko-
raj nikoli ni napisan po meri 
svetnikov, zapisani sklepi so po 
njihovem mnenju zapisani dru-
gače, kot so jih sprejeli, pa tudi 
učinek realizacije sklepov je 
mnogokrat drugačen od predvi-
denega. Kaže, da je občinska 
uprava res tako zakopana v delo, 
da vsega ne zmore in jo bo treba 
okrepiti. Zeleno luč za to je 
župan dobil s sprejemom pravil-
nika o organizaciji dela in siste-

matizaciji delovnih mest v 
občinski upravi. Po tem aktu je 
lahko v občinski upravi zaposle-
nih 11 delavcev, zapolniti pa bo 
mogoče predvsem vrzel na prav-
no-ekonomskem in komunalno-
organizacijskem področju. Boja-
zen svetnikov, da kadrovska kre-
pitev še zmanjšuje proračunska 
sredstva za razvojne naloge, je po 
županovih besedah neutemelje-
na, saj država določa, koliko del-
avcev je v občinski upravi, glede 
na število prebivalcev, mogoče 
zaposliti in za to zagotavlja na-
menska sredstva. Če bo kadrov-
ska popolnitev nakazala občini 
izhod iz sedanje slepe ulice, bo 
to zanjo in njene občane velika 
pridobitev, za državo pa dobra 
naložba. 

Vsebine skoraj sedem ur traja-
joče seje ni mogoče strniti v 
kratkem zapisu, tudi zaradi tega, 
ker prave vsebine ni bilo. Ure in 
ure so poleg nekaj zdravih raz-
mišljanj trajali prepiri med svet-
niki in županom, med svetniki 
samimi, med odbori in županom 
in tako naprej. Čeprav razprave 
snemajo, pa iz posnete zmešnja-
ve, kjer se mnogi razpravljalci ne 
držijo ne teme ne točke dnevne-
ga reda, pač ni mogoče sestaviti 
normalnega zapisnika. Začuda 
na videmskem svetu še ni prišlo 
do pobude, da bi njihove seje 
pranašala kabelska televizija, saj 
bi se svetniki tako svojim 
občanom predstavili v dejanski 
podobi. Kaže, da se nejasno ure-
jene relacije iz vrha občine pre-
našajo navzdol. Tudi vodstvo 
krajevne skupnosti Videm je, po 
informacijah s strani občinskih 
svetnikov, v krizi. Napoveduje se 
odstop komaj izvoljenega pred-
sednika sveta in nekaterih čla-
nov. Tudi njihove seje so prej 
kregarija kot konstruktivno 
odločanje. Vaščanom Pobrežja je 
bilo prvim tega dovolj, zato so se 
po samoupravni poti odločili za 
izstop iz krajevne skupnosti Vi-
dem, z zahtevo po podpori nji-

hove odločitev pa so prišli še 
pred svet občine. Tudi njihova 
zahteva pa je svetnike razdvoji-
la: na tiste, ki Pobrežane podpi-
rajo, in one, ki njihovi zahtevi 
nasprotujejo. Sredstva, da bi 
krajevno skupnost Videm še 
ohranili v sedanji sestavi, svetni-
ki tako ali tako nimajo. Tako je z 
devetimi glasovi podpore (od 15 
prisotnih svetnikov) prižgana 
zelena luč izločitve Pobrežja edi-
na možnost. Pobrežju bo pri 
izločitvi iz KS Videm po vsej 
verjetnosti sledila še Lancova 
vas. Kako bodo strukturne spre-
membe vplivale na občino, je 
vprašanje, odgovor pa bo dal čas. 
Medtem se približuje čas devet-
letne osnovne šole, ki ga bo 
občina pričakala nepripravljena. 
Plani izgradnje šol v občini sicer 
obstajajo, ni pa še vse projektne 
dokumentacije, da o sredstvih 
sploh ne govorimo. S papirji za-
mujajo predvsem v Leskovcu, 
kjer stvari očitno tečejo še 
počasneje, čeprav naj bi se njiho-
va šola gradila prva. Podlehnik, 
ki naj bi bil na vrsti zadnji, pa 
ima dokumentacijo urejeno in 
usklajeno z državo. In kdo bo 
prvi deležen državnega denarja? 

Jože Bračič 

Koga (ne) varuje obiina? 
v Ptuju si v zadnjih tednih vroče teme kar podajajo roke. Vsak teden imamo 
novo žarišče. V tem tednu je to predvidena gradnja skreperske betonarne s 
silosom v industrijski coni ob Ormoški cesti v Ptuju. 

Investitor je Gradiš - GP 
Gradnje Ptuj, ki ima za začetek 
gradnje vse potrebne doku-
mente. 28. junija lani si je pri-
dobil lokacijsko dovoljenje, od 
13. marca letos pa razpolaga z 
veljavnim gradbenim dovoljen-
jem. Ker obstaja bojazen, da bo 
objekt kritično obremenil okol-
je (hrup, prašni delci) in ga tudi 
poškodoval (betonski objekt 
naj bi zgradili ob samem sta-
rem mestnem jedru in bo skazil 
veduto Ptuja), je občane s tega 
območja ta gradnja pričela po-
sebej zanimati. Tem bolj, ker 
naj jim ne bi bila dana 
možnost, da bi sami ali preko 
mestne četrti Jezero sodelovali 
v postopku pridobivanja po-
trebnih dovoljenj za gradnjo. 
Kršeno naj bi bilo načelo sode-
lovanja pri zagotavljanju varst-
va okolja (4. in 7. člen zakona o 
varstvu okolja). 

Vprašanje o gradnji betonarne 
je na zadnji seji sveta mestne 
občine Ptuj postavila tudi Lista 
KS mesta Ptuj (svetnika Boris 
Gornik in Franc Štrucl) ter mu 
dodala zahtevo po obnovi pos-
topka. Posebej je svetnika pri 
tem zanimalo, pod katerimi po-
goji je bilo izdano mnenje mest-
ne občine Ptuj k lokacijskemu 
dovoljenju. Zahtevala sta, da naj 
bi mestna občina v zakonitem 
roku sprožila zahtevek za obno-
vo postopka za pridobitev grad-
benega dovoljenja. 

Investitor je za lokacijsko dov-
oljenje zaprosil februarja leta 
1996. V zvezi s tem so bila pri-
dobljena vsa potrebna soglasja. 
Inštitut za varstvo okolja pri Za-
vodu za zdravstveno varstvo Ma-
ribor je junija lani izdelal 
poročilo o vplivih na okolje. Po 
njihovih ugotovitvah je lokacija 
ustrezna, ob izpolnjevanju neka-
terih tehničnih pogojev, ki so na-
vedeni v poročilu. Občina Ptuj 
oziroma njen oddelek za okolje 
in prostor ter gospodarsko infra-
strukturo je h gradnji betonarne 

in proizvodnega objekta za izde-
lavo betonskih izdelkov dal po-
zitivno mnenje, ker je to 
območje lokacijsko zajeto v ure-
jenem območju industrijske 
cone Ptuj. Soglasje je dalo tudi 
Komunalno podjetje Ptuj, sta-
lišče s pogoji pa tudi Vodnogo-
spodarsko podjetje Ptuj. Po-
prejšnje soglasje k lokaciji je bilo 
pridobljeno od zdravstvenega 
inšpektorata - izpostave Ptuj, 
tudi požarno soglasje, pa soglasje 
s strani Inšpektorata Republike 
Slovenije za varstvo pred narav-
nimi in drugimi nesrečami - iz-
postave Ptuj, poprejšnje soglasje 
s pogoji je dal tudi Inšpektorat 
RS za okolje in prostor - enota 
Ptuj, s katerimi naj bi bilo 
zaščiteno zdravje ljudi na priza-
detem območju. Kot je povedal 
Metod Grah, načelnik Upravne 
enote Ptuj, kjer v oddelku za ok-
olje in prostor izdajajo lokacij-
sko in gradbeno dokumentacijo, 
so vsi pogoji iz omenjenih sogla-
sij sestavni deli lokacijskega 
dovoljenja, ki je napisano na šti-
rih straneh. 

Stranka v postopku pridobi-
vanja potrebnih dokumentov za 
gradnjo je bila firma, ki načrtuje 
gradnjo, nikakor pa ne občina 
(ki sicer v tem primeru zastopa 
svoje interese in interese podjet-
ništva) in morebitni prizadeti 
prebivalci oziroma sosedje, če ti 
obstajajo. V tem primeru jih ni, 
vsaj neposrednih ne, v okolici so 
le drugi nosilci dejavnosti. Gre 
za lokacijo, ki je bila predvidena 
z občinskimi akti. Odlok o spre-
jemu zazidalnega načrta za 
območje industrijske cone I Ptuj 
(P 11 - P 1), kjer je tudi lokacija, 
je sprejela Skupščina občine Ptuj 
v letu 1993, objavljen je bil v 
Uradnem vestniku občin Ptuj in 
Ormož v številki 22/93. Pred 
sprejemom je bil načrt v enome-
sečni javni razpravi javno 
razgrnjen. To je bil tudi čas, ko je 
predlagatelj sprejemal pripombe 
od občanov in drugih. V času 
enomesečne razgrnitve je orga-
niziral še specializirano razpravo 
z vsemi zainteresiranimi 
službami, zavodi, krajevnimi 
skupnostmi in drugimi. 
Območje iz omenjenega zazidal-
nega načrta naj bi bilo tudi edina 
industrijska cona v Ptuju, kjer 
naj bi se nekaj delalo. Zazidalni 

načrt vsebuje tudi vse varovalke 
oziroma postavlja ostre pogoje 
glede infrastrukturnega urejanja 
območja, glede drugih pogojev, 
ki so potrebni za izvedbo predvi-
denih prostorskih ureditev ozi-
roma posegov v prostor, etape iz-
vajanja zazidalnega načrta, 
režim in začasno namembnost 
zemljišč, ki v prvi etapi ne bodo 
zazidana, obveznosti investitor-
jev in izvajalcev pri izvedbi zazi-
dalnega načrta. V 39. členu odlo-
ka pa med drugim piše, da nad-
zor nad izvajanjem odloka izvaja 
Uprava za inšpekcije občine 
Ormož in Ptuj. 

Če pa bodo emisije take, da 
bodo prizadeti prebivalci, potem 
je vprašljiv sam odlok oziroma 
industrijska cona. Svet mestne 
občine Ptuj bo torej moral 
odločati ali industrijska cona da 
ali ne, čeprav bi konec koncev 
morala strokovna institucija biti 
tista, ki bo povedala, ali je ta lo-
kacija z zdravstvenega vidika 
primerna ali ne. V tem primeru 
torej prihaja do navzkrižja inter-
esov glede vzpostavitve indu-
strijske cone in na drugi strani 
stanovanjske dejavnosti. Kakor-
koli že, ljudem bo potrebno od-
krito povedati, da če so prostor-
ski akti sprejeti in je z njimi 
predvidena gradnja določene 
vrste, prizadeti občani ne bodo 
mogli ugovarjati sami lokaciji, 
lahko pa bodo oporekali načinu 
izvedbe, torej tehničnim pogo-
jem. 

Vsekakor pa je odlok o spreje-
mu zazidalnega načrta za 
območje P 11 - P 1 (industrijska 
cona I Ptuj) vreden branja, saj je 
v njem za občane še veliko zani-
mivih podatkov, prav tako za 
svetnike; nekateri med njimi so 
bili tudi soudeleženi pri njego-
vem sprejemanju. V drugem 
členu je namreč tudi predvidena 
postopna zamenjava dela obsto-
ječih stanovanjskih funkcij s 
poslovnimi. To pa z drugimi be-
sedami pomeni rušenje nekate-
rih objektov, v katerih so stano-
vanja. Ne nazadnje pa je le treba 
povedati, da so zapleti, ki smo 
jim priče v zadnjem času, tudi 
posledica slabega informiranja 
občanov o takšnih ali drugačnih 
načrtih v mestni občini Ptuj ali v 
samem mestu. 

Majda Goznik 

Izvolili novo vodstvo 
Sredi prejšnjega tedna so se sestali člani Govedorejskega 
društva Ptuj. Lanskoletni poskus občnega zbora je zaradi 
nesklepčnosti propadel, zato so volilni občni zbor izvedli le-
tos, po petih letih ustanovitve društva. 

Društvo šteje nekaj nad 170 
članov, smisel njihovega povezo-
vanja pa je v enotnem nastopu 
živinorejcev do države in insti-
tucij, s katerimi vsakodnevno 
sodelujejo. Prav položaju gove-
dorejcev je bila namenjena glav-
na skrb društva, je v poročilu o 
petletnem delu poudaril dose-
danji predsednik Milan Unuk. 
Uspešni so bili predvsem pri do-
govarjanju z zavarovalnicami, 
kjer so dosegli članske popuste 
pri zavarovanju živine, in v do-
govarjanju o cenah veterinarskih 
storitev. Delo je bilo zastavljeno 
precej široko, vodenih je bila 
vrsta aktivnosti in na mnogih 
področjih so uspeli doseči svoje 
cilje. Ostalo pa je vsekakor še ve-
liko dela in tega so naložili nove-
mu vodstvu, izvoljenemu na 

občnem zboru. Zaenkrat so izvo-
lili samo široko sestavljen uprav-
ni odbor, v katerem so predstav-
niki s širšega ptujskega območja, 
ti pa bodo med seboj v bližnji 
prihodnosti poiskali predsedni-
ka društva. 

Med trenutnimi problemi go-
vedorejcev so izpostavili neure-
jene razmere v veterini, potem 
ko so začele nastajati tudi zaseb-
ne veterinarske ambulante, ned 
dosedanjimi in novimi ambu-
lantami pa ni dosežena popolna 
delitev dela, predvsem na po-
dročju osemenjevanja. V zvezi s 
tem je občni zbor oblikoval in 
sprejel sklep in ga posredoval 
kmetijskemu ministru, da naj 
dobijo koncesijo za osemenje-
vanje tudi zasebni veterinarji. 

JB 



SP. PODRAVJE / ZUPANI DEVETIH OBČIN O CIVILNI ZAŠČITI 

Namesto povezovanja razhajanja 
čeprav se je zadnji posvet županov devetih občin Spodnje-
ga Podravja, sestali so se v sredo, 19. marca, zaradi pre-
majhne udeležbe povabljencev pričel z enourno zamudo, 
so se kljub nasprotnim stališčem vendarle dogovorili o ne-
katerih skupnih nalogah na področju civilne zaščite in de-
lit\cni bilanci sredstev civilne zaščite, ki so bila v lasti nek-
danje ptujske občine. Pri tem sta jim pomagala tudi Stan-
ko Meglič, direktor Uprave za obrambo Ptuj, in mag. Janez 
Mere iz te uprave. 

Kot kaže, pa je do povezovan-
ja na področju civilne zaščite 
očitno še daleč, kajti predlog o 
skupni zaposlitvi delavca na 
področju zaščite in reševanja ni 
bil sprejet, ker so se z njim 
strinjali le župani občin Dor-
nava, Gorišnica, Zavrč in 
Juršinci, proti so bili župani 
Kidričevega, Destrnika-
Tmovske vasi in Vidma, župan 
Majšperka pa se posveta ni 
udeležil. 

Ta predlog, ki ga je pripravil 
lu^d mesme občine Ptuj, je 
predvideval, da bi omenjene^ 
strokovnega delavca s predvi-
deno 5. stopnjo izobrazbe na 
področju obramboslovja finan-
ciralo osem občin, brez mestne 
občine Pmj torej, ker ta že po-
kriva plačilo za enega. Za 
plačilo novega delavca bi bilo 
po posebnem ključu treba letno 
zbrati blizu 2,2 milijona tolar-
jev. A se to, kot kaže, vsaj za se-
daj še ne bo zgodilo, kajti 
župan občine Kidričevo Alojz 
Šprah je povedal, da naloge s 
področja civilne zaščite že 
uspešno rešujejo sami. Zupan 
završke občine Franc Majceno-
vič je prepričan, da bodo te na-
loge reševali skupno prek mest-
ne občine Ptuj, za kar so seveda 
pripravljeni plačati svoj delež, 
in tudi domavski župan Tone 
Velikonja je podobnega mnen-
ja. Videmski župan Franc Kir-
biš je predlogu nasprotoval s 

podobnimi argtmienti kot 
občina Kidričevo, saj so že za-
poslili delavca s 6. stopnjo izo-
brazbe, ki bo to počel. Tudi 
župan občine Destmik -
Trnovska vas Franc Pukšič je 
povedal, da naloge s področja 
CZ že rešujejo sami. 

Potem ko se je izkazalo, da s 
predlogom o zaposlitvi skupne-
ga delavca ne bo nič, in ko je 
župan mestne občine Miroslav 
Luci pojasnil, da njihov sedan-
ji strokovni delavec ne more in 
ne bo smel pomagati pri pre-
mostitvah razmer oziroma ure-
ditvi nalog CZ v posameznih 
občinah, je juršinski župan 
Alojz Kaučič ogorčen ugotovil, 
da to ne vodi nikamor, češ da 
sta država in Upravna enota 
dvignili roke in občine pustili 
v negotovosti, saj si nekatere 
same ne morejo privoščiti fi-
nanciranja. Ker so zakonske 
zahteve jasne, čas pa hiti, so 
predlagali, da v tistih občinah, 
kjer še nimajo rešenih zadev za 
področje CZ, vsaka občina zase 
zadolži odgovorno osebo, ki bo 
kontaktirala z Upravo za 
obrambo, ta pa bo p o m a g a z 
osnovnimi inštrukcijami in 
strokovnimi nasveti. 

Tudi predlog, da bi tri leta 
star avtomobil Nissan terano, 
ki ga je strokovni cenilec 
ovrednotil na 1,6 milijona to-
larjev, prenesli na mestno 
občino Ruj , ni bil sprejet. Zato 

so se odločili, da ga bodo pro-
dali na licitaciji, v kateri bodo 
lahko kot kupci sodelovale le 
občine naslednice nekdanje 
Občine Ptuj. 

Sicer pa smo izvedeli, da je 
skupna vrednost nekdanje 
opreme specializiranih enot ci-
vilne zaščite občine Ptuj bila 
31. decembra 1994 ocenjena na 
8,6 milijona tolarjev. Na sezna-
mu so razni tehnični predmeti, 
šotori, maske, oprema, kombi-
nezoni, pa tudi črpalke, cister-
ne, razni filtri, drobni inventar 
in podobno. Po krajši razpravi 
so predlagali, da bodo vso opre-
mo razdelili v skladu z dogovo-
rom in predlaganim delitve-
nim ključem po posameznih 
občinah. Navsezadnje se z do-
končno delitvijo nekaterim niti 
ne mudi, saj so ugotovili, da 
bodo imeli težave povsod tam, 
kjer še nimajo ustreznega pros-
tora, da bi opremo shranili. 

Župani so se tudi sa-injali, da 
sredstva in opremo, ki je po-
trebna za reševanje na vodi, 
vredno 1,6 milijona tol^ev, 
prenesejo na Potapljaško 
društvo Ptuj, ki nudi podrav-
sko regijsko potapljaško enoto 
za potrebe civilne zaščite. 

Sicer pa je župan mestne 
občine Ptuj Miroslav Luci 
uradni del srečanja sklenil z 
ugotovitvijo, da so zaradi šte-
vilnih nestrinjanj župani deve-
tih občin naredili veliko napa-
ko, saj je področje civilne 
zaščite zagotovo naloga, ki bi 
jih v vseh primerih morala po-
vezovati. In če tokrat župani 
resnično niso našli skupne 
stične točke, imajo za to še ne-
kaj časa in tudi priložnosti, si-
cer zbogom ideje o regijskem 
povezovanju v tem in verjetno 
še v kakšnem pomenu. 

M. Ozmec 

Pred nekaj dnevi je imel novi 
ljubljanski nadškof in slovenski 
metropolit dr. France Rode prvo 
tiskovno konferenco v domovini, 
potem ko se je vrnil z večletnega 
pomembnega službovanja v Va-
tikanu. Na njej je še enkrat pono-
vil svoje temeljne usmeritve in 
pojasnil nekatere svoje prejšnje 
izjave, ki so naletele na različne 
odmeve. 

DR. RODE -
OZNANJANJE 
EVANGELIJA 

"Glede na vprašanja, ki so mi 
bila zastavljena po imenovanju in 
na katera sem odgovarjal, bi mo-
gel kdo misliti, da se bom ukvar-
jal predvsem s politično proble-
matiko, toda to ni niti moje pos-
lanstvo," je med drugime dejal 
nadškof dr. Franc Rode. Dnevnik 
piše, da je po njegovih besedah 
prva naloga Cerkve oznanjanje 
evangelija. "Cerkev mora to svo-
je poslanstvo graditi na dialogu, 
na spoštovanju, zato naj njena 
pobuda prihaja k ljudem v obliki 
spoštljive ponudbe, ne grobega 
vsiljevanja." Drugi veliki nalogi 
Cerkve sta po Rodetovih bese-
dah, da moli za ves svet, za vse 
narode - Cerkev na Slovenskem 
v prvi vrsti za slovenski narod - in 
da je "sol zemlja in luč sveta", da 
se kristjani torej z vso odgovor-
nostjo vključujejo v družbeno, 
kulturno in politično življenje. 
Četrta pomembna naloga slo-
venske cerkve je moralna preno-
va slovenskega naroda. To nalo-
go naj bi, kot je poudaril nadškof, 
izpolnil z utrujevanjem tistih vred-
not, "ki človeku onnogočajo 
spoštovanje do sebe in dajejo 

smisel in dostojanstvo njegove-
mu življenju". Z vsemi močmi in 
taktnostjo se bo zavzemal tudi za 
idejo sprave. 

Ko je govoril o urejanju odno-
sov med Cerkvijo in državo, je 
spomnil na nedavno izjavo pred-
sednika države Milana Kučana, 
da ga bolj kot težave v odnosih 
med Cerkvijo in državo boli 
dejstvo, da se stvari sploh ne 
urejajo. "V resnici se v tem smislu 
v zadnjih letih ni veliko storilo," je 
dejal dr. Rode. 'Toda ne želimo 
se vračati v ptreteklost, še manj 
koga oboževati zaradi tega. Dos-
ti bolj pomembno je, kaj lahko 
naredimo v prihodnje." (Dnevnik, 
19. marca 1997) 

Prve izjave novega ljubljanske-
ga nadškofa in slovenskega me-
tropolita dr. Franca Rodeta so 
izzvale različne (protislovne) ko-
mentarje. Delo je tako zapisalo, 
da so se "ušteli tisti, ki so 
pričakovali orokovičene odgovo-
re, torej diplomatsko retoriko, 
kakršna je pač v navadi ob 
takšnih priložnostih". Dr. Rode 
naj bi že iz Rima, še pred vrnitvijo 
v Ljubljano, signaliziral nekaj ne-
navadno jasnih političnih spo-
ročil. Kar nekaj komentatorjev se 
je kritično odzvalo na nadškofo-
vo rimsko izjavo, da se mu zdi 
glede odnosov med Cerkvijo in 
državo bera zadnjih let pičla. 
"Nekaj je bilo storjenega, drži, a 
še zdavnaj ne toliko, kolikor bi se 
moglo storiti. Na primer pogovori 
v okviru krovne mešane komisi-
je. Ne vidim rezultatov. Kdo je 
odgovoren za to? Bojim se, da 
državas sploh ni jenriala resno 
cerkvenih predstavnikov. Se ra-
zume, da se tako ne bomo več 
pogovarjali." 

Dnevnikov komentator je ob 
imenovanju dr. Rodeta za 
ljubljanskega nadškofa ugotovil, 
da dr. Rode "ne prihaja v domovi-
no z oljčno vejico, ampak z bok-
sarskimi rokavicami. In če je izo-
bražen ter z bogato kariero v rim-
ski kuriji, to ne pomeni, daje libe-
ralec, ampak kvečjemu, da je 
težkokategornik. Res je sicer, da 
Cerkev povsod, kjer kaže mišice, 
drastično izgublja (celo v bog-
aboječi Poljski), a že samo dejst-
vo, da se bo morala država, 
družba in javnost na prehodu v 
tretje tisočletje po Kristusu prepi-
rati s Cerkvijo o tem, v čigavi 'p-
ristojnosti' sta v sodobni laični 
državi pouk in predmetnik ob-
vezne ljudske šole, je odvratno." 
Nadškof je namreč takoj po ime-
novanju tudi izjavil, da je zanj 
"bistvenegas pomena vprašanje 
verskega pouka v šolah, v držav-
nih šolah," ki naj bi bil kot obvez-
ni izbirni predmet v "pristojnosti 
Cerkve". To pa je povsem nekaj 
drugega, kot predvideva šolska 
zakonodaja, ki je bila izglasova-
na lani. 

ZAHTEVE 
CERKVE-
MOLK DRŽAVE 

Pravzaprav se ne bi smeli 
zmrdovati nad "nediplomatskim" 
nastopanjem novega ljubljan-
skega nadškofa in slovenskega 
metropolita. Prav je, da so pozici-
je že od vsega začetka čim bolj 
razvidne. To bo odpravilo tudi 
povsem napačno sklepanje o 
nekakšnih "dveh linijah" v sloven-
ski Cerkvi, po katerih najdbi bil 
dosedanji nadškof dr. Šuštar 
strpen in "normalen", del kroga 

PTUJ / PODPORA ZA RAZPIS PREDHODNEGA Z A K O N O D A -
JNEGA REFERENDUMA 

Za ohranitev slovenskih gozdov 
19. marca seje začelo zbiranje podpisov državljanov v podpo-
ro referendumskemu predlogu Združene liste. Nacionalne 
stranke in Zelene alternative, ki poteka pod geslom Ohrani-
mo naše bogastvo. V vseh 58 upravnih enotah v Sloveniji 
lahko državljani oddajo tudi f ulpise za razpis predhodnega 
zakonodajnega referenduma o gozdovih Janeza Čemača. 

V Ruju je stojnica ZL pred 
Upravno enoto, podpise pa bodo 
zbirali do 17. maja. Združena lis-
ta predlaga, da se potomcem 
nekdanjih fevdalcev ne vrača 
nič, preostalim pa niti gozdov 
niti zemljišč nad sto hekta^ev 
primerljive kmetijske površine. 
Se posebno pa se zavzemajo, da 
Cerkev pri vračanju ne bi imela 
nobenih privilegijev, zlasti pa ne 

pravice do posebnega denarnega 
nadomestila. Referendumski po-
budi Združene liste sta se urad-
no pridružili tudi Slovenska na-
cionalna stranka in Zelena alter-
nativa. Pri Območni organizaci-
ji ZLSD Ptuj so povedali, da zbi-
ranje podpisov poteka mimo in 
brez težav. Do ponedeljka so 
zbrali 561 podpisov. 

Združena lista je bila edina 
stranka, ki je že ob sprejemariju 
zakona o denacionalizaciji napo-
vedala veliko večino slalx)sti, ki 
jih bo prinesel zakon o denacio-
nalizaciji, in poudarjala, da bodo 
s poskusom poprave krivic, ki so 
bile storjene v preteklosti, storje-
ne mnoge nove krivice ter bo 
prizadejal škodo državljanom in 
državi. ZL je bila tudi edina 
stranka, ki je zapustila sejo DPZ 
skupščine, ko se je novembra 
leta 1991 sprejemal zakon, in 
tudi povedala, da ne more sode-
lovati, ker zakonu izrecno na-
sprotuje. Že junija 1992 pa je 
dala pobudo, naj se takoj pristo-
pi k nujnim popravkom zakona 
o denacionalizaciji, ki so jo poleg 
poslanske skupine ZLSD podpi-
sale še poslanske skupine LDS, 
Demokratov in Zelenih. Pisali 
pa so tudi dr. Janezu Drnovšku 
in dobili tistni odgovor, da pred 
volitvami politično ni smotrno 
načenjati tega vprašanja. V 
2^uženi listi poudarjajo, da so 
v podporo in zaščito "slovenskih 
gostov delovali tudi, ko so bili v 
koaliciji in ko so izstopili iz nje, 
zato ni razlogov, da bi imeli sla-
bo vest. Storili so vse, kar so 
lahko, ko pa so bili izigrani od 
vseh, so šli v lasmo aktivnost, ki 
je morda pozna, vendar kot pra-
vijo, ne prepozna. 

MG 

Stojnica pred Upravno enoto v Ptuju, v Slomškovi ulici. 
Foto: M. Ozmec 

CERKVENJAK 

Izbira krajevnega grba in zastave 
I C E R K V E N J A K ) 

Na prvi seji komisije za iz-
bor krajevnega grba in zasta-
ve v KS Cerlwenjak v Sloven-
skih goricah so za njenega 
predsednika izvolili mag. Ci-
rila Paluca. Obravnavali so 12 
prispelih predlogov za novi 
krajevni grb in jih 6 uvrstili v 
drugi krĉ g. Vse so kritično 
pretresli in ocenili, nato pa iz-
brali tri predloge, ki bi lahko z 
dodelavami in izboljšavami 
predstavljali novi grb KS Cer-
kvenjak. 

Na lanskem javnem natečaju 
je KS objavila, da morata grb 
in zastava predstavljati krajev-
ne značilnosti in posebnosti 
cerkvenjaškega dela Sloven-
skih goric. Člani komisije so 
ugotovili, da nobeden od pris-
pelih predlogov v celoti ne iz-
polnjuje teh kriterijev. Vsi se v 

Eden od predlogov za 
bodoči grb Cerkvenjaka 
glavnem naslanjajo na župnij-
sko cerkev, nekateri pa upošte-

vajo mdi stare šaljive grbe vasi 
in zaselkov. Avtorji so žal poza-
bili na drugo izročilo teh kra-
jev, tudi na vinsko trto, na stare 
stiskalnice, tipična oblačila in 
barve. Komisija e sklenila, da 
bodo tri izbrane predloge pos-
redovali še strokovnjakom s 
področja heraldike in ^odovi-
narjem, saj gre za zahtevno in 
odgovorno delo. Niso pa se mo-
gli odločiti za nob^ega od 
predlogov za novo krajevno 
zastavo, zato bodo mdi zanjo 
zaprosili za strokovno mnenje 
strokovnjake. Nova simbola bo 
sprejemal svet KS, predstavili 
pa naj bi ju že na letošnjem kra-
jevnem praniku, predvidoma 
konec junija. 

M.TOŠ 

okoli njega pa nestrpen in skraj-
nosten, V bistvu se dr. Šušter ni 
nikoli zares distanciral od eks-
tremnih in povsem političnih 
ocen, ki so nastajale v cerkvenih 
vrstah, tudi znotraj Slovenske 
škofovske konference. Tudi vse-
binski poudarki lanskega 
papeževega obiska v Sloveniji so 
zelo nedvoumno pokazali, da 
gre za usklajeno cerkveno politi-
ko, vsaj glede poglavitnih 
vprašanj. Posvetne oblasti ob 
tem niso pokazale dovolj dobre 
volje (in poguma), da bi se opre-
delile do posameznih cerkvenih 
(političnih in zgodovinskih) ocen. 
Dr. Rode v zvezi s šolo in verskim 
poukom ne govori nič novega. 
Tisto, kar poudarja "o pristojnos-
tih Cerkve pri tem pouku", je stal-
nica v cerkvenih zahtevah. Prav 
tako ni nenavadno, da dramatizi-
ra neurejenosti v odnosih med 
Cerkvijo in državo in grozi, da "se 
tako ne bomo več pogovarjali". 
Cerkev že tedne sistematično 
ustvarja v javnosti vtis o nezainte-
resiranosti, celo o namerni nepri-
pravljenoasti vlade, da bi urejala 
in uredila odnose z njo. Država 
pa na vse to preprosto molči. 
Tudi nedavni sestanek predsed-
nika države s slovenskimi škofi je 
- sodeč po objavljenih poročilih -

minil v vsesplošnem jadikovanju 
o "nepripravljenosti" države, 
čeprav je bila enkratna pri-
ložnost, da se na njem (brez vna-
prejšnjih kategoričnih ocen) 
soočijo z dejanskimmi razmera-
mi in vzroki (na obeh straneh), ki 
onemogočajo hitrejše urejanje 
odprtih vprašanj. 

Če pa je država res tako indife-
rentna in namerno nepripravlje-
na na dialog s Cerkvijo in na 
reševanje njenih problemo - kot 
nam kar naprej dopovedujejo s 
strani Cerkve - potem ocena no-
vega nadškofa, "da se boji, da 
država sploh ni jemala resno cer-
kvenih predstavnikov" In da se 
"tako ne bomo več pogovarjali", 
sploh ni prehuda in se nad njo ne 
kaže zgražati. 

Sicer pa bi se Cerkev morala 
zavedati, da njenih (marsikdaj 
kar ultimativnih) zahtev v demo-
kratični (pluralni) državi ni moč 
reševati prek noči in da vsakega 
ugovora ali pomisleka zoper 
zahteve in predloge, ki prihajajo 
iz cerkvenih vrst, ni mogoče kar 
počez in takoj proglašati za na-
pad na Cerkev in za sovraštvo do 
Cerkve. 

Različnost je sestavni del naše 
družbe, z njo je treba računati. 
Samo skrbnost vseh pa lahko 

preprečuje najrazličnejše ekstre-
me in napetosti. To različnost iz-
plačujeta tudi komentarja, ki sta 
se pred nekaj dnevi pojavila v 
Družini in Primorskih novicah na 
sicer isto temo. Družina piše, da 
izjava dr. Rodeta o odnosih med 
državo in Cerkvijo "popolnoma 
drži - odnosi med Cerkvijo in 
državo se kljub vsem pogovo-
rom niso niti za milimeter prema-
knili z mrtve točke..." Primorske 
novice pa ugotavljajo, daje "trditi 
v razmerah, ko se vsa slovenska 
politika ukvarja s cerkvenim 
vprašanjem tako na področju de-
nacionalizacije kot na šolskem 
polju, 'da ta država slovenskih 
cerkvenih dostojanstvenikov 
sploh ni jemala resno', arogant-
no početje par excellence. V je-
dru te trditve je globok prezir do 
naporov države, ki je kljub veli-
kim stiskam produktivnih množic 
prebivalstva v šestih letih svoje-
ga obstoja uredila socialni status 
klerikov, omogočila odprtje treh 
škofijskih gimnazij, /.../ da o me-
dijskem prostoru, ki ga je s 
pomočjo države dobila rimsko-
katoliška cerkev, sploh ne govo-
rimo." 

Jak Koprive 



VELIKA NEDEUA / PROSVETNO DRUŠTVO SIMONA GREGORČIČA 

Razstava stoletnega delovanja 
Prosvetno društvo Simon Gregorčiča iz Ve-

like Nedelje je leta 1993 praznovalo stoletnico 
delovanja, letos pa se pripravljajo na obsežen 
projekt - postaviti nameravajo Miklovo Zalo 
na prostem. Zato je kar prav, da so že sedaj 
opozorili nase z razstavo svojega stoletnega 
delovanja. Razstava je nastala kot plod sode-
lovanja med Pokrajinskim muzejem Ptuj in 
prosvetnim društvom, pripravili pa sta jo Ne-
venka Korpič in Irena Mavric, za oblikovanje 
pa je poskrbela Nejka Uršič Jesenik. Na 
svečanem odprtju razstave so za program 
poskrbeli člani dramske skupine, Mateja Pod-
lesnik je zaigrala na klavir, svoj krstni nastop 
pa je opravil tudi novoustanovljeni velikone-
deljski nonet. Razstava je na ogled v razsta-
višču etnološke zbirke v gradu Velika Nedelja 
vse do 1. septembra. 

Korenine Prosvetnega društva Simona Gre-
gorčičanajdemo v Katoliškem slovenskem bral-

nem društvu Mir. O ustanovitvi društva Mir ni 
veliko znanega, iz časopisnih člankov in iz pra-
vil, ki jih je društvo predložilo v potrditev viso-
kemu cesarskemu namestništvu pa je razbrati, 
da je bilo ustanovljeno 4. marca 1893. Prvi pred-
sednik društva je bil Ivan Veselič, namestnik pa 
Johan Kočar. Društvo je skrbelo za knjižnico, za 
svoje člane pa je pripravljalo tudi pevske nasto-
pe, shode, plese, zabave in izlete. V okviru čital-
niške besede so člani društva za občinstvo pri-
pravljali manjše gledališke predstave. Z re-
snejšim gledališkim delom so pričeli leta 1928 
na pobudo Ivana Moravca. Dramatični odsek je 
za svoj prvi nastop naštudiral ljudsko igro Karla 
Robide Revček Andrejček. Od takrat pa vse do 
danes se bolj ali manj redno vrstijo premiere ve-
likonedeljske dramske skupine. Miklovo Zalo, 
ki jo občinstvo že nestrpno pričakuje, bodo pri-
pravljali že tretjič. 

vk 

P T U J / OCENIL I 2 2 7 VZORCEV VINA 

Sedem prvakov med 
posameznimi sortami 
Društvo vinogradnikov in sadjarjev Haloze je minudi teden v sodelovanju 
s ptujsko Kmetijsko svetovalno službo pripravilo tradicionalno ocenjevan-
je vinskih vzorcev. Letošnji sedemčlanski strokovni komisiji je v prostorih 
minoritskega samostana predsedovala enologinja Lidija Ruška, v dveh 
dneh pa je komisija ocenila 227 prinešenih vzorcev iz domala vseh slo-
venskih vinorodnih rajonov. Tokrat objavljamo rezultate ocenjevanja po 
posameznih sortah vina, prvake sort in imeni obeh letošnjih šampionov. 

- mešano belo: 1. Alojz 
Kaučič, Juršinci (17,94), 2. Ivan 
Emeršič, Gradišča (17,72), 3. 
Metka, Alojz Pihlar, Dornava 
(17,68)... 

- laški rizling: 1. Jožica, Šte-
fan Gačnik, Bodkovci (18,02), 2. 
Mateja, Miran Reberc, Gorišnica 
(17,98), 3. Janez Druzovič, Drbe-
tinci (17,86)... 

- renski rizling: 1. Mateja, 
Mirna Reberc, Gorišnica (18,40), 
2. Boža, Slavko Kokot, Turški 
Vrh (18,38), 3. Milan Gačnik, 
Bodkovci (18,36)... 

- šipon: 1. Milan Gačnik, 
Bodkovci (17,00)... 

- sauvignon: 1. Viktor Koto-
lenko, Dubrava breg - Zavrč 
(18,70), 2. Boža, Slavko Kokot, 
Turški Vrh (18,64), 3. Vlado Pe-
trovič, Ptuj (18,54)...; pri sauvig-
nonu letnik '95 najvišja ocena za 
kmetijo Prinčič, Dobrovo 
(17,80) 

- rumeni muškat: 1. Milan 
Gačnik, Bodkovci (18,42), 2. 
Jožica, Štefan Gačnik, Bodkovci 
(18,28), 3. Simon Toplak, 
Juršinci (18,26)... 

- muškat otonel: 1. Rajko 
Pečnik, Buče (18,24)... 

- beli pinot: 1. Stanko Čurin, 
Miklavž pri Ormožu (18,14), 2. 
Simon Toplak, Juršinci (18,12), 
3. Jakob Hebar, Cirkulane 
(18,00)... 

- sivi pinot: 1. Edo Kupčič, 
Vitomarci (18,32), 2. Janez Dru-
zovič, Drbetinci (18,22), 3. Si-
mon Toplak, Juršinci (18,20)..., 
sivi pinot letnik '95, vinograd-
nik Roman Štekar, Kojsko 
(18,06) 

- chardonnay: 1. Milan Mal-
narič, Semič (18,46), 2. Marika, 
Marjan Kardinar, Dobrovnik 
(18,36), 3. Janez Druzovič, Drbe-
tinci (18,26)..., chardonnay let-
nik' 95 - Roman Štekar, Kojsko 
(17,92) 

- zeleni silvanec: Martin 
Žuna (16,72), letnik' 95 - Jože 
Mavretič, Metlika (15,70) 

- traminec: 1. Marija Vauh-
nik, Maribor (18,10) 

- zelen: 1. Jože Rehar, Vipava 
(18,16) 

- kemer: 1. Janez Druzovič, 
Drbetinci (18,30)... 

- vitovska grganja: 1. Boris 
Furlan, Dobravlje (15,26) 

- klarnica: 1. Boris Furlan, 
Dobravlje (15,82) 

- rebula: 1. Matjaž Berce, 
Dornberk (17,04)... 

- pinela: 1. Borut Koron, Do-
bravlje (17,24) 

- furlanski toka j: 1. Bogdan 
Makovec, Dobravlje (17,82)... 

- pozna trgatev - laški rizling: 
1. Edi Hojnik, Kidričevo (18,50) 

- pozna trgatev - beli pinot: 
Jože Hančnik, Dobrovnik 
(18,00) 

- pozna trgatev - chardonnay: 
L Milan Krajnc, Ivanjkovci 
(18,68) 

- pozna trgatev - kerner: Mar-
ko Stadler, Bistrica ob Sotli 
(18,52) 

- pozna trgatev - renski riz-
ling: Jakob Horvat, Maribor 
(18,72) 

- suhi jagodni izbor - laški 
rizling: Konrad Janžekovič, 
Markovci (19,62). 

Komisija enologov je ocenila 
tudi vzorce rdečih vin: rose, 
cviček, metliška črnina, modra 
frankinja, modri pinot, merlot, 
barbera, cabernet - sauvignon in 
cabernet, kjer pa je bilo le pri 
sorti merlot nekaj več prijavlje-
nih vzorcev. 

Letošnji prvaki sort (dobili 
bodo plakete Probusa): Jožica -
Štefan Gačnik za laški rizling, 
Stanko Čurin za beli pinot, Mi-
lan Malnarič za chardonnay, 
Edo Kupčič za sivi pinot, Ma-
teja - Miran Reberc za renski 
rizling, Viktor Kotolenko za 
sauvignon in Milan Gačnik za 
rumeni muškat. 

Šampiona ptujskega ocenje-
vanja vin za leto 1997 in dobitni-
ka kipca Bakhosa sta bila tudi le-
tos izbrana v dveh ocenjevalnih 
razredih: za vino normalne 
trgatve in vino posebne kako-
vosti. Prvi šampion normalne 
trgatve je sauvignon letnik 1996 
z oceno 18,70 vinogradnika Vik-
toria Kotolenka, šampion vin 
posebne kakovosti pa je ponov-
no laški rizling - suhi jagodni iz-
bor z oceno 19,62, vinogradnika 
Konrada Janžekoviča. 

Vinogradniki najbolje ocenje-
nih vzorcev vina bodo priznanja, 
plakete in kipce prejeli v dneh 
prireditve Dobrote slovenskih 
kmetij na Ptuju v soboto, 5. apri-
la, ko bo na minoritskem dvo-
rišču osrednja slovesnost. 

T. Mohorko 

Letos bodo še bolj delavne 
v Vitomarcih so v lanskem 

letu za razliko od drugih dveh 
krajevnih skupnosti v občini 
Destrnik - Trnovska vas, kjer 
delujeta društvi kmetic, usta-
novili društvo gospodinj. Kot je 
povedala predsednica društva 
Marta Druzovič, so se odločili 
za društvo gospodinj zato, da se 
vanj združujejo vse gospodinje. 
Včlanjenih je 36 gospodinj in 
po besedah predsednice 
računajo na povečanje članst-
va. 

Minulo zimo so so skupaj s 
Kmetijsko svetovalno službo or-
ganizirale dva tečaja. Prvič so 
pripravljale drobno pecivo iz 
krhkega testa, drugič pa eno-
lončnice. Tečaje sta vodili Nada 
Pignar in Darinka Gostenčnik. 
Tečaje organizirajo pri predsed-
nici društva, to je na turistični 
kmetiji pri Marti v Drbetincih. 

V tem mesecu so se zbrale na 
letnem občnem zboru, na kate-
rem so si zastavile obširen plan 

dela za letos. Organizirati name-
ravajo izobraževanja o vlaganju 
sadja in zelenjave, o pripravi po-
tic, jedeh z žara ... Naučile pa bi 
se rade tudi nekaj ročnih spret-
nosti. Organizirale bodo tudi več 
ekskurzij, prvo najverjetneje v 
času cvetenja tulipanov v arbore-

tum v Volčji Potok. Vse pa je od-

visno od finančnih sredstev, ki 

jih je vedno premalo. Društvo se 

financira iz članarine in dotacije 

občine. 
Zmagoslav Šalamun 

Vitomarške gospodinje pri pripravi peciva iz krhkega testa 

SLOVENSKA BISTRICA / KULTURNI VEČER ZA ŽENSKE 

Šopek umetnk za vrstnke 
v organizaciji Zavoda za kulturo Slovenska 

Bistrica je v ponedeljek zvečer izzvenel prije-
ten večer, namenjen ženam mesta in občine 
Slovenska Bistrica. V ta namen so povabili v 
goste tri umetnice: pevko Melito Osojnik, pe-
snico Nežo Maurer in plesalko izraznega plesa 
Jasno Knez. Vsaka po svoje in vse tri skupaj so 
s svojo umetnostjo prijetno zaokrožile večer, 
ki so ga v polni viteški dvorani bistriškega gra-
du prisotni burno pozdravili. _ 

Ženam, pa tudi drugim obiskovalcem so se 
tako predstavile tri ženske - umetnice, ki so si v 
krutem svetu konkurence uspele izboriti svoje 
mesto. Neža Maurer s pesmimi, ki jih "posoja" 

tudi glasbenikom, da zazvenijo z vso polnostjo 
besede in zvoka. Potem je bila tu že Melita Osoj-
nik s čistim dekliškim zvokom, ki pa zmore za-
peti neverjetno zaporedje tonov, s svojimi šanso-
ni, ki ogrejejo srca poslušacev. Ob pesmi in glas-
bi lahko zaplešeš in to je najlepše prikazala Jasna 
Knez, ki danes brez dvoma sodi med najzanimi-
vejše, najbolj samosvoje in mnogostranske ple-
sne ustvarjalce v Sloveniji. 

Lep večer, ki ga je organizator poklonil 
ženam, njihovemu delu in vlogi, ki jo nesebično 
opravljajo v družini, na delovnem mestu in živl-
jenju nasploh. 

VT 

ORMOŽ/VINOGRADNIKI STAJERSKE IN PREKMURJA 

PodprK pravilnik 
stopeniskega otenjevania 

v soboto so se na drugi redni letni skupščini sestali delegati društev 
Zveze društev vinogradnikov Štajerske in Prekmurja. Predsednik 
zveze Stanko Šoster je v svojem poročilu povedal, da društva dobro 
delujejo in da so prerasla okvire društvene dejavnosti in težijo k 
reševanju problemov, ki so širšega značaja in zadevajo problematiko 
celotne vinogradniške pridelave v Sloveniji. Prav zato so se društva 
združila v zvezo, ki ima širšo odmevnost in večjo težo pri dogovarjan-
ju s strokovnim in političnim vrhom Slovenije o problemih zasebnega 
vinogradništva. 

Zveza Štajersko-prekmurskih vinogradnikov je lani pričela aktivnosti 
za ustanovitev slovenske zveze vinogradnikov. Imenovali so iniciativni 
odbor, ki je skupaj z Ministrstvom za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 
ter ob podpori Republiškega zavoda za pospeševanje kmetijstva uradno 
pričel aktivnosti za ustanovitev zveze. Ustanovni občni zbor je bil že ko-
nec avgusta lani, kmalu pa naj bi zveza tudi zares zaživela. Z ustanovitvi-
jo slovenske zveze bodo regijske zveze izgubile del pristojnosti -
predvsem kot direktni pogovorni partner z državnim vrhom, hkrati pa 
bodo pridobile, saj se bodo lahko bolj posvetile problematiki svojega 
območja. 

Pri strokovnem delu so društva lani nadaljevala promocijo šipona pod 
geslom Šipon, trta in vino na Štajerskem, pričeli pa so tudi promocijo sau-
vignona. Zaradi bolj skopih podatkov o tej sorti pa so predstavitev po-
daljšali še na letošnje leto. Prisotni so ocenili, da so nekoliko zastale ak-
tivnosti v zvezi z vinskimi cestami. L[udje, ki živijo ob njih, so malo ali 
nič obveščeni o tem, kaj se dogaja. Čeprav so na vseh vinskih cestah 
določeni projektni sveti, ki skrbijo za oživitev vinskih cest v svojem kra-
ju, pa zaradi pomanjkanja finančnih sredstev ti sveti bolj slabo delujejo. 
Lani je bilo za 500 milijonov tolarjev zahtevkov za finančna sredstva, do-
deljenih pa je bilo le 12. Zveza si je zadalo nalogo, do bo organizirala sne-
manje propagandnega filma, ki naj bi pripomogel k oživljanju vinskih 
cest. 

Med pomembnimi dosežki lanskega leta je gotovo tudi dogovor, ki so 
ga skupaj s Poslovno skupnostjo za vinogradništvo in vinarstvo Slovenije' 
uspeli izposlovati v parlamentu. Za plačevanje prometnega davka ob pro-
daji vina je bila namreč sprejeta izjema. Vinogradnikom ni treba plačeva-
ti prometnega davka ob prodaji vina, ampak ta davek odvajajo trgovine 
in gostinstvo. Parlamentu so pred sprejemom vinskega zakona predlagali 
ustanovitev vinskega sklada, v katerega bi se stekala sredstva trošarine in 
dajatev ob uvozu vina, sredstva sklada pa bi uporabljali za stimulacije v 
vinarstvu. 

Med zanimivejšimi temami skupščine je bil tudi pogovor o poenotenju 
kriterijev za podeljevanje priznanj pri društvenih ocenjevanjih vin. 
Ocenjevanja na društveni oziroma lokalni ravni veliko pripomorejo k 
dvigu kvalitetne pridelave, nege in ponudbe kakovostnih in vrhunskih 
vin. S tem raste tudi kultura pitja in pozitiven odnos do vinogradništva 
in vinarstva. Da bi ta trend lahko nadaljevali, je Franc Lah iz Podgorcev 
predlagal, da naj zveza sprejme pravilnik o kategorizaciji ocenjevanj vina 
v Sloveniji. Nivoje ocenjevanja vina bi bilo potrebno opredeliti s pravil-
nikom. S stopničastim napredovanjem bi dosegli, da na višja ocenjevanja 
napredujejo najkvalitetnejša vina. Za štajersko območje je predlagal dve 
ali tri območna ocenjevanja, s katerih bi vina napredovala na državna in 
mednarodna ocenjevanja in vinske sejme. Delegati so predlog podprli, 
sprejem pravilnika, ki bo veljel za vso Slovenijo, pa je v pristojnosti slo-
venske zveze. (vk) 

MARKOVCI / POGOVOR O KABELSKI TELEVIZIJI 

Kabelski sisfem naj 
ostane v primestni ietrti! 

Kabelski sistem v primestni 
četrti Markovci so zgradili v 
dveh delih. V letu 1993 so z njim 
pokrili vasi Stojnci, Bukovci, 
Novo vas, Markovce, Zabovce in 
del naselja Spuhlja iz sosednje 
primestne četrti Jezero ter prido-
bili 780 priključkov. Drugi del 
sistema (Polje) je bil zgrajen v le-
tih 1995/96. Z njim so pokrili Bo-
rovce, Prvence-Strelce, Sobetin-
ce in del naselja Bukovci (Novi 
Jork). V tem delu so pridobili 142 
priključkov. 

Kot je povedal predsednik odbo-
ra za kabelsko televizijo v primest-
ni četrti Markovci Peter Kovačič, 
s sistemom upravlja primestna 
četrt, odgovoren za upravljanje pa 
je odbor za kabelsko televizijo pri 
četrti. Za vzdrževanje in amortiza-
cijo sistema polletno obračunavajo 
nadomestilo, ki znaša 450 tolarjev 
mesečno ali 2700 tolarjev za celo 
polletje. Zbrana sredstva upo-
rabljajo tudi za redno pogodbeno 
vzdrževanje, ki ga za celi sistem 
opravlja RTV servis Veselič, ki 
ima delavnico v Bukovcih in vse 
napake odpravlja v zelo kratkem 
času in kvalitetno. 

Program zajema reklamne strani, 
ob koncu tedna pa vrtijo tudi sa-
mostojno posnete prispevke z raz-
ličnih dogodkov: kulturnih, šport-
nih in drugih. Program predvaja 
studio B&M iz Moškanjcev, ki 
tudi snema prispevke na terenu za 
primestno četrt Markovci in za so-
sednji občini Dornavo in 
Gorišnico, kar omogoča izmenjavo 
posnetkov. 

Kar zadeva bodočnost sistema 
kabelske televizije v primestni 
četrti Markovci, je Peter Kovačič 
povedal, da si prizadevajo, da bi 
ostal v sklopu primestne četrti, ker 
edino na tak način bodo vse stvari 
okrog tehničnih in finančnih ter 
vsebinskih vprašanj sistema lažje 

Peter Kovačič. Foto: Kosi 

reševali. Njihova želja je tudi, da bi 
se povezali z drugimi sistemi v 
mestni občini Ptuj, o čemer že dlje 
časa tečejo pogovori, povezava pa 
naj bi bila vzpostavljena že letos. S 
povezavo sistema z linkom bi pre-
cej pridobili, predvsem v vsebin-
skem delu. Prizadevajo pa si tudi, 
da bi povečali svoj program. Doda-
ti želijo različne mesečne informa-
cije v obliki, kot je to že na kabel-
ski televiziji Gorišnica. 

Bodočnost zadeva tudi organizi-
ranost, za katero pa je po besedah 
Petra Kovačiča težko reči, kakšna 
naj bo. Glede na to, da so bila vsa 
dela na sistemu in za sistem 
opravljena v KS Markovci, katere 
pravna naslednica je primestna 
četrt Markovci, je najbolje, da os-
tane pri primestni četrti. Možna je 
seveda tudi drugačna organizira-
nost, čas pa bo pokazal, kaj je naj-
boljše. Na to bodo prav gotovo 
vplivala tudi finančna vprašanja in 
avtorske pravice, ki se bodo v 
bodoče dosledno izvajale po zako-
nu, kar seveda za majhne sisteme 
ne bo lahko. 

M G 
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Kuharski nasveti 
Velikonoine jedi 

Zopet se nam približujejo prazniki in seveda z njimi z raz-
ličnimi dobrotami bogato obložene mize. Tako kot za 
večina praznikov pri nas je tudi za veliko noč značilnih ne-
kaj - lahko bi rekli kar tradicionalnih jedi, ki so povezane s 
samim praznikom. 

Za te praz-
nike ne 
manjka raz-
ličnih potic 
in kruhov; o 
teh ste slišali 
že zadnjič. 
Prav gotovo 
pa si ne zna-
mo pred-
stavljati, da 
na ta dan ne 
bi uživali 
svinjske 
šunke, pri-
pravljane na 
različne 
načine. Seve-
da je najpo-
gostejši 
način kuha-
na šunka, ki 
jo najlažje 
pripravimo. 
Da bo ta oku-
snejša, si jo 
pripravimo 
tako, da po 
potrebi 
šunko naj-
prej operemo 
v mlačni v 
vodi. Če ima-
te celotno 
stegno, pri 
sklepu najprej odrežite kračo. 
Oboje položimo v primemo ve-
liko kožico oziroma posodo in 
prilijemo toliko vrele vode, da je 
meso dobro prekrito. Počasî  ku-
hamo pri zmernem vrenju. Če je 
meso zelo slano, med kuhanjem 
vodo odlijemo in prilijemo po-
novno vrelo vodo ter kuhamo 
do mehkega. Meso naj vre 2 do 3 
ure. Kuhano je takrat, kadar gre 
kuhinjska vilica z lahkoto do 
kosti. Pazimo, da mesa ne sku-
hamo preveč, saj vse meso, ki ga 
jemo Uadnega, kuhamo in pri-
pravljamo vedno nekoliko 
čvrstejše, kot če ̂  jemo toplega. 
Zelo priporočljivo je mdi, da 
šunko hladite v tekočini, v kate-
ri ste jo kuhali, na primer čez 
noč. Vendar morate upoštevati, 
da se bo meso v vroči vodi še ne-
koliko zmehčalo in je čas ku-
hanja nekoliko krajši. 

Danes ob velikonočnih praz-

nikih vse pogosteje kuhamo 
tudi druge kose mesa, še najpo-
gosteje pa prekajeno svinjsko 
ribo oziroma file. 

Juha, v kateri smo kuhali pre-
kajene dobrote, je zelo primerna 
za zalivanje krompirjeve, fižolo-
ve in dmge juhe, pa tudi za ričet 
in različne enolončnice. Na 
splošno prekajenih dobrot med 
kuho ne začinjamo in jim ne do-
dajamo dm^h dodatkov, da 
ohranijo svojo naravno aromo 
in okus suhega ali prekajenega 
mesa. 

Zelo pogosto šimko pečemo v 
testu, tako pa lahko pečemo tudi 
druge prekajene dobrote. Zelo 
primema za peko v testu je pre-
kajena svinjska riba, ker je ne-
koliko manjša in je čas pečenja 
krajši. Za pečeno šimko v testu 
si najprej pripravimo kvašeno 
testo, tako da pristavimo 5 deka-
gramov kvasa v mlačno vodo, ki 

smo ji dodali malo moke in 
malo sladkorja. Posebej preseje-
mo 30 dekagramov gladke moke 
in ji dodamo malo soli. Prilije-
mo vzhajan kvas in prilivamo 
mlačno vodo, a le toliko, da do-
bimo dokaj čvrsto testo. Testo 
damo vzhajat. Dovolj vzhajane-
ga razvaljamo v tako veliko plo-
skev, da bomo vanjo lahko zavi-
li šunko. Preden šunko 
položimo na testo, jo dobro 
obrišemo. Dd se bo testo tudi po 
peki držalo štmke, vam pripo-
ročam, da jo narahlo premažete 
z beljakom. Nato testo dobro za-
vijemo in močno stisnemo. Iz 
ostankov testa izrežemo s 
pomočjo noža ali modela 
majhne lističe in jih dekorativ-
no položimo na testo. Po vrhu 
testo prav tako pomažemo z bel-
jakom. Pečemo v srednje vroči 
pečici. Za en kilogram štmke 
računamo 1 uro pečenja. Lahko 
pa čas pečenja zmanjšamo tako, 
da šunko najprej do polovice 
skuhamo v vodi, dmgo polovico 
toplotne obdelave pa pečemo v 
pečici. Skorja testa je veliko 
mehkejša in se da z lahkoto re-
zati. 

Pečeno šunko v testu ponudi-
mo ohlajeno skupaj z nastrga-
nim hrenom in trdo kuhanimi 
jajcami. Šunko v testu pa lahko 
ponudimo tudi kot toplo jed s 
toplimi hrenovimi omakami. 

^ Krvodajalci 
1 11. MARCA: Andelo Marčič, Ul. 
; 5. prekomorske 2, Ruj; Anton 
:: Furman, Gorenjski Vrli 30; Ja-

kob Zebec, Hrastovec 26/A; 
Andrej Polažer, Potrčeva 48, 
Ruj; Silvo Furman, Gorenjski 
Vrh 30; Stanko Rodošek, Cir-
kovce 30. 

I 13. MARCA: Mirko Veselič, Za-
bovci 97/A; Andrej ka Capuder, 
Borovci 60; Albin Brlek, Seve-
rova 3, Ruj; Anica Holc, Kicar 
7/F; Edvard Hoj^ki, Zg. Hajdina 
145; Damjan StrucI, Grajena 
74; Pavel Petrovič, Moškanjci 
35/a; Ciril Varga, Puškinova 9, 
Maribor; Janko Ozmec, Trgo-
višče 52; Ivan Rajšp, Rimska 
pl. 13, Ruj; Franc Lovrenčič, 
Krčevina pri Vurbergu; Stanko 
Vojsk, Kicar 45/B; Andrej Go-
lob, Dornava 136; Stanko 
Frčeč, Apače 175; Janko Maje-
rič, Podvinci 78; Gorazd Jurko-
vič, Ob železnici 13, Ruj; Boris 
Gorišek, Skrblje 3/a; Roman 

PRIPRAVUA MAG. BOJAN SINKO, SPEC. KLIN. PSIH. / 
NEKATERI DRUGI PROBLEMI DUŠEVNEGA ZDRAVJA - 113. NAD 

Psihološko neugodni 
spreitif/evcifcf migra€iie 
Psihološki in socialni vidiki odhajanja iz vasi v mesta 
so bili velikokrat proučeni. Skupna ugotovitev vseh štu-
dij je bila, da taka migracija večinoma (in vsaj v prvem 
obdobju) neugodno vpliva na ljudi. Posebno velja to, če 
se človek iznenada znajde v sebi tujem kulturnem, geo-
grafskem in jezikovnem okolju in pa seveda tedaj, če je 
za premostitev teh ovir v novem okolju premalo storje-
nega. Številne študije so pokazale, da so najštevilnejši 
neugodni mentalno-higienski pojavi pri migraciji de-
lovne sile iz nerazvitih držav v razvito tujino. 

Migracija delovne sile je sve-
tovni pojav, včasih smo pozna-
li neke vrste družinsko izselje-
vanje, dandanes pa je mi^acija 
skrb vzbujajoči epidemiološki 
pojav. Mentalno-higienske 
posledice migracije so hude, saj 
je npr. ponekod 80% moških in 
žensk iz kake vasi na delu v m-
jini, otroci pa skorajda brez 
varstva. 

Tujci imajo specifične pro-
bleme. S temi njihovimi pro-
blemi se sicer tu in tam ulwar-
jajo socialni delavci, nikoli pa 
ni slišati, da bi se s tem ukvar-
jal tudi kakšen psiholog ali psi-
hiater. Seveda se z njihovimi 
težavami soočiji v tujini tisti 
zdravniki, ki jih napotijo v psi-
hiatrične bolnišnice, tam jih ne 
razumejo v teh stiskah najbolje 

in jim tudi ustrezno ne poma-
gajo, po vmitvi pa imajo po-
gosto željo po upokojitvi ali in-
validnini. 

Razpad družin je tudi huda 
posledica odliajanja v mjino, 
saj naraščajo neskladja med 
partnerjema,otroci pa nimajo 
tistega, kar v čustveni sferi naj-
bolj potrebujejo v svojem raz-
voju,t ega materialne dobrine 
ne morejo nadomestiti. Najhu-
je je seveda, če sta oba starša v 
tujini, saj je potem duševno 
zdravje teh otrok očitno 
ogroženo. Če so pa otroci s 
starši v tujini, pa imajo spet 
probleme s svojim duševnim 
zdravjem, glede na to, kako so 
sprejeti kot običajno nezažele-
ni tujci. 

Mag. Bojan Šinko 

Hon/at, Placerovci 14/a; Zvon- | 
ko Potočnik, Zavrč 9/a; Magda 
Brenčič, Rimska pl. 20, Ptuj; ^ 
Franc M^cen, Podlože 40; Da- ^ 
nijel Letic, Popovci 21; Miran k 
Ljubeč, Zabovci 61; Vlado Be- j 
drač, Zagrebška 81, Ruj; Alojz i 
Cizerli, Mezgovci 62; Dušan | 
Frajnkovič, Severova 4, ptuj; | 
Bogdan Simenko, Gruškovje | 
11; Janez Plenjšek, Cirkulane i 
25/a; Janez Ivančič, Lovrenc ' 
na Drav. polju 1; Daniel Cafuta, 
Ul. Šercerjeve brigade, Ptuj; 1 
Jože Markež, Ul. 5. prekomor- ^ 
ske 19, Ptuj; Vilijem Obran, Sa- • 
rajevska 5, Maribor; Milan I 
Janžekovič, Bodkovci 29; j 
Franc Fekonja, Hajdoše 3/d; i 
Boris Kurbus, Prepolje 42; Ma-
tija Murat, Lackova 13, Ptuj; 
Franjo Golenko, Dravska 6, 
Ruj; Rudi Štelcer, Pobrežje | 
118; Miran Vidovič, r 
Župančičeva 11, Maribor; • 
Franc Vindiš, Soviče 18; Jože I 
Vidovič, Lancova vas 53; Bran-
ko Zoreč, Andrenci 26; Ivan 
Malek, Jiršovci 50. 

Nagradno turistiino vprašanje 
v tem času poteka v Sloveniji 

veliko spomladansko čiščenje 
okolja. Na Ptujskem se še prav 
ni začelo, pač pa bo, kot kaže, 
letošnja akcija stekla v aprilu, 
čeprav naj bi po jo starem ljud-
skem izročilu končali že do ve-
like noči. 

V prejšnjem tednu se je na 
Gospodarskem razstavišču v 
Ljubljani končal še en sejem, 
na katerem so se predstavljale 
turistične or^nizacije. Zal 
tudi tokrat Ptuj ni izrabil svoje 
priložnosti, že po tradiciji pa 
so sodelovale ptujske Terme, 
od agencij pa TA Anka. 

Na naše turistično vprašanje 
o številu turističnih sob v Ptu-
ju in okolici nismo prejeli no-
benega odgovora. Odgovor je 
naslednji: motel Podlehnik 
ima 103 ležišča, Gorca 9, hotel 
Mitra v Ptuju 45, hotel Super 
Li 44, Terme Pmj skupaj 230, 
od tega 60 v bimgdovih in 170 

v turističnem naselju, gostišče 
Pri Tonetu 23, hotel Roškar 
45, gostišče Ana 14, Krapša na 
Panorami 9 in Stijakovičevi na 
Mariborski 10. Ob vikendih 
in počitnicah je 120 turističnih 
postelj na voljo v dijaškem 
domu, 56 postelj imajo v domu 
Strk v Spuhlji, z nekaj ležišči 
pa razpolagajo tudi že turis-
tične kmetije. Pravih "turis-
tičnih postelj" ima Pmj z oko-
lico le nekaj nad 5 0 0 , j e še 
vedno premalo, da bi lahko 
računal na večji izkupiček od 
stacionarnih gostov. 

Današnje turistično 
vprašanje smo oblikovali sku-
paj s podjetjem Ptujske vedu-
te. Odgovore pričakujemo v 
uredništvu Tednika, Raičeva 
ulica 6, do 4. aprila. Nagrada 
za pravilen odgovor je družin-
ski ogled Ptuja in njegovih za-
nimivosti z vodnikom Ptuj-
skih vedut. 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE 
Katere so najnovejše javno predstavljene pri-
dobitve ptujskih muzejskih zbirk in s pomočjo 
katerega podjetja so bile pridobljene? 

Naslov: 

PIŠE: ING. MIRAN GLUŠIČ / ^ VVRTU ^ ^ V VRTU ^ ^ V VRTU ^ ^ VVRTU ^ ^ V VRTU ^ 

Prišla je pomlad zelena ••• 
Tokrat koledarsko, po vremenu sodeč pa bi 
lahko presodili, da bela zima šele odhaja. 

Hladnejši val vremena, ki je sledil več kot me-
sec dolgemu, nadpovprečno toplemu in stihemu 
vremenskemu obdobju, bo prezgodnjo vegetaci-
jo nekoliko upočasnil, upajmo pa, da do pozeb še 
ne bo prišlo. Cvetni popki pri večini vrst sadne-
ga drevja, razen pri marelicah, so, dokler se ne 
razcvetijo, precej zavarovani pred pozebo in pre-
nesejo tudi nekaj stopinj pod zmrziščem. 

Navada je, da okolico bivalnega prostora in vrt 
pred veliko nočjo očedimo. Trato dobro 
prečešimo z nožastimi grabljami, da jo sočasno s 
čiščenjem oplevemo, travno rušo pa okopljemo 
in prezračimo. Ostanke rasli lanske vegetacije 
ter organske odpadke in smeti ne sežigamo, tem-
več jih razrežemo, razsekljamo ali zdrobimo ter 
kompostiramo. Kompostišče je najboljši 
vrtičkarjev hranilnik, iz njega bo ob potrebni 
negi že po letu dni črpal prihranke v obliki z or-
ganskimi hranili bogate sprstenine, potrebne za 
gnojenje in pridelavo vrtnin in okrasnih rastlin 
v domu in na vrtu. 

V SADiSiEM I^KTI/opravimo spomladansko 
obdelavo in nego jagodiijaka. Grme jagod očisti-
mo starega, suhega in poškodovoanega listja in 

odstranimo pritlike ter oplevemo. Spomladi ja-
godnjaka ne gnojimo s hlevskim gnojem, ostan-
ke gnoja, ki smo ga površinsko položili med 
grme v jeseni, pa sedaj p^^b imo in komposti-
ramo. Od organskih gnojil je sedaj spomladi pri-
poročljivo uporabiti biogreno, guano ali podo-
ben pripravek, od mdninskih gnojil pa mešano 
gnojilo nitrofoskal NPK v razmerji 15:15:15, 
obojega v količini ene pesti na kvadratni meter 
površine. Zmca gnojil pri trošenju ne smejo pa-
dati na rastlino, ker bi poškodovala cvetno za-
snovo in zelene liste. V zemljo jih zakopljemo 
plitvo, da ne pridejo preblizu korenin, pri oko-
pavanju pa ne smemo poškodovati korenin. 

Jagode, sajene letos spomladi, letos ne bodo 
d^e pridelka. Sadimo jih konec julija ali v 
začetku avgusta, da se do jeseni še dobro vrastejo 
in formirajo cvetne brste za rodnost v pri-
hodnjem letu. 

Jagodne ^me z že zbrstelim cvetnim nastav-
kom prekrijemo z vrtninsko vlaknino vrteksom, 
da zgodnje cvetove zavarujemo pred pozebo. 

V OKRASNEM ITiTU je na prehodu zime v 
pomlad najprimemejši čas za presajanje trajnih 
lončnic. Življenjski prostor lončnic je močno 
omejen. Skoraj vse vrste trajnih sobnic, pa tudi 
tiste, ki smo jih hranili v zimovniku, se že zgo-

daj spomladi prebujajo iz faze zimskega miro-
vanja. Če že v začetku vegetacije posodovka na-
leti na utesnjenost, prične životariti, in če je pra-
vočasno ne presadimo, zaostanka rasti in razvoja 
kasneje ni mogoče več nadomestiti. Presaditveni 
šok rastlina lončnica najlažje prenese spomladi 
na prehodu iz mirovanja v vegetacijo, poleti, v 
jeseni ali celo pozimi se presajanju izogibamo, 
ker to rastlino preveč moti v njenem razvoju. 

Rastiin lončnic ne presajamo v prevelike poso-
de zato, da bi jih bilo potrebno redkeje presajati, 
temveč obratno, pogosteje jih bomo presajali, 
običajno vsako leto, bolje nam bodo uspevale, 
Presejamo v posodo, ki naj bo večja le za eno šte-
vilko oziroma v premem in globini do 5 cm, od-
visno od vrste in starosti posodovke. Ko presaja-
mo, koreninsko grudo s koničasto paličico neko-
liko zrahljamo, zunanji splet korenin razplete-
mo vršiče korenin nekoliko prikrajšamo, poško-
dovane ali bolne korenine pa prirežemo do zdra-
vega mesta. Pred namestitvijo rastline v večjo 
posodo koreninsko grudo pomočimo v 0,2 % 
razstopino dithana, da jo razkužimo. 

V ZELENJAVNEM miV še zemlja zaradi 
ohladitve ni dovolj topla za setev ali sajenje 
Vrtnin. Izrabimo ta premor za {wnovni premis-
lek in odločitve, kako ravnati pri pripravi zemlje 
za setev in kako razporediti posevke, da bi čim 
bolje ohranili rodovitnost zemlje. Rodovitna 
zemlja je izredno bogat in kompliciran splet raz-
merij med neživo in živo naravo, ki rastlinam 

omogoča, da njihovo seme vzkali, se s pomočjo 
korenin učvrstijo in črpajo iz tal vodo in v njej 
razstopljeno mdninsko hrano za svojo rast in 
razvoj. Kljub temu da so ustrezna razmerja za 
rodovitnost tal vzpostavljena že naravno, pa s 
prekomernim in enostranskim izrabljanjem 
zmanjšujemo rodovitnost, tla utmjamo ali celo 
tako poškodujemo, da postanejo nerodovitna. 

Ker raznotere vrtnine, ki jih v vrtu gojimo, 
različno izčrpavajo zemljo, ne sejemo ali sadimo 
zapovrstjo več vegetacij iste vrste rastlin na isto 
površino. 

Kapusnice (zelje, cvetača, ohrovt, kitajsko zel-
je, brstični ohrovt), kumare, krompir, |wr, zele-
na, paradižnik in buče so vrtnine, M močno 
izčrpavajo tla, zato jih sadimo na grede, ki smo 
jih v jeseni po spravilu pridelkov izdamo pogno-
jili s kakšnim organskim gnojilom - kompostni-
co ali dobro preperelim hlevskim gnojem. 

Srednje izčrpavajoče vrtnine: čebulo, česen, 
korenje, rdečo peso, solato, špinačo, papriko in 
redkvico sejemo ali sadimo v kolobarju na gredi-
ca ki so bile pognojene preteklo leto in so na 
njih rastle vrtnine, veliki porabniki talnih hra-
nil. 

Med blago izčrpavajoče vrtnine sodijo fižol, grah 
in zelišča, ki iz z ^ j e le skromno črpajo talna hra-
nila, z usvajanjem zračnt^ dušika pa tlom celo ne-
kaj hranil vračajo, zato jih sejemo po kolobarju na 
poslednjo tretjino zelenjavnega vrta. 

Miran Glušič, Ing. agr. 



DORNAVA / JAVNA AKCIJA ZA GRADNJO REGIJSKEGA CENTRA 

Bodo odgovorni tokrat prisluhnili? 
v Zavodu za varstvo in usposabljanje oseb z zmerno, težjo 
in težko motnjo v duševnem in telesnem razvoju dr. Mari-
jana Borštnarja v Dornavi si že pet let prizadevajo izboljšati 
bivalne in habilitacijske razmere za 110 odraslih oseb, ki 
živijo v stari graščini. Toda njihova prizadevanja so doslej 
včinoma naletala na gluha ušesa. Prvi spomladanski dan pa 
je prinesel prve znanilce pomladi in optimistične izglede 
tudi za gradnjo novega dornavskega zavoda. 

V četrtek so v Dornavi predsta-
vili vseslovensko akcijo z nas-
lovom "Pod štorkljino perutjo", 
katere pokroviteljica je soproga 

predsednika države Štefka 
Kučan, ki je povabila strokovn-
jake, politike in druge ljudi do-
bre volje, da pomagajo izboljšati 
bivalne in habilitacijske razmere 
za odrasle ljudi z zmerno, težjo 
in težko motnjo v duševnem in 
telesnem razvoju, ki živijo zdaj v 
neprimerni domavski graščini. 
Razveseljivo je, da je akcija poleg 
podpore slovenskih medijev do-
bila podporo ustreznih ministr-
stev, političnih ter strokovnih 
krogov. Prav vsi podpirajo 
gradnjo novega regijskega centra 

v Dornavi. Med številnimi 
vabljenimi se je začetka akcije 
tokrat prvič udeležila Ivica Mat-
ko, svetovalka v ministrstvu za 

delo družine in socialne zadeve, 
in povedala, da je ministrstvo 
tismo že zagotovilo potrebna 
sredstva za izdelavo doktunenta-
cije. Dr. Jože Možgan, predsed-
nik komisije za vprašanje invali-
dov, je opozoril, da je dosedanja 
politika bila doslej v naši državi 
neprijazna do te populacije. Na 
prireditvi so bili tudi dornavski 
župan mag. Tone Velikonja, 
Alojz Vesenjak, poslanec v 
državnem zboru, in starši varo-
vancev. 

Doc. dr. Mirko Galeša, profe-
sor na Pedagoški faktilteti v 
Ljubljani, je povedal, da v Slove-
niji še vedno nimamo pogojev za 
zaposlovanje invalidov, saj je ne-
zaposlenih invalidov dvakrat 
več kot ostale kategorije prebi-
valstva. Še težje pa zaposlujemo 
ljudi z duševno motnjo in zato 
lx)mo še dolgo potrebovali 
takšne zavode. Dodal je tudi, da 
so v dornavskem zavodu zelo do-
bro kadrovsko usposobljeni in 
imajo največ izkušenj ter znanja 
za tovrstno delo v širši regiji, da 
pa se ne smejo predolgo tJ^arja-
ti z investicijo in gradnjo novih 
protorov, saj lahko izgubijo veli-
ko strokovega znanja in poleta. 

Drugačnost spada med osnov-
ne človeške pravice, potrebuje 
pa tudi človeško sol id^ost , saj 
pxDpttlacija duševno motenih lju-
di nikoli ne more zaživeti pov-
sem samostojno. Prav zaradi 
tega so starši v skrbeh, v kakšnih 
prostorih in v l ^ š n i oskrbi so 
njihovi otroci. Se posebej jih je 
strah, kaj bo z otroki po smrti 
staršev, saj čas zelo hitro beži. 
Zato starši od vsega začetka so-
delujejo pri akciji in želijo širši 
javnosti predstaviti problemati-
ko drugačnosti in nujnost 
gradnje. 

Če bomo gledali na človeka s 
prizadetostjo kot na osebo, ki 
zaradi tega ni uboga, temveč 
kot na osebo, ki ima pravico 
rasti in se razvijati z znotraj 
naše družbe, bo akcija gotovo 
uspela. Upajmo, da je spomla-
dansko sonce, ki se je v času ti-
skovne konference močno 
uprlo v zidove domavske 
graščine in naznajalo pomlad, 
ogrelo tudi tiste državne insti-
tucije, ki so odgovorne za 
sredstva in vse potrebno za 
gradnjo doma. 

Tekst in fotografija: 
Mar i j a Slodnjak 

Akcijo za izgradnjo regijskega centra v Dornavi "Pod štork-
ljino perutjo" je [X)dprla in odprla pn/a dama države Štefka 
Kučan. Tudi poslanec v državnem zboru /^ojz Vesenjak je 
obljubil podporo. 

SLOVENSKA BISTRICA / Ž IVAHNO SEJMARJENJE NA 
CVETNI PETEK 

Za jarja tri metie 
Velikonočni sejmi, ki potekajo v mnogih slovenskih kraj-
ih v večini primerov na cvetni petek, so se v zadnjih ne-
kaj letih pri nas ponovno močno uveljavili. Tudi v Slo-
venski Bistrici, kjer ima podobno sejmarjenje zelo dolgo 
tradicijo. Sprva so sejmi potekali na današnjem os-
rednjem trgu v mestu, Trgu svobode, vendar so jih morali 
v zadnjih desetletjih zaradi neznosnega prometa skozi 
mesto prestaviti na manj prometno Partizansko ulico. 

Tako danes kramarji razstavl-
jajo svoje predmete od vogala 
nasproti grajske pristave pa vse 
tja do Murkove restavracije. 
Letos je bilo sejmarjenje še po-
sebej živahno, saj je potekalo 
tja do poznih popoldaiiskih ur. 
Bilo je resnično veliko proda-

jalcev, po avtomobilskih rego-
stracijah sodeč so prišli celo iz 
sosednje Hrvaške. Veliko pa je 
bilo tudi tistih, ki so razstavlje-
no blago ogledovali in tudi kaj 
kupili. Kot vedno na takšnih 
sejmih, je bilo največ suhe 
robe, ostala ponudba pa je ob-

segala vse od orehovih jedrc, 
uvoženih iz Romtmije, raznega 
suhega sadja (največ sliv, mare-
lic in smokev), drevesnih sadik 
do raznih oblačil in čevljev. Tu 
in tam je bilo opaziti tudi pro-
dajo starih oblek in obutve. 
Množično pa so kupci nosili 
domov po tri metle. Bili so ve-
seli, ker so jih dobili razmero-
ma poceni, saj so zanje odšteli 
le tisočaka. Tako bodo lahko 
vse leto veliko in poceni pome-
tali. Upamo, da se bo to kje 
poznalo. 

VT 

SV. BOLFENK 

Gasiki postavili presma 
člani Prostovoljnega ga-

silskega društva Biš zraven 
požarne varnosti bogatijo 
svojo 12 desetletij dolgo 
zgodovino tudi z 
vključevanjem v druge sfere 
življenja v kraju. Izdali so 
knjigo, razglednico, prireja-
jo kulturne prireditve itd. 

Letos so že devetič zapored 
postavili pred cerkvijo Sv. Bol-
fenka v Trnovski vasi presmec. 
Meri kar 18 metrov. Za osnovo 
vzamejo smreko in jo potem 
okrasijo z raznimi vejicami (for-
sitia, božji les, ptišpan, iva, 

čremsa, narcise itd.). Vse skupaj 
pa povežejo z vitrami. 

Kot je povedal predsednik 
PGD Biš Manfred Jakop, so bili 
med prvimi v Sloveniji, ki so v 
prejšnjem sistemu začeli pos-
tavljati presmece - velikane, in 
dodal: Tr i tem delu sodelujejo 
starejše in mlajše generacije ga-
silcev in tako tudi prenašamo 
običaje na mlajše rodove ter jih s 
tem ohranjamo. Prihodnje leto 
bomo postavili višjega, saj ga 
bomo postavljali že desetič zapo-
red in imamo že precej 
izkušenj." 

Zmago Šalamun 

ODTOD 
IN TAM... 
SLOVENSKA 
BISTRICA • 
Pričakujejo 18 
tisoč davčnih 
napovedi 

Kot nam je povedal Martin 
Modic, vodja davčne izpostave 
v Slovenski Bistrici, pričakujo 
letos okoli 18 tisoč napovedi 
davčnih zavezancev. Do torka 
zjutraj so jih dobili le 5000, v 
dveh naslednjih dneh še en-
krat toliko, ostanek pa 
pričakujejo v petek, 28. marca, 
ter v torek, 1. aprila. Kot vsako 
leto bodo mnogi davčni zave-
zanci poslali napovedi tudi po 
pošti. 

V ponedeljek, torek in sredo 
so sprejemali napovedi na iz-
postavi Davčnega urada v Slo-
venski Bistrici, poleg tega pa 
še v Oplotnici, Poljčan^ in 
Makolah, na Šmartnem pa taj-
nica tamkajšnje krajevne skup-
nosti. V vseh ostalih dneh, to 
je danes, v četrtek, 27., in jutri, 
v petek, 28. marca, ter v torek, 
L aprila, pa jih bodo sprejema-
li le še na sedežu izpostave 
Davčne uprave v Slovenski Bi-
strici, prav tako med 8, in 17. 
uro. 

VT 

KIDRIČEVO • 
Danes seja sveta 

Danes se bodo znova sestali 
svetniki občine Kidričevo. Na 
21. seji bodo razpravljali o 
gradnji poslovno-stanovanj-
skega objekta v Njivercah, 
sklepali o moratoriju na izved-
bo sklepa o ukinitvi želez-
niških prometnih vozlišč v 
Celju, o prošnji za denarno 
pomoč vrtca z Vrhnike, spre-
membah in dopolnitvah odlo-
ka o taksi za ustvarjanje od-
padkov in povračilu za izko-
riščanje in rabo pitne vod^ po-
sebej bodo sklepali o izko-
riščanju in rabi pitne vode iz 
vodooskrbnega sistema črpa-
lišča Šikol^ šele proti koncu se 
bodo lotili osnutka proračuna 
za leto 1997, za konec pa se 
bodo seznanili še z informacijo 

o poteku aktivnosti na p(> 
dročju ogrevanja v Ki-
dričevem 

- O M 

HAJDOŠE • 
Za varnost 
motoristov 

Ker vsako leto ob pričetku 
motoristične sezone beležijo 
več prometnih nesreč z ude-
ležbo voznikov motornih ko-
les, je postaja prometne polici-
je iz Maribora na karto^omu 
AMD Ptuj v Hajdošah že ko-
nec prejšnjega tedna napove-
dala akcijo za tisposabljanje 
motoristov za vamjo vožnjo. 
Zaradi poslabšanih vremen-
skih razmer so akcijo prestavi-
li za teden dni. Akcija bo torej 
jutri, 28. marca, ob istem času. 
S člani ̂ motorističnega chopCT 
kluba Stajerc bodo opozorili 
na pripravo motornega kolesa 
oziroma voznika na novo sezo-
no ter na varno vožnjo moto-
ristov. 

- O M 

PTUJ % Tretji 
zbor brigadirjev 

Klub brigadirjev in briga-
dirk mladinskih delovnih bri-
gad Ptuj pripravlja 3. redni 
zbor vseh članov in simpati-
zerjev, ki bo v sredo, 2. aprila, 
ob 16. uri v Delavskem domu 
Franca Krambergerja. Kot je 
povedal predsednik kluba Fe-
liks B a ^ , bodo na zboru raz-
pravljali o praznovanju dneva 
upora proti okupatorju, 27. 
aprilu, ko bodo organizirali 
prvi pohod po poteh upora v 
Kicar, Dogovorili se bodo o 
razvitju novega klubskega pra-
pora, o srečanju slovenskih 
bri^dirjev, ki bo 24. maja v 
Celju, p 50. obletoici graditve 
proge Samac - Sarajevo in še o 
čem. 

-ONi 

DESTRNIK • 
Ob materinskem 
dnevu 

v soboto, 22. marca, so člani 
Prosvetnega društva Destrnik 
organizirali v kulturnem 
domu krajevno proslavo ob 
materinskem dnevu. Prisotne 
v nabito polni dvorani je poz-

dravil predsednik PD Destr-
nik Milan Šteger. S kultiunim 
p rog r^om so navdušili 
učenci OŠ Destrnik, nastopila 
je tudi gasilska godba na piha-
la, zaplesali so člani odrasle in 
otroške folklorne skupine, re-
citacijska sekcija pod vodst-
vom Milene Muršec se je pred-
stavila s skečem, zapeli pa so 
tudi člani Destmiškega okteta, 
ki deluje v okviru PD Destr-
nik. 

Po prireditvi je pj-edsednik 
PD Destrnik Milan Šteger po-
vedal: "Nabito polna dvorana 
je dokaz, da takšnih prireditev 
v kraju primanjkuje. Vendar je 
vedno problem denar." 

Zmago Šalamun 

SPODNJE 
PODRAVJE • 
O strategiji 
ribištva 

v okviru Ribiške družine 
Ptuj te dni potekajo delni zbo-
ri ribičev, na katerih posamez-
ni pododbori ra^ravljajo 
predvsem o strategiji ribištva 
po sprejetju nove^ zakona o 
sladkovodnem ribištvu, o pri-
lagajanju novemu zakonu o 
društvih, pa seveda o lansko-
letnem poslovanju ter o 
letošnjih načrtih. Ko bodo 
končani vsi delni zbori ribičev, 
bodo o tem r^rav l ja l i še na 
skupščini Ribiške družine 
Ptuj, ki bo predvidoma v prvi 
polovici aprila. 

- O M 

PTUjmZakqi 
umirqjo labodi? 

Sredi prejšnjega tedna nas je 
poklical bralec Miran Rižnar 
iz Ptuja in nas opozoril, da je 
konec prejšnjega tedna med 
šponno vožnjo s kanujem po 
Dravi v v reki našel dva mrtva 
laboda in kormorana. Prvega 
laboda je zagledal v pmjskem 
jezeru pri pomolu broda^kega 
kluba Ranča, drugega pa ob 
sotočju kanala s staro strugo. 
Med vožnjo pri otoku pa je 
našel tudi mrtvega kormorana. 
Vse tri ptice je pogledal in niso 
imele strelnih ran, zato je izra-
zil sum, da bi jih kdo zastrupil. 
Ali je mogoče, da bi kdo drav-
ske lepotce namerno ubijal? 

- O M 

DRAŽENCI 

Slovesnost ob 
tnaterinsiKom dttevu 

v soboto, 22. marca, so v 
domu vaščanov v Dražencih 
pripravili najmlajši skupaj z 
mladimi in vaškim odborom 
bogat kulturni program za svo-
je mame, žene in dekleta. 
Domači otroci so se pod vodst-
vom mladih deklet predstavili 
z deklamacijami, pesmijo, ple-
som in glasbo. Pridružil se jim 
je domači kvartet, na koncu pa 
vse presenetil nastop ptujske-
ga noneta, ki je preizkusil 
akustičnost dvorane, kakršne 

ni daleč naokrog. Po prireditvi 
so se žene ob zakuski in prijet-
ni glasbi zabavale in klepetale 
pozno v noč. 

Namen prireditve ni bil pri-
praviti nastop samo za žene, 
temveč se zahvaliti tudi 
domačim mojstrom, ki so po 
dvorani opravili potrebna dela, 
mladim, gasilcem in članom 
vaškega odbora. Sedaj je nova 
dvorana kolikor toliko pripravl-
jena za raznovrstne kulturne 
prireditve, ki si jih domačini 

zelo želijo. Že ta ponedeljek se 
bodo, kot je povedala predstav-
nica za kulturo v Dražencih 
Zdenka Godec, v njej predstavi-
li mladi gledališčniki iz Skorbe 
s komedijo Trojčki. 

Cestnik 

Mladi so plesali in peli za svoje mame. Foto: D. Pavlica 
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PTUJ / PRED ODPRTJEM 8. RAZSTAVE DOBROT SLOVENSKIH KMETIJ 

562 kmetij iz tele Slovenije 
RAZSTAVA DOBROn SLOVENSKIH KMETIJ BO NA OGLED OD 4. DO 7. APRILA V MINORITSKEM SAMOS-
TANU • LETOS SO KRUŠNIIV̂  MESNIM IN MLEČNIM DOBROTAM DODALI ŠE NARAVNA ŽGANJA, KISE IN 
OUA # RAZSTAVO BO ODPRL PREDSEDNIK DRŽAVNEGA ZBORA JANEZ PODOBNIK 
v sejni sobi Mestne hiše v Ptuju je bila v ponedeljek ti-
skovna konferenca pred odprtjem osme razstave Dobrote 
slovenskih kmetij, ki so jo organizatorji - Uprava za po-
speševanje kmetijstva pri ministrstvu za kmetijstvo, goz-
darstvo in prehrano, Mestna občina Ptuj in Kmetijska 
svetovalna služba Obdravskega zavoda za veterinarstvo 
in živinorejo Ptuj - povezali z odprtjem priložnostne raz-
stave pod naslovom "Od zrna do kruha". 

Na letošnji razstavi se bo z 
mlečnimi, mesnimi in 
krušnimi izdelki, žganji, olji ter 
kisi predstavilo 562 Imetij. V 
ocenjevanje so kmetije prijavile 
392 izdelkov iz žit, 77 mlečnih, 
84 mesnih, 44 kisov, 15 olj in 94 
naravnih žganj. Najboljše izdel-
ke bodo nagradili z zlatimi, 
srebrnimi in bronastimi priz-
nanji, kipce kakovosti pa bodo 
podelili izdelkom, ki so trikrat 
zapored prejeli zlato priznanje. 
Vsa iTiiznanja najboljšim raz-
stavljalcem bodo podelili na do-
poldanski slovesnosti v nedeljo, 
6. aprila. 

Svetovalka Terezija Meško, 
ki je že vrsto let vodja postavit-
ve razstave v minoritskem sa-
mostanu, je povedala, da bodo 
letos v jedilnici razstavljeni 
samo izdelki, ki bodo nagrajeni. 
Razstava bo galerijska, s tem 

preglednejša in bolj poučna. 
Kn^i, kisi, olja in žganja, ki ne 
bodo nagrajeni, ne bodo nikjer 
razstavljeni. Izjema so le mlečni 
in mesni izdelki, ki bodo tako 
kot v prejšnjih letih na ogled v 
križnem hodniku. V enem od 
križnih hodnikov bodo pred-
stavili mdi embalažo. Slavica 
Strelec iz svetovalne službe pa 
je povedala, da se vedno več 
kmetij odloča za prodajo svojih 
izdelkov pod arkadami mino-
ritskega samostana. Letos so se 
še posebej potrudili in k sodelo-
vanju povabili vse kmetije, ki 
so prejele kipce kakovosti. Me-
sne izdelke bodo prodajale 
kmetije, ki so se že uveljavile z 
dejavnostjo kmečk^a turizma. 
Več bo letos mdi izdelovalcev 
sirov. Za prodajo pod arkadami 
so se določila tudi nekatera 
podjetja, ki so razstavo podprla 

kot sponzorji. Vseh sponzorjev 
in donatorjev je več kot 50. 

Spominek oziroma vstopnica 
letošnje razstave je sodček, v 
katerem naj bi bil dolenjski 
cviček, eden od simbolov te po-
krajine, ki se letos na razstavi 
celovito predstavlja. Tradicija 
je namreč, da se vsako leto po-
drobneje predstavi ena od slo-
venskih pokrajin. 

Razstavo Dobrote slovenskih 
kmetij bodo odprli 4. aprila in 
bo na ogled do 7. aprila, ko jo 
bodo sklenili s strokovnim po-
svetom o embalaži in srečanjem 
kmetijskih šol. Zadnji dan si 
bodo učenci in dijaki v organi-
ziranih skupinah lahko razsta-
vo ogledali brezplačno. Na ti-
skovni konferenci so v strokov-
nem delu govorili mdi o zakon-
skih podlagah za ureditev do-
polnilnih dejavnosti na kmeti-
jah in o pogojih za proizvodnjo 
živil živ^skega izvora na kme-
tijah. Gre za pravilnik, ki je še 
vedno v pripravi, čeprav ^ 
kmetice in kmetijci pričakujejo 
že osmo leto, torej od prve raz-
stave. To je bil namreč eden od 
ciljev v lem 1990 začete nove 
pmj ske prireditve, za katero je 
dalo pobudo in jo v prvih letih 
tudi vodilo Turistično društvo 

Ptuj. Za prvi pravilnik je po-
trebno sprejeti zakon o kme-
tijstvu, za opravljanje dopolnil-
ne dejavnosti proizvodnje živil 
živalske^ izvora pa spremeniti 
obstoječi veterinarsla zakon, 
vendar kot je povedal mag. Pe-
ter Božič z veterinarskega ura-
da Republike Slovenije, bo po-
trebno najti neko srednjo pot za 
zagotovitev proizvodnje, ki bo 
za potrošnika tudi vama, zato 
veterinarji ne bodo odstopili od 
izpolnjevanja minimalnih 
tehničnih pogojev. Dejstvo pa 
je, da brez dopolnilnih dejav-
nosti kmetije, posebej še v hri-
bovitem območju Slovenije, ne 
bodo mogle preživeti. Že zato 
bi morali prizadevanja za za-
konsko lu-editev teh vprašanj 
pospešiti. Če že šepa zakonska 
ureditev prodaje na kmejah, pa 
je razveseljivo, da se iz leta v 
leto povečuje kakovost izdel-
kov, s katerimi kmetije sodelu-
jejo na razstavi. S tem, ko dobi-
jo ocenjevalne zapisnike o po-
sameznih izdelkih, je že storjen 
korak več za večjo kakovost. 
Pozna se, da jih pridelovalci 
skrbno prebirajo in sproti od-
pravljajo ugotovljene napake. 

MG 

PTUJ / O TURISTIČNEM OBISKU V PREJŠNJEM LETU 

Velik porast individualnih gostov 
V Turističnoinformativnem centru Ptuj že nekaj let zbirajo 
tudi statistične podatke o gostih, nočitvah in drugih dejav-
nostih, ki jih izvajajo v okviru promocije turistične ponud-
be. Podatki so razveseljivi, čeprav le približni, ker vsi, ki 
sprejemajo goste in jih prenočujejo, podatkov ne posredu-
jejo. Poleg tega pa tudi ni podatkov o prehodnih gostih. 

Kljub vsemu je zaznati, da se na 
področju turizma v Ptuju in okoli-
ci le premika na bolje in da se 
povečuje število obiskovalcev. 
Gostov, ki so lani v Ptuju pre-
nočevali, je bilo skoraj devetnajst 
tisoč, nočitev pa nekaj manj kot 
dvajset tisoč. Nekoliko manj je 
bilo v prejšnjem letu organiziranih 
skupin. Zato bo ne glede na trend 
v sodobnih turističnih tokovih, ki 
se kaže v povečanem številu indi-
vidualnih gostov, gospodarsko in-
teresno zdmženje Poetovio Vivat 
moralo v tem letu več narediti za 
trženje receptivnih turističnih 
programov. 

Največje povečanje je bilo v 
prejšnjem letu prav pri obiskoval-
cih TlC-a, kar je vplivalo tudi na 
večji turistični promet. Informaci-
je in druge podatke o turistični po-
nudbi Ptuja so delavci TlC-a v 
prejšnjem letu posredovali 9495 

gostom, od tega je bilo tujih 4578. 
Vsak obiskovalec TlC-a dobi pro-
pagandno gradivo, splošne turis-
tične informacije, poleg tega ga 
seznanijo s konkretno ponudbo, za 
katero se zanima. Če je vsak od 
teh, ki so v TIC-u iskali informaci-
je o ponudnikih ptujskega turiz-
ma, v povprečju pri njih porabil 25 
nemških mark, to v denarju pome-
ni 21 milijonov tolarjev zaslužka 
več za ptujski turizem. Denar, ki 
so ga prejeli v prejšnjem letu od 
proračuna mesme občine Ptuj za 
dejavnost TlC-a, so torej večkrat-
no povečali: od trinajst milijonov 
vložka jih je na koncu leta bilo 58, 
šest milijonov tolarjev pa so prejeli 
za organizacijo prireditev. Čeprav 
bi mestni svetniki najraje videli, 
da postavke GIZ oziroma TIC več 
ne bilo v proračunu mestne 
občine, GIZ naj bi po njihovem 
prešel na samofmanciranje, je ven-
darle potrebno reči, da bo občina 

morala ne glede na to tudi v 
bodoče zagotavljati sredstva za 
splošno turistično propagando, ali 
drugače povedano, ni si mogoče 
predstavljati, da bi informacije in 
gradivo, ki ga turisti ob obisku 
TlC-a dobijo, zaračunavali. Pov-
sod v svetu je tako, da takšno 
službo plačuje občina. Drugo pa je 
seveda vprašanje sofianciranja 
druge dejavnosti GIZ-a, ki se po 
pogodbi izteče julija prihodnje 
leto. Teh sredstev je resnici na lju-
bo že sedaj veliko manj, kljub 
temu da bi jih moralo biti vsako 
leto do odstotkov letnega načrta 
GIZ-a. Se naprej pa ostaja odprto 
vprašanje sofinanciranja TlC-a za 
delo splošne turistične propagan-
de, ki ga le-ta izvaja tudi za druge 
občine na Ptujskem. Kljub dvo-
mom o delu GIZ Poetovio Vivat, 
ki je bil ustanovljen za promocijo 
ptujskega mrizma, mu je vendarle 
potrebno priznati, da je kljub 
težavam in prepovljenim sredst-
vom vendarle opazen napredek. V 
tem času slabšega (podcenjenega) 
financiranja je uspel urediti pros-
tore na Slovenskem trgu 3, kar je 
brez dvoma napredek, ki se bo 
poznal tudi pri bodočem delu. Se-
daj je delo potekalo v skrajno 

oteženih razmerah - v enem pros-
toru mestnega stolpa in enem 
prostoru bližnje stavbe. 

Glede na veliko odprtih vprašanj 
nadaljnjega razvoja ptujskega tu-
rizma in uresničevanja strategije 
razvoja turizma v Ptuju bi se mest-
ni svetniki vsaj enkrat na leto mo-
rali srečati tudi s to temo. Direktor 
GIZ Poetovio Vivat Branko Bru-
men pravi, da se čudi tolikšnemu 
nazupanju v takšno organiziranost 
ptujskega turizma. Drugi ga 
jemljejo za vzor, Ptujčani pa bi ga 
najraje pokopali. Nazadnje so mu 
dali prioznanje na portoroškem 
posvetu predstavnikov turis-
tičnega mangementa v Sloveniji. 
Po vzoru Ptuja so TlC-e organizi-
rali že v številnih slovenskih mes-
tih. 

MG 

STOPERCE/ UUDSKE PEVKE IN PEVCI V AUGSBURGU 

Ob dnevu žensk za ro/cilre 
Ob prazničnem koncu tedna ob 

dnevu žensk so ljudske pevke in 
pevci Kultumo-prosvetnega 
društva Stoperce s finančno 
pomočjo občine Majšperk gosto-
vali pri slovenskih rojakih v 
Augsburgu, nemškem mestu s 
kar 250.000 prebivalci, kamor jih 
je na pobudo tamkajšnje sloven-
ske družine Pospešil povabilo 
Slovensko kulturno in športno 
društvo Drava. Vanj je 
vključenih približno 70 Sloven-
cev, predseduje ga. jim Cvetka 
Javemik. Društvo je nadvse de-
javno: imajo pevski zbor, folklor-
no skupino, mladina pripravlja 
recitale in dramske nastope. 

Po osemurni vožnji so gostitelji 
slovenske goste prisrčno sprejeli, 
ti pa so jim izročili pozdrave iz 
domačih krajev. Popeljali so jih 
na svoje domove, nato pa so se v 
njihovi družbi sprehodili po mes-
tu, bogatem s kulturnimi in zgo-
dovinskimi znamenitostmi. 

Zdravljica, slovenska državna 
himna, je ob 17. uri naznanila slo-
vesen pričetek programa, ki je bil 
vsebinsko posvečen dnevu žensk. 
Rojaki so pripravili zanimiv nas-
top, v katerem so sodelovali mlajši 
in starejši. Več kol očitno je bilo, 
da nosijo v srcih močno ljubezen 
do rodne domovine, slovenske be-
sede, ljubezen do slovenskih kore-
nin. Solze na licih in bučni aplav-
zi so govorili, da so ubrano in z 
občutkom zapete pesmi ljudskih 

pevk in pevcev iz Stoperc občinst-
vo resnično ganile in prevzele. 
Programu je sledil prijeten 
družabni večer s plesom, petjem, 
smehom in zabavo. Bil je to pravi 
slovenski večer, v katerem so se 
sklenila tudi mnoga prijateljstva. 

Od slovenskih rojakov v Augs-
burgu so se Stoperčani poslovili v 
nedeljo dopoldne v prijetnem 
domačem vzdušju, oboji pa so si 
obljubili, da se morajo še srečati, 
saj je bilo gostovanje za ljudske 
pevce in pevke zanimivo doživet-
je, za slovenske rojake pa še mno-
go več: slovenska ljudska pesem 
jim je spet približala domovino 
Slovenijo in željo po vrnitvi do-
mov - vrnitvi za vedno. 

Aleksandra Jernejšek 

ORMOŽ / SKUPSCINA KMETIJSKE ZADRUGE 

Somo za obresti 
20 milijonov 
Letošnja skupščina zadružnikov je potekala v precej bolj 
mirnem vzdušju kot prejšnja leta in zdi se, da se stanje 
počasi umirja. Zbrani so dejali, da je treba enkrat za vselej 
končati z očitki iz preteklosti in se posvetiti reševanju za-
druge, ki tiči globoko v dolgovih. Dovolj zgovoren je poda-
tek, da so v minulem letu plačali okrog 20 milijonov tolar-
jev obresti za najete kredite. 

Kmetijska zadmga Ormož je 
bila ustanovljena leta 1990 in se 
je v dokaj neugodnem času 
izločila iz nekdanjega skupn^a 
podjetja Jeruzalem v samostojno 
pravno osebo z zadružno lastni-
no. Od takrat životari pod ne-
nehnim stresom in v negotovos-
ti, kar jê  po besedah direktorja 
Antona Sdamona posledica ne-
delovanja tržnih sistemov in po-
manjkanja lastnih virov sred-
stev. Delež zadmge pri oskrbi z 
reprodukcijskim materialom in 
odkup kmetijskih pridelkov je 
občumo padal, strokovni kader 
je odhajal, kmetje so bili nezado-
voljni. Danes zadmga kot prav-
na oseba ni deležna nol^nih 
državnih dotacij in subvencij za 
svoje poslovanje, ampak ustvarja 
dohodek izključno iz lastnih vi-
rov. V letu 1995 je dosegla naj-
nižjo gospodarsko rast, v letu 
1996 pa se je krivulja pričela 
rahlo dvigati. 

Zadmga ima 480 članov, kar 
pomeni, da je vanjo vključenih 
slabih 17 odstotkov kmetij na 
ormoškem področju, sodelujejo 
pa tudi z nečlani. V minulem 
lem je zadmga dosegla 994 mili-
jonov tolarjev prihodka, kar je za 
9 odstotkov več kot leta 1995. 
Trgovinska dejavnost, ki pred-
stavlja 35-odstotni delež v struk-
turi dohodka, je lani dosegla 
zaskrbljujoče rezultate in v 
zadnjih petih letih ni bila nikoli 
rentabilna. Za takšno ^tanje so 
po mnenju direktorja Salamona 
kriva nevlaganja in neprilaga-
janje novim tendom in času. 
Lani so v adaptacijo trgovin 
vložili 6,8 milijona tolarjev. 
Adaptacije so bile nujno potreb-
ne, saj so morali zagotoviti z za-
konom predpisane pogoje za 
prodajo zaščitnih sredstev. 

S tekočim poslovanjem in 
fizičnimi kazalci za leto 19% so 
v zadmgi še kar zadovoljni, ni-
kakor pa ne morejo biti s fi-
nančnim stanjem. V pričetku 
minulega leta je bilo stanje iz-
jemno slabo mdi z vidika 
upravljanja, vodenja, nemogočih 
medsebojnih odnosov med za-

poslenimi, nezaupanja članov in 
negativnega odnosa okolice. 
Analize v prvem polletju lanske-
ga leta so jasno pokazale, da 
kažejo kazalci finančne moči na 
pomanjkanje trajnega kapitala. 
Kratkoročna zadolženost je veli-
ka. V primem, da se ne bodo 
odločili za sanacijo zadmge, 
bodo predvidene obresti v nas-
lednjih letih znašale astronom-
ske vsote - leta 2000 naj bi plačali 
že 43,9 milijona tolarjev letnih 
obresti. To seveda pomeni grobo 
nažiranje trajne^ kapital^ zato 
se bodo v zadmgi morali čimprej 
odločiti za sanacijo. Predvideli 
so tri možne variante. Dolgovi 
zadmge znašajo okrog 80 milijo-
nov tolarjev. Ena izmed variant 
je, da člani zadmgo dokapitalizi-
rajo. Vsak član naj bi vložil 
olaog 200.000 tolarjev. Na ta 
način bi se delež članov v skup-
nem kapitalu zadmge, ki sedaj 
znaša le 2,1 odstotka, povečal na 
17,6 odstotka. Kakšno je mnenje 
članov o tem predlogu, se 74 
zbranih članov na skupščini ni 
izjasnilo. Toliko glasnejši pa so 
bili, ko je bila omenjena prodaja 
kapitalskih deležev, ki kotirajo 
na borznem trgu, v vrednosti 70 
milijonov. Prisomi so se strinja-
li, da je prodaja delnic zadnja 
možnost, po kateri bi posegli. 
Najverjetneje se bodo odločili 
prodati številne objekte, ki so v 
njihovi lasti, vendar jih za svoje 
delo ne potrebujejo. Nepre-
mičnine bi bilo mogoče prodati 
za 90 milijonov tolarjev, če bodo 
seveda našli kupce. Ormoškega 
marofa ne nameravajo prodati, 
ampak urediti v prodajni center, 
saj je zaradi svoje lokacije izjem-
no primeren za tovrstno dejav-
nost. V primem, da sredstev ne 
bo mogoče zagotoviti, je v nevar-
nosti zaprtje vseh trgovin in uki-
nitev 30 delovnih mest. 

Svoje mnenje o poslovanju 
Kmetijske zadmge Omož je po-
dala tudi pooblaščena revizorka, 
ki je dejala, da bilanca resnično 
in pošteno prikazuje stanje v za-
drugi. 

vk 

ORMOŽ / LETNA SKUPSCINA ZVEZE PRIJATEUEV MLADINE 

Po zmožnostih in potrebah 
člani Zveze prijateljev mladine (ZPM) Ormož so na redni letni skupščini razrešili dose-
danje organe zveze, pregledali dejavnosti minulega leta ter obravnavali in sprejeli statut. 
Nato so izbrali novo vodstvo: predsednica je postala Jasna Aleksič, namestnica predsed-
nice Vesna Žerjav, sekretarka pa Marjeta Štampar. Izvolili so tudi člane upravnega in nad-
zornega odbora ter častnega razsodišča. 

Prvenstveni cilj delovanja 
ZPM je dvig kakovosti življenja 
otrok, mladostnikov in družin. 
Na skupščini sprejeti osnutek 
programa delovanja ZPM za leto 
1997 bodo prilagajali zmožnos-
tim in potrebam. Med dejavnos-
ti ZPM spada organizacija bral-
ne značke, pri kateri letos želijo 
uvesti enoten izbor literattire in 
enoma priznanja za dobitnike 
bralne značke, ki se bodo letos 
poveselili tudi na občinskem 
srečanju. Or^izirali bodo lite-
rarna srečanja mladih bralcev s 
pisatelji, pesniki in dmgimi kul-
turnimi delavci ter pripravili vse 
potrebno za sodelovanje na med-
narodnem knjižnem kvizu. Or-
ganizirali in izvedli bodo občin-
sko tekmovanje v znanju iz vese-
le šole in skupno srečanje z izle-
tom za zmagovalce planskega 

tekmovanja. V polemih počitni-
cah pripravljajo letovanje otrok 
iz dmžin s šibkejšim socialno-
ekonomskim statusom, rekrea-
tivne in ustvarjalne počimice za 
mlade raziskovalce, teden ust-
varjalnosti mladih in enodnevni 
družinski izlet s počitniškim av-
tobusom po Sloveniji. V tednu 
otrok in v decembm bodo orga-
nizirali vse že utečene priredit-
ve. ZPM si bo prizadevala usta-
noviti klub staršev, forum za 
pravice otrok, radi pa bi izvedli 
tudi občinski otrošla parlament 
in predstavniki naj bi nato sode-
lovali tudi na državnem parla-
mentu otrok. V skrbi za z±-avje 
si bodo prizadevali urediti pos-
tavitev kondomata na javnem 
prostom v OrmožiL 

Za izvedbo omenjenega pro-
grama bi potrebovali okrog 7 

milijonov tolarjev, za katere 
upajo, da jih bodo dobili iz 
občinskega proračuna. Svoje 
delo bodo predstavili v brošuri 
in zgibanki s programom dela za 
leto 1997. 

vk 

Šolski zvonei 
o š SELA: Učenci in učitelji 

videmske podružnične šole na 
Selih so imeli včeraj popoldan, 
26. marca, dan odprtih vrat. V 
pr\ em razredu so učenci sode-
lovali v integriranem p)ouku, v 
drugem so se učili matematiko, 
tretješolci in četrtošolci pa so 
predstavili projekt pod naslov-
om Rad imam mleko. 
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1 moinmii bodite pazljivi! 
Za zdomce so se velikonočni prazniki praktično že pričeli 
v začetku tega tedna, vrhunec obujanja velikonočne tradi-
cije in prazničnega veselja pa bo ob koncu tedna in v ne-
deljo, ko se bodo družine zbrale ob žcgnanih dobrotah iz 
jerbasa. 

V pričakovanju velikonočnih 
praznikov pa so policisd mdi le-
tos v strahu pred poškodbami in 
prepogosto,, prevsem pa nepra-
vilno uporabo pirotehničnih 
sredstev. Po izkušnjah iz minu-
lih let pričakujejo povečano šte-
vilo kršitev javnega reda in miru 
ter kaznivih dejanj in dogodkov, 
ki so povezani z uporabo piro-
tehničnih sredstev, nošenje 
strelnega orožja ter drugih ne-
varnih sredstev oziroma naprav. 
V času velikonočnih praznikov 
pa mislimo seveda predvsem na 
pokanje z ročnimi možnarji ali 
na karbid. 

Dejstvo je, da je vzrok za nes-
reče predvsem nestrokovnost ali 
opustitev nadzorstva izkušene, 
polnoletne osebe nad mladolet-
niki, ki pri streljanju uporabljajo 

kar se da različne strelne primo-
močke; od smodnika in petard, 
večje kose karbida, bencin, sla-
mo do kovinskih posod raz-
ličnih velikosti in trdote mate-
riala. Posebej previdno je treba 
ravnati z "ročnim možnarjem", 
ki je izdelan v obliki pištole in se 
s prednje strani polni s smodni-
kom. 

Pogosto se dogaja, da posamez-
niki doma sami izdelujejo ekplo-
zivno snov iz različnih mešanic. 
Zaradi nestrokovne uporabe in 
neustrezne kakovosti možnarjev 
lahko pride do izredno nevarnih 
posledic oziroma hujših telesnih 
poškodb, da ne omenjamo mate-
rialne škode. 

Zato bodo v času velikonočnih 
praznikov policisti poostrili 
nadzor pri pregledu osebnih vo-

zil, potnikov in prdjage tako na 
mejnih prehodih kot ob rutin-
skih pregledih v notranjosti 
države. Zoper vse kršitelje, ki 
bodo uporabljali pirotehnična 
sredstva na mestih, kjer to ni 
dovoljeno - torej v bližini vrtcev, 
šol, bolnišnic, cerkva in množice 
ljudi - bodo dosledno ukrepali v 
skladu z določili zakona. Ročni 
možnarji so namreč opredeljeni 
kot strelno orožje in je njihova 
uporaba dovoljena le v skladu z 
zakonom. Tudi za nabavo in 
prodajo ekplozivnih snovi 
(smodnika) veljajo določila za-
kona. 

Upoštevajte torej priporočila 
policistov, in če boste že pokali s 
čimerkoli, počnite to skrajno 
previdno, da se praznovanje za 
koga ne bo sprevmilo v obžalo-
vanje ali bog ne daj celo v žalo-
vanje! 

-OM 

PREJELI SMO / KAJ RASTE V PREŠERNOVI? 

f ... se menda sprašujejo stanovalci Prešernove 
ulice in celo ogorčeno ugotavljajo, da moderna 

I skulptura ne sodi v staro in na novo urejeno 
Prešernovo ulico. 

^ Ko sem gledal, kaj neki tam raste modernega, 
J sem videl vsa parkirišča zasedena z modernimi 
k avtomobili, ki prav tako ne nosijo zgodovinske 
^ patine. Enako velja tudi za asfalt, da ne govorim 

o tem, da je nova ureditev že v celoti odstranila 
vse slamnate strehe in da s konjskimi vpregami 
sploh ni mogoče zavijati na dvorišča stavb v 

I Prešernovi, čeprav so vrata in čeloma ureditev 
' namenjeni prav temu. 

Gotovo je, da umetniško delo modernih oblik 
t, ne bo bolj kazilo podobe stare ulice, kot jo druge 
' pridobitve konca 20. stoletja. Varovanje kultur-
" ne dediščine gotovo ne more biti v tem, da bi se 

odpovedali pridobitvam civilizacije, kot so avto-
I mobili, asfalt ipd., ampak da se stare oblike, ki so 
« tega vredne, ohranijo in v posodobljeni obliki 

uporabljajo. Vsaka doba, tudi moderni čas,' pa 
naj da staremu mestu svoj pečat. 

Kar pa se tiče Zavoda za varstvo naravne in 
kulturne dediščine iz Maribora, pa ga stanovalci 
Prešernove ulice povsem po nepotrebnem -
kličejo na pomoč. Ta ustanova se je namreč s I' 
svojimi odločitvami že tako kompromitirala, da 
v očeh Ptujčanov in strokovne javnosn nima več 
nobene avtoritete. Primer ureditve Dravske uli-
ce, zlasti odobritev domačijsko-kmečke arhitek- | 
ture hiše v Dravski ulici 20, ki bi spadala | 
kvečjemu v kakšno zakotno vas, najlepše kaže, I 
kakšen odnos ima imenovani zavod do kulturne r 
dediščine Ptuja. 

Če stanovalce Prešernove moti moderna " 
skulptura, potem je kar prav, da morajo za vsako 
spremembo fasade ali pleskanje ali obesek na 
ulici dobiti posebno dovoljenje, saj je očitno, da | 
se na njihovo presojo, kaj spada v staro mestno ̂^ 
jedro, ne gre zanesti. I 

B r a n k o Resnik ^ 

Jožetu Vrbnjaku v slovo 
Na svoji delovno uspešni in kultur-
no bogati poti skozi življenje je 
omagal Jože Vrbnjak iz Orešja pri 
Ptuju. Gospodarsko, kulturno in 
družbeno življenje na Ptuju je več 
kot šestdeset let prepleteno z njego-
vim zavzetim delom, povezano z 
njegovim imenom. Naj to delo na 
kratko predstavimo. 
Rojenje bil 8. marca 1909 v Terbe-
gpvcih, občina Videm ob Ščavnici. 
Čeprav je izhajal iz kmečke 
družine, ga je že v otroštvu veselil 
krojaški poklic, zato je po končani 
osnovni šoili, leta 1923, odšel za 
vajenca v Zagreb, kjer je čez 4 leta 
postal krojaški pomočnik in nadal-
jeval delo v svojem poklicu. 
Na Ptuj je prišel leta 1935. Tu sta 
si z ženo Katico uredila toplo 
družinsko ognjišče in odprl je sa-
mostojno krojaško delavnico. Že ta-
koj po prihodu na Ptuj ga je narod-
nostno in socialno zavedni krojač 
Mirko Bezjak pritegnil k sodelo-
vanju v DPD Svoboda, kasneje 
Vzajemnost, Sodeloval je v pev-
skem in tamburaškem zboru ter 
dramski sekciji. S svojimi nastopi so 
spodbujali slovensko narodnostno 
zavest proti rastoči nacistično-kul-
turbundovski propagandi. 
Trden in zaveden Slovenec je Jože 
ostal tudi po okupaciji. Že leta 
1941 je postal član OF, mladi kro-
jač iz njegove delavnice Franc Gra-
bar pa je bil istega leta ustreljen med 
prvimi talci z našega območja. Tudi 
Jožeta so zaprli, vendar so ga zara-
di pomanjkanja dokazov morali 
čez nekaj mesecev izpustiti. Pozneje 
so ga spet zaprli v delovno taborišče 
v takratnem Stmišču, od koder je 
tik pred koncem vojne pobegnil. 
Skupaj z drugimi pripadniki od-
porniškega gibanja so se pripravlja-
li na osvoboditev Ptuja in nekaj dni 
delali noč in dan, stražili trgovine. 

obrate in skladišča, da niso vsega 
odnesli bolgarski "osvoboditelji". 
Z mladostnim žarom in organiza-
cijsko sposobnostjo se je takoj 
vključil v obnovo porušenega. V 
okrajnem izvršem odboru je bil naj-
prej poverjenik za lokalni promet, 
potem pa poverjenik za delo do leta 
1950, ko je odšel nazaj v svoj po-
klic. Svojo krojaško delavnico je 
izročil državi in bil imenovan za 
državnega obrtnega mojstra. Iz te 
delavnice je nastalo podjetje Kro-
jaštro moda Ptuu ki je uspc^uo 

vodil kot upravnik oz. direktor ludi 
še potem, ko se je združilo s podjet-
jem Mercator Panonija Ptuj, do 
upokojitve v letu 1966. 
Ni skrbel le za svoje podjetje, tem-
več je uspešno deloval za razvoj 
obrti in za izobraževanje obrtnih 
delavcev na celotnem ptujskem 
območju. Šest let je bil predsednik 
Okrajne obrtne zbornice Ptuj in 
predsednik okrajne izpitne komisije 
za pomočniške in mojstrske izpite 
delavcev v obrti, organiziral je po-
dodbore obrtne zbornice, bil nosilec 
prizadevanj za starostno in zdravst-
veno zavarovanje obrtnikov. 

Vsa leta po vojni je ustvarjalno lju-
biteljsko deloval v okviru leta 1946 
ustanovljenega DPD Svoboda 
Ptuj, kjer je bil predsednik polnih 
15 let. V času njegovega mendata 
so obnovili Narodni dom in dosegli 
mnogo uspehov na področju ljubi-
teljske kulture. Vodil je tamburaški 
zbor, v katerem je tudi sam igral 
skoraj pol stoletja. 
Ustvarjalno je deloval v sindikatih, 
ne le z besedami, temveč je s kon-
kretnimi primeri tudi v svojem ko-
lektivu dokazoval, kako lahko in 
mora delavec uveljavljati svoje 
praivice. Dejaven je bil tudi na šte-
vilnih drugih področjih. 
Za dobro, uspešno in vzorno delo je 
prejel številna priznanja in odliko-
vanja, med njimi red dela z zlatim 
vencem, zlati znak ZSS, odličje 
Svobode z zlatim listom, plaketo 
občine Ptuj, oljenka itd. 
Bil je razmeroma trdega zdravja, 
zato je vse do konca svoje življenj-
ske poti ljubiteljsko deloval v okviru 
"Svoboda" in v krajevni skupnosti 
Olge Meglič Ptuj. Vse do zadnjega 
je pozorno spremljal vsa dogajanja 
pri nas in v svetu, z bistrostjo svoje-
ga razuma je stvarno ocenjeval do-
gajanja, včasih tudi z grenkobo v 
srcu spremljal dejstva, da se je 
porušilo marsikaj tistega, kar je 
nekoč s poštenim delom in pre-
pričanjem pomagal ustvarjati. Ven-
dar nove generacije si ustvarjajo 
prihodnost po svojih hotenjih in me-
rilih. 
Jože Vrbnjak je bil človek v polnem 
pomenu besede, vse, kar je delal, za 
kar se je zavzemal, je delal pošteno, 
s trdim prepričanjem, da je to prava 
pot napredka. Zato bo njegovo ime 
ostalo zapisano v naši polpretekli 
zgodovini. Slava mu! 

Franc Fideršek 

PREJELI SMO 

TAM MARIBOR 
PO ENEM LETU 
V ROKAH 
STEČAJNIKOV 
IN SKLADA!? 

15. marec 1996 je ostal dan, ki ga imenu-
jem dramatična izkušnja ali beg pred proti-
gospodarsko vlado, ki podpira nepravilnosti 
in stranpoti. Beg pred rablji je bil edini izhod, 
da sem ostal pri življenju. Vem, da je dogo-
dek za vsakogar, ki ni bil v podobni situaciji, 
nerazumljiv. V dogodek je preprosto nemo-
goče verjeti, ker tega, dokler se ne znajdemo 
v takšni situaciji, nočemo razumeti, saj živi-
mo z občutkom, da je nemogoče. Morda je 
tako prav. Žal tudi prebivalci Hrvaške, Bosne 
in Hercegovine, Srbije in Slovenije, kakor 
tudi preostalih bivših jugoslovanskih repu-
blik niso verjeli, da lahko srečajo smrt in v 
njej zgubijo življenje. Vendarle se je zgodilo. 
Ob življenje je uradno preko 250.000 Jugos-
lovanov, ki so bili ubiti. Neuradno jih je veliko 
več, saj jih zelo veliko pogrešajo. Dvakrat to-
liko je lahkih ali težkih invalidov. Dvakrat toli-
ko je duševno uničenih otrok in otrok brez 
očeta ali matere ali kar brez obeh. Vsi ti niso 
verjeli, dokler se jim ni zgodilo. Žal se jim je 
zgodilo. Sedaj moramo verjeti tudi mi, če 
želimo ali ne. 

Nikogar ne bom prepričeval, da je grozilni 
klic v noči s 14. na 15. marec 1996 pomenil 
opomin, enak Krambergerjevemu. Ta se je 
glasil, naj sam izberem: ali umik ali smrt. O 
tem naj si mnenje ustvari vsak sam. Dejstvo 
je, da sem se odločil za umik - beg v tujino in 
si tako obvaroval življenje. Država in Upravni 
odbor TAM pa sta že v dveh dneh po mojem 
pobegu izbrala novega predsednika Tamove 
uprave Jospa Lukariča, ki sem ga sam ime-
noval za "kvizling sošolca". Ta je po scenariju 
Drnovškove vlade in Sklada za razvoj popel-
jal TAM v propad, ljudi pa na ulico. Da so 
zbrisali očitnost scenarija, so scenarij izvajali 
počasi in z nekaj skrbno pripravljenimi 
zadržki. Dokument, označen z ZAUPNO, na 
osnovi katerega je vlada potrdila konec sa-
nacije oz. stečaj Tarna, je v izvirniku objavl-
jen v knjigi MPP (Mafija Politikantskih Pod-
jetnikov) je uničil TAM. Sam še do danes 
nisem sprejel sklepa o razrešitvi. Do danes 
še tudi nisem dobil nobenega plačila za 3-
mesečno celodnevno delo, ki ga je naročila 
Vlada po Skladu za razvoj in po Upravnem 
odboru TAM. Prepričan sem, da je Lukarič 
dobil plačilo za pokol, ki ga je izvršil nad Ta-
mom. Plačila meni, ki imam vse argumente o 
uspešnosti saniranja v mojem času, ki bi 
obdržal Tamovo proizvodnjo in delovna 
mesta, ki bi razkril porabo 10 milijard SIT, ki 
jih je država z zakonom o sanaciji Tarna pred 
očmi javnosti namenjala za saniranje, dovoli-
la pa nekontrolirano porbo v druge namene, 
pa ni nikoli realizirala. 

Namera o uničenju 3000 Renaultovih de-
lovnih mest v Belgij, je povzročila evropski 
revolt. Za ohranitev tistih 3000 delovnih mest 
se je dvignila belgijska vlada, mestna uprava 
Bruslja, sindikat itn. Za Tamovih 8000 
uničenih mest je vsem vseeno. Kučan in 
Drnovšek problemu nista posvetila niti toliko 
časa, kot ga blagohotno posvetita malo po-
membnejši košarkarski tekmi, ki jo igra Olim-
pija. Tudi Križman s svojim županovim ura-
dom ni šel sedet pred Tamova vrata, kot je 
obljubil. Nemočnih rok je pristal na razpro-
dajo še edinega pravega slovenskega indu-
strijskega in mariborskega giganta. Vse, kar 
je naredil, je bila tribuna, na kateri je izkazal 
svojo župansko nemoč. Mariboru v posmeh, 
revežem in delavcem v popotnico. 

Še huje. Sklad je postal večinski lastnik 
(dejansko pa država). Že na prvi seji je 
pahnil Tam v stečaj. Kapital, vreden milijardo 
in pol (1,500.000.000) DEM, je prikazal v raz-
vrednoteni vrednosti 60 milijonov DEM. So-
deloval je pri oblikovanju poteka stečaja. 
Zato je lahko takoj po uvedbi stečaja preko 
MPP podjetij vzel "svoj" bivši, uničen in razbit 
TAM nazaj v najem, v svoje razprodajalske 
roke. Razprodajo, ki jo imenuje managerska, 
ki je Bog ve kakšna in poteka ciljno v roke 
"svojim LDS-ovcem - tako imenovanim ma-
negerjem" in morda še drugim, če bo 
zmanjkalo prvih. Podobnega primera ni ni-

kjer v svetu! Kdo je izgubil? Zgubili so delav-
ci s svojimi družinami, dobavitelji, kupci, Ma-
ribor. Zgubila pa je že in še bo mačehovska 
državna oblast, saj kmalu več ne bo sposob-
na kontrolirati brezupnega stanja, ki ga s 
svojim neznanjem in v popolni odvisnosti 
povzročajo ljudje z ozkimi kapitalskimi inter-
esi, zapleteni v lastne mreže. Kot poslednje 
dejanje bo ta ista vlada (po volitvah je še pri-
dobila na moči, saj bratoma Podobnik 
manjka znanja, kapitalske in politične moči!) 
v svoji zmoti še poglobila javni dolg v breme 
proračuna in v breme novih meddržavnih 
kreditnih dolgov, ki bodo tudi breme pro-
računa - javni dolg. Toda tudi slednje bo 
zbledelo v luči spoznanja velikih zablod in 
napak. 

Priča smo popolni neodzivnosti političnih 
veljakov, Kučana, Drnovška, sedaj še J. Po-
dobnika in I. Bizjaka, ki se utapljajo v množici 
120.000 brezposelnih, v uničenem in razme-
sarjenem gospodarstvu in nesaniranem 
bančništvu. To so ljudje, ki bežijo od knjige 
MPP je uničil TAM domačega avtorja h knjigi 
Markovičeve iz "prijateljske" Srbije, katere 
naslova ne bom omenjal. 

Ponovno javno vprašujem odgovorne: 
# Zakaj je bil denar za sanacijo TAM v 

višini 10 milijard SIT porabljen v druge name-
ne, kot je določal zakon? Kje je zaključno 
poročilo o izvajanju zakona? 

# Zakaj 600 milijonov SIT sredstev, na-
menjenih za odpravnine delavcev, ni šlo za 
odpravnine? 

# Kaj se je zgodilo z materialom v vred-
nosti tri (3) milijone DEM ali 270 milijonov 
SIT, ki je končal na skladišču v Moskvi, 
čeprav ni šlo za rezervne dele avtomobilov, 
ki so tekli v Rusiji? 

# Kaj se je zgodilo z denarjem, ki je bil na-
mensko zadrževan v avstriji in pri SHIESS 
Metalna, d.o.o., Maribor (cca 1,8 milijona 
DEM)? 

# Kaj se je zgodilo s 7 milijoni DEM, ki jih 
je Zarič namenil TAMU za 73 avtobusov, pa v 
TAM nikoli niso prišli (Kdo je dobil provizi-
je?)? 

O Kdaj bom prejel sklep o razrešitvi z mes-
ta predsednika Tamove uprave? 

# Kdaj bom prejel plačilo za 3-mesečno 
delo in stroške, ki so nastali z delom v TAM? 

# Kdaj bo obravnavano poročilo bivše 
SDK o nepravilnostih v poslovanju TAM za 
poslovno leto 1995, ki nosi oznako poslovna 
tajna in tako varuje kriminalce? 

# Kdaj bo v TAMU v resnici v delovnem 
razmerju, za nedoločen čas, takšno število 
zaposlenih, kot je prikazano v gradivu seje 
Vlade RS, na osnovi katerega je prenehala 
sanacija in se je začel stečaj? 

# Kje bodo objavljeni resnični podatki o 
"novih" poslovnih uspehih MPP družb, kot to 
jezikuje Cerar, glavni "razprodajalec" TAMA? 

# Kaj bo za ugotovitev nepravilnosti m 
škode Mariboru naredil predsednik državne-
ga zbora in funkcionar stranke SLS Janez 
Podobnik sedaj, ko ima politično moč? Mar 
bo pred državnim zborom upal odpreti 
vprašanje TAMA, česar, kot je dejal, prej m 
mogel? 

# Kakšno je mnenje predsednika Kučana 
o tragediji v TAMU in kaj je on kot predsed-
nik in bivši komunist, borec za pravice delav-
cev, podvzel v pomoč obubožanim delav-
cem? 

Na mojo knjigo je veliko pozitivnih odme-
vov. Veliko je tistih, ki so razumeli in spoštu-
jejo moje delo. Nekdo je moji knjigi preroko-
val tudi liturgičen pomen za to državo, toda 
šele tedaj, ko bomo imeli državnike, ki ne 
bežijo od problemov. Ni pa še bilo nikogar, 
ki bi karkoli ovrgel. Nihče ni še ničesar zani-
kal. Nihče me še ni tožil. Morda to pride se-
daj, ki so zopet na oblasti? Mnogi me bodrijo 
in zahtevajo, da se borim naprej. Knjiga je v 
prodaji. Vsak jo lahko dobi ali po pošti ali pri 
Založbi Obzorja v Gospodski ulici v Maribo-
ru. Tretji vidi v knjigi celo obtožnico, na kate-
ro ni še nihče reagiral. Gre pa za edinstven 
primer, ki opozarja na propadanje sloven-
skega gospodarstva s tega zornega kota. 
Zaprt še nisem. Pa četudi bom, bom v sebi 
ostal svoboden. Ubijejo lahko moje telo, mo-
jemu duhu ne morejo do živega. 

In kaj boste s člankom naredili vi, spoštova-
ni novinarji? Mar ga boste ponovno zatajili, v 
strahu pred "hudimi" oblastniki? Mar boste v 
strahu za svoje telo in eksistenco potrdili, da 
ste odvisni in brez moči duha in svojega 
jaza? 

Prisrčen pozdrav! 
Janez LAH 



Obini zbor PD Ptuj 
v petek, 7. marca, je bil redni letni občni zbor PD Ptuj. 
Pričel se je s krajšim kulturnim programom, v katerem je 
zapel moški zbor iz Grajene. Kot gostje so se zbora udeležili 
podžupan Mestne obein Ptuj Ervin Hojker, vodja oddelka 
za družbene dejavnosti Kristina Šaniperl Purg, predsednik 
MDO za Podravje Srečko Pungartnik, direktor Centra za 
Interesne dejavnosti Jurij Šarman, predsednik PD Maribor 
Matica Aleš Arih in predstavnik PD Drava iz Maribora Mi-
lan Stubičar. 

Poročilu o delovanju društva v 
preteklem letu, ki ga je podal 
predsednik društva Janez Vertič, 
je sledilo poročilo načelnikov. 
Odbor za vzgojo in izobraževan-
je je v sodelovanju z drugimi od-
bori organiziral planinsko šolo 
in kviz z naslovom V kraljestvu 
Zlatoroga. Prvi dve ekipi sta se 
udeležili državnega tekmovanja 
- kviza Mladina in gore, ki je bil 
v Trzinu^ ter dosegli lep uspeh: 
ekipa OS Grajena je dosegla 15. 
mesto, OŠ Podlehnik pa 2. mes-
to, s tem pa tudi organizacijo 
letošnjega tekmovanja, ki bo no-
vembra v Podlehniku. 

; Mladinski odsek je organiziral 
1 izlete, na katerih prevladujejo 
J mladi, saj ima PD Ptuj planin-

ske skupine na enajstih osnov-
nih šolah in te se dokaj redno 
udeležujejo izletov. V preteklem 
letu je bilo na izletih okrog 700 
mladih. Organiziran je bil tudi 
poletni planinski tabor v Mar-
tuljku. 

Markacisti so poročali o delih 
na Haloški poti in Bambergovi 
poti na Triglav; skrbi zanjo so 
prevzeli lani. Nabavljene so bile 
vzorčne smerne table za HPI^ 
kakršne naj bi bile v prihodnosti 
postavljene na vseh planinskih 
poteh v Sloveniji. PD je bilo še s 
sedmimi drugimi društvi izbra-
no, da bodo kot prvi preizkusili 
table. 

Alpinisti so poročali o dvigu 
števila vzponov, med njimi pa 
sta največ vzponov opravila San-
di Vaupotič in Sandi Kelnarič. 
Sandi Vaupotič je prvi v P D 
Ptuj , ki je opravil alpinistični iz-
pit, in je tudi prvi Ptujčan, 
uvrščen v himalajsko odpravo, 
ki se bo na pot podala v jeseni. 

Klub mentorjev in vodnikov 
se srečuje s problemom vodni-
kov glede kategorizacije, zaradi 
česar upada število vodnikov. 
Novi vodnik v društvu je Majda 
Novak, ki je v Bavšici opravila 
vodniški tečaj. 

V razpravi so prisotni sprego-
vorili tudi o potrebi po plezalni 
steni. Ta poziv je bil usmerjen 
predvsem predstavnikom 
občine, njihov odgovor pa je bil 
dokaj ugoden. Izglasovan je bil 
dopolnjen pravilnik o povračilu 
potnih stroškov. Ob koncu je 
zbor potrdil program dela 
društva in finančni načrt za leto 
1997. Podan pa je bil tudi pred-
log o ustanovitvi jamarske sekci-

je. Na zboru je bil prisoten tudi 
Marko Krašovec (raziskovalec, 
jamar potapljač pri Zvezi jamar-
skih društev Slovenije), ki je po-
kazal tudi nekaj diapozitivov iz 
raznih jam. 

Na zboru so poddil i nagrade 
in priznanja. Nagrado za delo in 
dežurstvo v pisarni je prejela 
Alenka Zorko, priznanja pa 
Sandi Vaupotič za izredne 
dosežke v alpinizmu, Sandi Kel-
narič za aktivno delo v društvu, 
Uroš Vidovič za aktivno voden-
je, Boštjan Hedl za delo v mla-
dinskem odseku in Mima Sirec 
za aktivno delo mentorice na OŠ 
Grajena. 

Občni zbor je bil sklenjen z 
družabnim srečanjem, na kate-
rem je na harmoniko zaigral Edi 
Klasinc. 

IZLETI IN POHODI 
V APRILU 
31. 3. - 4. 4. zimski tabor Mar-
tuljk - vodi S. Kelnarič 
5 .4. Bohor - Lisca - vodi B. Ko-
lednik 
12. 4. Štampetov most - vodi 
U. Vidovič 
12. 4. Ptuj - Vurberg - Gra-
jenščak - vodi B. Hedl 
19. 4. Menina - vodi H. Šilak 
25. 4. Predavanje o Kitajski 
30. 4. - 1. 5. kresovanje na 
Kremžarici - vodi U. Vidovič 

BOHOR - LISCA 
v soboto, 5. aprila, organizira 

P D Ptuj izlet na Bohor in Lisco. 
Odhod bo z AP Ptuj ob 6. uri, 
predvidevana vrnitev je do 20. 
ure. 5 - 6 ur hoje. Cena izleta je 
za otroke 1000 tolarjev in za 
odrasle 1400 tolarjev. Prijave v 
pisarni društva do torka, 1. apri-
la. Oprema za sredogorje, hrana 
in pijača iz nahrbtnika. Izlet 
vodi Bojan Kolednik s sovodni-
ki. 

PD Ptuj naproša člane, da 
čimprej poravnajo članarino, ki 
znaša za A člane 3000 tolarjev, za 
B člane 1000 tolarjev in za C 
člane 350 tolarjev. 

PO CANKARJEVEM 
SVETU 

v času, ko nas narava obdari s 
svojimi razkošnimi barvami in 
sončnimi dnevi, se planinci radi 
podamo tudi v nižje predele naše 
domovine, saj visoke gore še po-
kriva sneg. V tem času se tudi 
fizično pripravljamo na zahtev-

nejše ture, zato so taki izleti še 
posebej primerni tudi za tre-
ning. Na svojih poteh lahko 
obiščemo tudi kraje iz naše kul-
turne zgodovine, se ustavimo pri 
kakšni znamenitosti, ki nam jo 
ponuja narava, lahko pa se ozre-
mo tudi v preteklost in obiščemo 
kraje, kjer so nastajale različne 
zanimive legende. 

12. aprila smo vam pripravili 
izlet po Cankarjevem svetu. Od-
hod iz Ptuja s posebnim avtobu-
som ob 5. uri z avtobusne posta-
je. Prevoz do Vrhnike, kjer si 
bomo ogledali Cankarjevo rojst-
no hišo. Sledi hoja do starega 
mlina, nato pa mimo kraškega 
izvira Litver do doma na Plani-
ni. Mimo smučarskega centra 
Ulovka se bomo podali do 
Smrečja. Tu nas bo pričakoval 
avtobus. Vztrajnejši bodo lahko 
nadaljevali pot do Vrha nad 
Rovtami in se spustili do Rovt, 
kamor bo pripreljal avtobus. 
Skupne hoje bo tako 5 ali 7 ur, 
kolikor si boste izbrali glede na 
svojo kondicijo in želje. Infor-
macije in natančen opis poti do-
bite na društvu. 

Cena avtobusa je 1.500 SIT, 
hrana iz nahrbtnika ali na poti. 
Oprema planinska za lažje ture. 
Izlet bo v vsakem vremenu, če 
bo dovolj prijav. 

Rok prijave: do zasedbe mest 
v avtobusu, najkasneje do torka, 
8. aprila. Vodi Vika Dabič s so-
vodniki. 

NA NAJVIŠJEM 
VRHU ANTARKTIKE 

Klub ptujskih študentov in 
Mladinski odsek PD Ptuj Vas 
vljudno vabita na vrhunsko pre-
davanje o senzacionalnem vzpo-
nu članov slovenske odprave na 
najvišji vrh Antarktike Mt. Vin-
son (5140 m), ki bo v petek, 28, 
marca, ob 18. uri v dvorani ga-
silskega doma v Ptuju, 
Natašina pot la. Na najvišji vrh 
"ledene celine" nas bo le dobra 
dva meseca po uspešnem vzponu 
popeljal alpinist in svetovni po-
potnik Viki Grošelj, ki je z vrha 
Mt. Vinsona celo smučal. Glede 
na kvaliteto predavanja in 
dosežek svetovnega formata bo 
vstopnina na predavanju zgolj 
simbolična ter znaša za odrasle 
250 SIT, za otroke in dijake 150 
SIT in študente 100 SIT Ob 
tem, ko lahko trenutno 
spremljate dogajanje na Antark-
tiki le v pisani besedi v dnevni-
ku Večer, se bomo tokrat odpra-
vili na Mt. Vinson ob izbranih 
diapozitivih in Vikijevi spremni 
besedi, zato ne zamudite edinst-
vene priložnosti spoznavanja na-
joddaljenejše celine, zraven pa 
povabite tudi prijatelje sorodni-
ke in znance. 

Odbor za informiranje in pro-
pagando PD Ptuj 

Pestra izbira aktivnosti 
Na rednem letnem občnem zboru so se zbrali tudi člani 
najbrž najštevilčnejšega ormoškega društva - Planinskega 
društva Maksa Meška. Kot se za planince spodobi, so za 
srečanje izbrali malce višjo točko v občini - 347 metrov vis-
ok Jeruzalem. Pogovarjali so se o delovanju društva v pre-
teklem letu in o poročilih posameznih delovnih teles. Za 
aktivnosti v tekočem letu pa so tudi že izdali načrt akcij. 

Prva večja akcija bo, glede na 
vremenske razmere, v aprilu ali 
maju, ko se bodo planinci podali 
na Sedmera triglavska jezera. Ob 
1. maju se seveda sestanejo na 
tradicionalnem prvomajskem 
srečanju na Jeruzalemu. Nato pa 
sledijo izleti na Golico, Olševo 
in Peco. Za letošnje leto so si 
prvič omislili tudi pomladni 
piknik s kolesi v neznano. Polet-
ni planinski tabor je že ustaljena 

oblika letovanja za otroke in 
malo starejše, kam se bodo poda-
li letos, pa se še niso odločili. 
Med aktivnejšimi člani društva 
so planinci tovarne sladkorja in 
prav ti bodo v juliju kolege po-
peljali na izlet v planine. 

V ormoškem društvu se mladi 
utrezno izobražujejo in mladim 
vodičem bo namenjena pot na 
Korošico. Za planince pa bodo 
zanimivi cilji tudi Kamniške 

planine. Dolomiti, bohinjske 
gore, pa tudi Triglav. Nadaljeval 
bodo akcijo S podeželsko mladi-
no v planine, letos v zahodne Ju-
lijce, samo ženskam pa bo na-
menjeno vandranje po transver-
zali. Jeseni, potem ko bo mošt že 
v sodih, pa se bodo odpravili po 
ormoški planinski poti in si na 
Humu privoščili kostanjevev 
piknik. Planinski vodiči bodo 
prišli na svoj račun na zimski 
turi na Ojstrico, vsi pa so vablje-
ni na praznovanje novega leta na 
kakšni gori. Otroci pa se bodo 
tudi prihodnji januar lahko ude-
ležili zimovanja na enem slovne-
skih smučišč. 

Po občnem zboru so se planin-
ci poveselili še na plesu. 

vlc 

NOVI MOST - KANALIZACIJA / 
SANJE - PRIORITETA 
Novi ptujski most niso več sanje mnogih Ptujčanov, 
pač pa realnost, ki se že uresničuje. Vsekakor ho to 
velika pridobitev za Ptuj, velika pa tudi za mestne 
svetnike, ki so pri odločanju o tej investiciji (dosegla 
ho verjetno 200 milijonov tolarjev) pozabili na pivo 
predvolilno prioriteto - kanalizacijo. Zal, prevladali 
so pač strankarski interesi, ki so za nas, ohčane in 
krajane (volivce) na desnem hregu Drave, težko ra-
zumljivi. Težko razumljivi zato, ker za dograditev 
kanalizacije na Tumišču nijhiančnih sredstev, med-
tem ko za izgradnjo novega mostu očitno so. 
Poudariti velja, da je naša ekološka zavest močno 
vplivala na pozitiven odziv pri referendumskem 
odločanju o večletnem zagotavljanju sredstev za iz-
gradnjo kanalizacije na območju mesta Ptuj, s tem 
da smo imeli krajani Turnišč to smolo, da je po iz-
gradnji kanalizacije na celotnem mestnem področju, 
vključno z Budino, ta vir sredstev v letu 1990 pre-
sahnil. 
Izhajajoč iz zgornjih ugotovitev, krajani Turnišč 
zahtevamo in predlagamo: 
1. da svet mestne četrti Breg resno pristopi k 
reševanju problematike dokončne izgradnje kanali-
zacije na območju Turnišč in da od mestnega sveta 
zahteva zagotovitev potrebnih sredstev; 
2. da svet naše jnestne četrti prouči stroške prikl-
jučkov posameznih stanovanjskih enot z možnostjo 
večmesečnega plačevanja že pred priključkom; 
3. da svet mestne Četrti Breg vključi na dnevni red 
razpravo o vse večjem onesnaževanju okolja in za-
strupljanja podtalnice z namenom: 
- da se sanirajo razna divja zbirališča in odlagališča 
starih avtomobilov na tem območju, 
- da se za celotno območje mestne občine pripravi 
odlok o načinu zbiranja fekalij in njihovega 
spuščanja v podtalnico pri individualnih bivalnih 
objektih (slabe in nikakršne greznice). 
V primeru, da naše zahteve ne bodo prišle na dnevni 
red prvih 7iaslednjih sej in če se s proračunom občine 
Ptuj ne bodo zagotovila finančna sredstva za po-
spešeno dogimlitev kanalizacije na območju Turnišč, 
pa nam ne preostane drugo, kot da začnemo raz-
mišljati o ustanovitvi nove, svoje občine Breg, ki hi 
zajela vsa naselja in vasi, ki sem gravitirajo, npr.: 
Breg, Hajdina, Tumišče, Draženci in dmge. 
Dejstvo je, da krajani tega območja plačujemo naj-
večji ekološki davek (farma, Perutnina, čistilna), 
odškodninske rente pa ne dobimo. 

Za Iniciativni odbor: Franci Zula 

Čas norcevy čas junakov ... 
(Odgavor organizatorjev Kurentovanja 97 na sesta-
vek, objavljen v prejšnji številki Tednika) 
Ohranjanje, razvoj in vzpodbujanje tradicije pust-
nega šemljenja je eden od strateških ciljev kurento-
vanja. Število maskiranih nastopajočih (cca 2000) 
in udeležencev (cca 8.000) letošnjega kurentovanja 
kaže, da pri tem nismo neuspešni. 
Eden od načinov vzpodbujanja čim večjega števila 
maskiranih udeležencev je tudi nagrajevanje naj-
boljših in najbolj domiselnih mask tako v karneval-
ski dvorani kot na veliki nedeljski pustni povorki. 
Predvsem pri mladih in najmlajših (rajanja vrtcev, 
osnovnih šol in otroška maškerada), na katerih gra-
dimo jutrišnja kvalitetna urbana pustovanja in ku-
rentovanja na Ptuju. 
V okviru letošnjega kutentovanja stno na podlagi 

javnih razpisov in odločitev strokovnih komisij raz-
delili 43 nagrad v skupni vrednosti več kot 
1.000.000.- sn: 
Ker je organizator kurentovanja. Gospodarsko in-
teresno združenje za turizem Petovio vivat, gospo-
darska di~užba, v skladu z računovodskimi stand-
ardi ne more zakonito izplačevati razpisanih na-
grad v gotoviiii. Zato smo v javnih razpisih nagrad 
jasno zapisali, da g)-e za nagrade V VREDNOSTI 
... SIT 

Zahvaljujoč sponzorjem kurentovanja, ki se jim 
tudi ob tej priliki zah valjujemo za sodelovanje, ver-
jamemo, da smo uspeli pripraviti atraktivne nagra-
de. 
Po naprej pripravljenih in ovrednotenih popisih po-
sameznih nagrad s strani vodje resorja so bile posa-
mezne nagrade vredne vsaj toliko, kot je bilo razpi-
sano. Ovrednotenje "do tolarja" ni bilo možiio, saj 
smo kar nekaj nagrad dobili iz proizvodnje ali v 
ocenjeni vrednosti in ne v maloprodaji. 
Upamo, da smo z navedenim uspeli vsaj deloma od-
govoriti na nejasnosti v zvezi z nagradami, ki se poj-
avljajo v javnosti, in na zapis "Zadnjih ptujskih vi-
tezov", ki jim ob tej priložnosti tudi javno čestitamo 
za izjemno domiselno skupinsko masko, kije bila na 
kurentovanju dvakrat nagrajena, pod naslovom: 
"Čas norcev, čas junakov ... kot ga še ni bilo". Pre-
pričani pa smo, da za rešitev morebitnega spora ali 
nesporazuma, kljub viteškemu nazivu skupine, ni 
potreben dvoboj ali bitka, temveč pogovor in dogo-
vor, na katerega smo predstavnike skupine tudi pi-
sno povabili. 

Organizacijski odbor Kurentovanfa 9 7 

ROKOMET 
/ . B LIGA (MOŠKI) 
O Pomurka - Drava 
24: 23 (12:10) 

DRAVA : Krauthaker, Valen-
ko, Mlakar, Mešl 2, Pučko 4, 
Šeruga, Belšak 4, Potočnjak, 
Kac, Simonič, Hrnjadovič 5, Os-
terc 8. 

Rokometaši ptujske Drave so 
bili tokrat v Murski Soboti, pro-
ti domači Pomurki blizu uspeha. 
Domačini se močno borijo, da bi 
obstali v ligi in so enostavno mo-
rali zmagati. V prvem polčasu je 
bila igra enakovredna. Igralci 
Pomurke pa so bili nekoliko 
boljši in dobili polčas z dvema 
zadetkoma prednosti. Začetek 
drugega polčasa je pripadel 
domačim, ki so izkoristili svoje 
priložnosti in v 48. minuti po-
vedli z sedmimi zadetki pred-
nosti (18:11). Ko je že kazalo, da 
je ptujska rokometna ladja po-
topljena, so igralci Drave le zmo-
gli toliko moči, da so zaigrali 
bolje in se domačim približali na 
zadetek razlike (21:20). Pri 
24:23 so zadnji napad imeli ptuj-
ski rokometaši, žal pa niso dose-
gli zadetka, ki bi pomenil ize-
načenje. Pohvaliti je potrebno 
igralce, ki so se trudili, da bi 
prišli do ugodnega rezultata. 
Pred njimi so še trije krogi in po 
igrah sodeč ni bojazni za obsta-
nek Drave v 1. B SRL. 

2. SRL - l^HOD 
(MOŠKI) O Onnoi -
Pyramidia 21:17 
(12:9) 

ORMOŽ: Gaberc, Šulek, 
Žunec 1, Antolič 4, Jovanovič, 
Fridrih, B. Džarmati, Praprot-
nik 8, Grabovac 1, Kirič 5, A. 
Džarmati, Miličič 2. 

P Y K \ M I D I A : Firbas, Te-

ment, Korpar, M. Sandor 3, Ke-
lenc, Margušič 4, I. Ivančič 3, 
Žnidarič 3, F. Šandor 4, Ranfi, D. 
Ivančič, Cvitanič. 

V lokalnem derbiju, je prvo-
uvrščeno moštvo v 2. SRL -
vzhod, ekipa Ormoža, prišlo 
težje do točk, kot so pričakovali. 
Začeli so zelo dobro, vendar so 
jim bili gostje za petami. 
Ormožani so imeli že prednost 
petih zadetkov, vendar so to raz-
liko do odhoda na odmor gostje 
zmanjšali. V nadaljevanju 
srečanja so imeli domači pred-
nost štirih zadetkov, vendar se 
vztrajni in borbeni igralci iz 
Moškanjcev niso dali. Pri rezul-
tatu 16:15 so imeli celo možnost 
za izenačitev. Domači so potem 
zaigrali nekoliko bolje, izkoristi-
li še nekaj napak gostov ter prišli 
do zmage. 

2. SRL - VZHOD 
(ŽENSKE) O 
Šentjernej - Ptuj 
19:27 (10:13) 

ŽRK PTUJ: A. Potočnik, 
Maračičeva 5, N. Potočnik 2, 
Mlakarjeva, Petkova 13, 

Pučkova, Srebrnjakova 3, 
Šijančeva 3, Bojeva 1, Maje-
ričeva, Žampova in Vidovičeva. 

Tudi po desetem krogu -
prvem spomladanskem - ostaja 
ekipa ŽRK Ptuj še edino nepo-
raženo moštvo. Tokrat so gosto-
vale pri ekipi Šentjerneja in jih 
tudi začetno vodstvo domačih s 
3:0 ni zmedlo. V nadaljevanju 
prvega polčasa so Ptujčanke 
prevzele igro v svoje roke. Odli-
kovale so se z dobro igro v 
obrambi in uspešno igro v napa-
du, kar jim je ob odhodu na od-
mor prineslo tri zadetke pred-
nosti. Začetek drugega polčasa je 
že nakazoval končnega zmago-
valca srečanja. Igralke Ptuja so v 
45. minuti igre imele že osem za-
detkov prednosti. Trener ŽRK 
Ptuj Dušan Gregorin je ob kon-
cu srečanja dal priložnost igranja 
tudi mlajšim igralkam, ki so do-
kazale, da se lahko enakovredno 
kosajo s starejšimi nasprotnica-
mi. 

Naslednje srečanje bodo igral-
ke ŽRK Ptuj igrale v Novem 
mestu. 

Danilo Klajnšeic 



ŠPORTNI POGOVORI / ALBIN MERC, TRENER BK PTUJ 

Vei kot 25 let v boksu 
Boks v Sloveniji po osamosvojitvi spada med tiste športe, 
ki še niso našli prave poti iz anonimnosti. Ve se, daje bila 
to športna panoga, k i j e bila v domeni južnih delov nek-
danje skupne države. Kljub temu pa smo imeli v tistem 
času nekaj kvalitetnih boksarjev. Eden izmed njih je bil 
Albin Mere, ki je po končani karieri presedlal med tre-
nerje. Uspešen je bil kot tekmovalec, sedaj pa tudi kot 
trener v BK Ptuj, kjer skrbi zraven treniranja članske eki-
pe tudi za vzgojo mladih. 

# Kje in kdaj ste pričeli ukvar-
jati z boksom? 

"Z boksom sem pričel ukvarjati 
leta 1975 na Ptuju pod vodstvom 
trenerja Slavka Dokla. Spominjam 
se, da nas je na začetku bilo 68, os-
tala pa sva samo dva, in sicer An-
ton Novak in jaz. Ekipa je štela 
okrog dvajset boksarjev." 

# Boks je bil v tistem času na 
začetku. Kje in koliko ste treni-
rali? 

"Takrat sem treniral trikrat te-
densko po raznoraznih prostorih 
in telovadnicah na Ptuju. Pravih 
pogojev ni bilo, ni bilo ringa. Tega 
si videl takrat, ko so bila tekmo-
vanja. Ko so zgradili športno dvo-
rano Mladika, smo se preselili tja 
ter prostor in termine delili skupaj 
z judoisti. Vseeno pa se je delalo 
kvalitetno, čeprav pogoji niso bili 
dobri." 

# Koliko borb ste imeli v ka-
rieri in za katere klube ste nasto-
pili? 

"V svoji boksarski karieri sem 
imel 360 borb, od teh sem 309 krat 
zmagal, 22 krat boksal neodločeno 
in bil 29 krat poražen. Deset let 
sem nastopal za BK Ptuj, šest let za 
ŽBK Maribor, eno leto za BK Ri-
jeko, pol sezone pa za BK Pulj. Ak-
tivno sem prenehal tekmovati leta 
1992, ko sem v avstrijskem Gradcu 
kot kapetan slovenske reprezen-
tance imel zadnjo borbo v svoji, 
polsrednji, kategoriji. 

# Katere naslove, ki ste jih 
osvojili, bi posebej izpostavili? 

"Bil sem enajstkrat prvak Slove-
nije, trikrat sem dobil zlato rokavi-
co Ptuja, sem tudi dobitnik zlatega 
grba mesta Maribora, bil pa sem 
tudi prvi na mednarodni zlati ro-
kavici Kvarnerja, dvakrat polfma-
list Zlate rokavice Jugoslavije, ta-
krat najmočnejših boksarskih re-
vij v Evropi itd. Vsega skupaj jo 
več kot 80 pokalov, medalj in priz-
nanj." 

# Kdaj ste se odločili, da se 
boste posvetili trenerstvu v bok-
su?" 

"Nikoli nisem razmišljal o tem, 
da se bom ukvarjal s trenerstvom v 
boksu. Ptujski BK je bil v razsulu. 
Slavko Doki, ki je začel z boksom 
na Ptuju in praktično v Sloveniji, 
je postal predsednik BZ Slovenije. 
Na njegovo pobudo sem prevzel to 
vlogo, zraven pa je prišel v BK 
Ptuj še Janko Gabrovec kot pred-
sednik kluba." 

# Kako bi primerjali treniranje 
boksa prej in sedaj? 

"Kot aktivni boksar sem sodelo-
val z mnogimi trenerji iz bivše Ju-
goslavije. Vsi pa vemo, kaj je ta-
kratna Jugoslavija pomenila v 
boksu. Moram reči, da je bil Slav-
ko Doki med boljšimi trenerji. Ta-
krat se je kvalitetno treniralo. 
Tudi sedaj je tako. Treninge ima-
mo 4 do 5 krat tedensko, odvisno 
od tekmovanj. Boksarjem v BK 

Ptuj je sedaj lažje trenirati. Na raz-
polago imajo namreč svoje pros-
torte, z vsem rekviziti in tudi stal-
no nameščen ring. Naj pri tem še 
enkrat omenim bivšega predsedni-
ka kluba Janka Gabrovca, sedaj 
podpredsednika, ki ima največ 
zaslug, da smo boksarji prišli do 
modernih prostorov. Lahko 
rečem, da so na Ptuju najboljši po-
goji za vadbo." 

# Kje je boks v Sloveniji? 
"Kvaliteta boksa v Sloveniji je 

glede na organiziranost boksarske 
zveze še dobra. V petih klubih se 
dobro dela, le delo zveze šepa. Če 
bi tudi zveza poskrbela za boljše 
materialno stanje, bi bilo nepri-
merno boljše. Slovenija je mlada 
boksarska država, za boks je malo 
sredstev ali pa jih skorajda ni. Je 
pa med ljubitelji športa veliko za-
nimanja za to športno panogo. 
Naši boksarji si na velikih medna-
rodnih tekmovanjih sedaj nabirajo 
potrebne izkušnje." 

# Za ligaški sistem v boksu bi 
lahko po nekaj kolih dejali, da je 

ponesrečen, že malce neresen. 
Kakšno je vaše mišljenje? 

"V klubu smo ligaškemu sistemu 
nasprotovali. Smo za revialne nas-
tope oziroma močne turnirje, kjer 
bi si boksarji lahko nabirali 
izkušnje, boksali z močnejšimi na-
sprotniki, zato pa dobivali priz-
nanje. Na revijah so izbrane borbe 
in so kvalitetne, saj na njih ne 
more vsak boksati. Na izvršnem 
odboru boksarskega kluba smo se 
odločili, da bomo to sezono še nas-
topali v ligi, a če se ne bo kaj spre-
menilo, se bomo preusmerili na 
močne turnirje doma in v tujini. 
Gre za napredek biksarjev." 

# Perspektiva boksa na Ptuju? 
"V klubu redno vadi 30 tekmo-

valcev, zraven tega pa deluje še 
mladinska šola boksa. V zadnjem 
obdobju smo dvakrat osvojili nas-
lov državnih prvakov, osvojili tri 
Zlate rokavice Ptuja, imamo 7 nas-
lovov državnih posamičnih prva-
kov v članski in mladinski konku-
renci. Drugače pa trdo delamo, le 
več podpore bi potrebovali na Ptu-
ju. Ce želimo napredek boksa, se 
moramo odpreti. Tekmovalci po-
trebujejo kvalitetne borbe. Po 
zadnji skupščini je mesto predsed-
nika prevzel poslovnež Albert 
Skok iz Maribora. Dosedanji pred-
sednik in sedanji podpredsednik 
Janko Gabrovec, ki je zaslužen za 
velik orgasnizacijski napredek v 
BK Ptuj, je tudi ostal v klubu. 
Želim, da bi s trdim delom še pri-
pomogli k razvoju boksa na Ptuju, 
kjer ima ta šport veliko privržen-
cev. Glede tega, predvsem pa zara-
di zelo dobrih za delo in velikega 
števila boksarjev, ki redno vadijo, 
sem optimist." 

Tekst in foto: 
Danilo Klajnšek 

Albin Mere, trener BK Ptuj 

KASASTVO 

Ljutomer iaka na zma-
goslavje domaiinov 
NA V E L I K O N O Č N I PONEDELJEK U R A D N I ZAČETEK 
LETOŠNJE TEKMOVALNE SEZONE V KASAŠTVU 

Kot smo v Tedniku že 
poročali, so vozniki kasačev 
sklenili dolgotrajne priprave na 
novo tekmovalno sezono, ki se 
bo začela na velikonočni pone-
deljek, to je 31. marca, ob 14. uri 
na hipodromu v Ljutomeru. 
Tekmovanje bo že na začetku 

privlačno, saj se bodo predstavili 
nekateri vrhunski domači 
kasači, med njimi seveda v prvi 
vrsti ljutomerski konji. Vprleški 
metropoli in zibelki slovenskega 
kasaškega športa bo na uvodni 
konjeniški prireditvi letošnje se-
zone kar 8 elitnih kasaških dirk. 
Gledalci, ki običajno napolnijo 
tribune ljutomerskega hipodro-
ma, bodo videli tudi nekatere 
zvezdnike sloveske kasaške sce-
ne, kot so Duras Jožeta Sagaja, 
konji iz hleva najboljšega vozni-
ka lanske sezone Marka Slaviča, 
kasači iz RC Brdo, Ljubljane, 
Komende, Šentjerneja in tudi iz 

Lenarta. Lenarške barve bo na 
uvodni dirki zastopal Minston 
Ivana Neudauerja. 

Organizatorji bodo storili vse 
za čim boljšo prireditev, ki jo 
laliko ogrozi slabo vreme. Dol-
gotrajne padavine bi namreč 
lahko progo preveč razmočile. 

tako da bi bila za tekmovanje ne-
primerna. Lani se je to zgodilo 
prav v Ljutomeru. 

Ljutomerčani so lani osvojili 
sloves najbojšega konjeniškega 
kluba v državi in to bodo po-
skušali doseči tudi letos. Kot za-
nimivost naj zapišemo, da so lju-
tomerski vozniki dosegli 84 
zmag, skupaj pa so startali kar 
591 krat. 

Počitka za kasače je torej ko-
nec, na velikonočni ponedeljek 
se začne zares, tekmovanja pa 
bodo trajala v pozno jesen. Pri-
ložnosti za vse bo več kot dovolj! 

Besedilo in posnetek: 
M.TOŠ 

Počitka je za kasače konec 



KOLESARSTVO • D i r k a 
po poteh kralja Nikole 

članska ekipa kolesarskega 
kluba Perutnina Ptuj se je mis-
lila udeležiti dirke na Slo-
vaškem, vendar so tam ude-
ležbo odpovedali zaradi nasto-
pa na večetapni dirki po poteh 
kralja Nikole, ki bo od 3. do 10. 
aprila.^ Štiri etape bodo poteka-
le po Črni gori, štiri pa v južni 
Italiji. Pred tem bodo nastopili 
L aprila na enodnevni dirki v 
Črni gori. 

Danilo Klajnšek 
ODBOJKA-1.B LIGA-v 
ŽENSKE # Zgornja Savin-
jska - ŽOK Marsel 0:3 

Tudi po srečanju z nekdanji-
mi prvoligaši - ekipo Zgornje 
Savinjske, so Ptujčanke ostale 
neporažene ter so osvojile prvo 
mesto brez poraza z desetimi 
točkami prednosti pred drugo-
uvrščeno ekipo. Tokrat so za 
zmago potrebovale šestdeset 
minut igre. Še največ odpora so 
domače odboj karice nudile v 
drugem nizu, vse ostalo pa je 
bilo bolj rutinsko. Rezultati po 
nizih5:15,13:15,7:15. S trdim 
in vztrajnim delom se lahko 
dosežejo želeni cilji. To so od-
boj karice Marsela pokazale v 
tej sezoni, ko so kot novinke v 
ligi presenetile, 9. mesto v Slo-
veniji pa je tudi zavidanja vre-
den uspeh. 

Za Marsel so nastopile: Mer-
harjeva, Prauhartova, Gosako-
va, Gojkoškova, Godčeva, Inti-

harjeva, Zenunovičeva, Vin-
diševa in Lipovčeva. 

Danilo Klajnšek 
NAMIZNI TENIS« 
Petovia - Kajuh Slovan 1:4 

Tudi v drugem srečanju 
končnice tekmovanja za naslov 
državnega prvaka so ptujske 
igralke izgubile. Gostje iz 
Ljubljane so bile boljše in so se 
zasluženo uvrstile v finale. Pri 
Petovii so pričakovali kakšno 
točko več, kajti zanje je ponov-
no zaigrala Katarina (^lič, ki v 
ligaškem delu tekmovanja še ni 
izgubila srečanja. Tokrat ji ni 
šlo. Goličeva in Luknerjeva sta 
osvojili edino točko v igri 
dvojic. Sicer pa je že uvrstitev v 
končnico velik uspeh za ptuj-
ske igralke, ki pa še niso 
končale^ tekmovanja, saj se 
bodo s Šampionko iz Nove Go-
rice pomerile za tretje mesto. 

Posamezni izzidi: Golič - Po-
lončič 0:2, Lukner - Pavlovič 
0:2, Zalezina - Todorovič 0:2, 
Golič/Lukner - M. in F. Faga-
nel 2:0, Golič - Pavlovič 0:2. 

Danilo Klajnšek 
KIKBOKS« 
Odprto prvenstvo Nemčije 

v soboto, 22. marca, je v 
Ebernu potekalo mednarodno 
odprto prvenstvo Nemčije v 
kikboksu, ki se ga je udeležilo 
preko 700 tekomvalcev iz 12 
držav. Iz Slovenije so sodelova-
li Branik Maribor, Klub boril-
nih veščin Ormož (2 tekmoval-
ca) in Klub borilnih veščin 
Ptuj (25 tekmovalcev). Kluba 
iz Maribora in Ptuja sta bila 
zelo uspešna, saj sta dosegla ve-

liko uvrstitev med prve tri. Re-
zultati Ptujčanov: Sonja Raušl 
1. mesto, Nadja Šibila 1, mesto, 
Matjaž Brumec 2. mesto, Ru-
pert Fišer 2. mesto, Alenka 
Plohi 3. mesto, Matjaž Vindiš 
3. mesto, Uroš Prelog 3. mesto, 
Davorin Grabrovec 3. mesto. 
Maja Ozmec 3. mesto. 

Naslednje tekmovanje bo 19. 
aprila v Novi Gorici, kjer bo 
drugi letošnji tiurnir državnega 
prvenstva v semi kontaktu za 
mladince in člane. 

Franc Slodnjak 
MALI NOGOMET« 
Mizarstvo Krošelj -
Poetovio Mila 7:3 (3:0) 

STRELCI: 1:0 Jane (10), 2:0 
Dolenc (27), 3:0 Guček (29), 
4:0 Dolenc (35), 4:1 Arlič (39), 
4:2 Milidragovič (48), 5:2 
Guček (55), 6:2 Kneževič (57), 
6:3 Klinger (59), 7:3 Kneževič 
(60). 

POETOVIO MILA: Komik, 
Plaskan, Presečnik, Arlič, 
Huzjak, Vidmar, Milidragovič, 
Hrastnik, Klinger, Leben. 

Nogometašem Poetovio Mile 
ni uspelo v Sevnici presenetiti 
drugouvrščene ekipe Mizarstva 
Krošelj in si krog pred koncem 
zagotoviti obstanek. Za Poeto-
vio Mila je bilo usodnih 
zadnjih pet minut, ko so prejeli 
tri zadetke. Tako jih čaka 
zahtevno delo v petek, 28. mar-
ca, ko bodo v športni dvorani 
Center ob 19.30 gostili mari-
borsko ekipo Carioce in v med-
sebojnem srečanju odločili, ka-
tera ekipa bo prvoligaš tudi v 
naslednji sezoni. 

Danilo Klajnšek 

KOŠARKA« 
Tolmin - Ptuj 56:65 

Ptujčani so v borbenem in za-
nimivem srečanju zasluženo 
premagali domačine ter preki-
nili serijo porazov. Kljub temu 
da so na tekmo pripotovali 
samo s šestimi igralci, so z do-
bro organizacijo napadalnih 
akcij in consko obrambo držali 
vse niti igre v svojih rokah, do-
bili prvi polčas z rezultatom 
25:32 in na koncu zasltiženo 
zmagali. 

Koše za Ptuj so dosegli: 
Arnuš 16, Rojko 14, Bojnec 13, 
Kostanjevec 9, Jagarinec 7, 
Šoštarič 6. 

MG v 
SAH # Prvenstvo Ptuja v 
pospešenem šahu 

šahovsko društvo Ptuj je raz-
pisalo tekmovanje za prvenst-
vo Ptuja v pospešenem šahu 
(20 minut za partijo), ki obsega 
štiri turnirje. ReztUtati, 
doseženi na turnirjih, ki bodo 
vsaka dva meseca, se točkujejo 
po posebnem točkovnem siste-
mu (prvo mesto 20 točk, drugo 
mesto 16 točk itd.), zmagovalec 
pa postane igralec, ki na vseh 
turnirjih doseže največ točk. 

Na prvem turnirju v soboto, 
22. t. m., so bili doseženi tile 
rezultati: Robert Roškar in Ju-
rica Škarja po 6,5 točke. Rado 
Brglez in Janko Bohak 5,5 
točke, Boris Zlender in Zlatko 
Roškar 4 točke, Branko Orešek 
2,5 točke itd. Naslednji turnir 
bo v soboto, 17. maja, ob 9. uri 
v društvenih prostorih. 

Janko Bohak 

2. SLOVENSKA IIGA 
Rezultati. 18. kroga 2. SNL: 

Drava - Nafta 0:0, SET Vevče 
- Triglav Naklo 4:1, Dravo-
grad - Rudar Trbovlje 4:0, Za-
gorje - Železiiičar 0:5, BS Teh-
nik -^ERA Šmartno 2:1, Ja-
dran Šepič - Črnuče 3:0, Piran 
- Goriške opekarne 1:0, Šent-
jur - Ljubljana neodigrano 
(gostje niso prispeli na tek-
mo). 
1. DRAVOGRAD 18 113 4 25:15 36 

2. SET VEVČE 18 105 3 30:13 35 

3. DRAVA 18 9 6 3 26:15 33 

4. NAFTA 18 8 7 3 24:19 31 

5. ŠENTJUR 17 9 3 5 25:20 30 

6. RUDARTRBO. 18 8 4 6 23:20 28 

7. ŽELEZNIČAR 18 8 3 7 28:18 27 

8. ČRNUČE 18 7 5 6 17:21 26 

9. GORIŠKE OPE. 18 7 4 7 22:17 25 

10. ZAGORJE 18 6 6 6 20:22 24 

11. BS TEHNIK 18 6 4 8 19:20 22 

12. ERAŠMART. 18 6 3 9 27:25 21 

13. JADR. ŠEPIČ 18 5 3 1019:30 18 

14. TRIGLAV 18 3 7 8 16:23 16 

15. PIRAN 18 4 2 1211:34 14 

16. LJUBLJANA 17 1 5 1111:31 8 

Pari 19. kroga: Jadran Šepič -
SET Vevče, Črnuče - Šentjur, 
Ljubljana - Piran, Železničar -
Dravograd, Rudar Trbovlje -
Drava^ Nafta - BS Tehnik, 
ERA Šmartno - Triglav Na-
klo, (joriške opekarne - Zagor-
je. 

DRAVA - NAFTA 0:0 
DRAVA : Sraga, Koren 

(Hotko), Vogrinec (Fanedl), 
A. Vršič, Križanič, T. Vršič, 
Bloudek, Zec, Lučič, Pučko, 
Plošnik(Mlakar). 

Nogometašem ptujske Drave 
v srečanju z ekipo lendavske 
Nafte ni uspelo zmagati. 
Srečanje se je za gostujočega 
igralca Tompo začelo slabo. 
Po trčenju z domačim igral-
cem Korenom so ga prebijali 
v ptujsko bolnišnico, kjer so 
ugotovili zlom leve goleni. 
Ftvo resnejšo priložnost za za-
detek so imeli gostje iz Lenda-
ve v 8. minuti. Po tej pri-
ložnosti so rahlo terensko ini-
ciativo imeli domači igralci, 
vendar brez pravih priložnos-
ti. V 31. minuti je v kazenski 
prostor gostov lepo prodrl 
domači napadalec Bloudek. 
Obrambni igralci Nafte so ga 
na nedovoljen način ustavili, 
vendar je piščalka sodnika Mi-
troviča ostala nema. Do konca 
prvega polčasa je igra potekala 
na sredini igrišča. 

Tudi drugi del je bil podo-
ben prvemu. Prvo resnejšo 
priložnost za zadetek je zamu-
dil gostujoči igralec Novak v 
56. minuti, v 59. minuti pa je 
po predložku Korena Plošnik 
slabo reagiral. Do konca 
srečanja so bili boljši domači 
igralci, ki bi lahko povedli v 
76. minuti. Škoda, da so 

domači samo remizirali, saj so 
tako zaostali za vodečim za tri 
točke. V soboto, 29, marca, jih 
čaka zahtevno gostovanje v 
Trbovljah pri Rudarju. 

Danilo Klajnšek 

START V 3. LIGI -
VZHOD 

v soboto bodo oživela tudi 
igrišča v 3. SNL - vzhod. 
Vodeče moštvo Aluminija iz 
Kidričevega bo v prvem 
srečanju nadaljevanja prvenst-
va gostovalo v Kungoti, Ki-
dričani so na tej tekmi v vlogi 
favorita, enako tudi v prvenst-
vu kljub nekoliko slabšemu 
razporedu. Priprave so pričeli 
25. januarja in odigrali 11 pri-
pravljalnih tekem, saj so želeli 
kar najbolj pripravljeni 
pričakati začetek prvenstva v 
tretjeligaški konkurenci, kjer 
imajp velike ambicije. 

Razpored tekem 14. kroga -
sobota, 29̂  marca, ob 13.30: 
Bakovci - Črenšovci; ob 15.00: 
Dravinja - Pohorj^ Kungota 
Broker - Aluminij, Steklar • 
Turnišče, MM Brunšvik - Pa-
loma. Kovinar - Unior; pone-
deljek, 31. marca, ob 15.00: 
Odranci - Goričanka. 

Danilo Klajnšek 

1. LIGA MNZ PTUJ 
Rezultati tekem 13. kroga: 

Gerečja Vas - Dornava 1:0, Bi-
strica - (jorišnica 1:2, Boč -
Skorba 3:0, Stojnci - Slovenja 
vas 1:1, Središče - Videm 4:3, 
Pragersko - Hajdina 2:4. 
1. HAJDINA 13 9 2 2 30:6 29 

2. VIDEM 13 8 1 4 35:17 25 

3. DORNAVA 13 8 1 4 33:17 25 

4. SREDIŠČE 13 7 1 5 24:22 22 

5. GEREČJA VAS 13 6 3 4 20:20 21 

6. SLOV. VAS 13 6 2 5 22:21 20 

7. STOJNCI 13 6 1 6 16:33 19 

8. BOČ 13 4 4 5 17:17 16 

9. PRAGERSKO 13 6 1 7 18:21 16 

10. SKORBA 13 3 3 7 18:28 12 

11 .G0RIŠNI . -1 13 3 1 9 19:30 9 

12. BISTRICA 13 2 2 9 11:31 8 

Razpored tekem 14. kroga -
ponedeljek, 31. marca, ob 
10.30: Skorba - Bistrica; ob 
16.30: Dornava - Pragersko, 
Hajdina - Središče, Videm -
Stojnci, Slovenja vas - Boč, 
Gorišnica - Gerečja vas. 

2. LIGA MNZ PTUJ 
Razpored tekem 13. kroga -

ponedeljek, 31. marca, ob 
10.30: Pago Leskovec - Apače, 
Hajdoše - Podvinci; ob 16.30: 
Grajena - Polskava, Markovci 
- Ormož, Rogoznica Elteh. -
Mladinec, Bukovci - Tržeč. 

MLADINSKA LIGA -
VZHOD 

Ra^ored tekem 10. kroga: 
Središče - Dornava, Rogoznica 
Elteh - Gorišnica, Bukovci -
Stojnci, Skorba - Videm 

Branko Lešnik 

Haiboliša Rozman in Kramarjeva 
Karate zveza Slovenija je naredila dobro potezo, ko je zaupa-
la organizacijo državnega prvenstva ptujskemu karate klubu 
DO. Na prvenstvu je nastopilo 171 tekmovalcev iz 33 klubov. 
Gledalci so bili zadovoljni s prikazanim karatejem. Tekmo-
vanje je potekalo na treh blazinah, sodilo pa 13 sodnikov. 
Veseli dejstvo, da ni bilo težjih poškodb. Ptujski tekmovalci 
so se dobro odrezali, saj je Lidija Cafuta osvojila drugo mes-
to, Gorazd Grula in Karolina Petrena pa tretje. 

Rezultati: 
KATE: posamično ženske: 1, 

Ana Sever, Kolektor Idrija, 2. 
Sana Čodrl, Slovenj Gradec; 
ekipno : 1.̂  Kolektor Idrija, 2. 
Partizan Črnuče; posamično 
moški: 1. Mitja Stigovič, Pe-
trovče, 2. Adi Džttzdanovič, 
Kranj; ekipno: 1. Sevnica, 2. 
Samiu-ai Ljubljana, 

ŠPORTNE BORBE: članice: 
nad 60 kg: 1. Carmen ^baš, 
Ljubljana, 2. Tadeja Škerl, 
Ljubljana, 3. Karolina Petrena, 
Ptuj; do 60 kg: 1, Darja Kra-
mar, Ljubljana, 2. Lidija Cafu-
ta, Ptuj; do 53 kg: 1, Polona Vi-

lar, Ljubljana, 2, Mateja Bu-
kovnik. Kovinar Maribor; ab-
solutna kategorija: L Darja 
Kramar, Emona Ljubljana, 2. 
Polona Vilar, Ljubljana; 
moški: do 80 kg: 1. David La-
vrič, Samurai Ljubljana, 2. 
Kostadin Kondič, Ljubljana; 
do 75 kg: 1. David Krajnc, 
WKSA Maribor, 2. Silvo 
Koželj, Sevnica; do 70 kg: 1. 
Klemen Stanovnik, Ljubljana, 
2. Uroš Rozman, Ljubljana; do 
65 kg: 1. Kamil Fras, Ševnica, 
Peter Lapornik, Ljubljana, 3. 
Gorazd Grula, Ptuj; dp 60 kg: 
1. Damir Vrbančič, Žalec, 2. 
Damjan Fila, Sevnica; absolut-

na kategorija: 1. Uroš Rozman, 
Ljubljana, 2. Klemen Stanov-
nik, Ljubljana. 

Danilo Klajnšek 
LIDIJA POTUJE 
NA TENERIFE 

Od 2. do 5. maja bo na Tene-
rifah na Kanarskih otokih ev-
ropsko prvenstvo za članice 
in člane. V slovenski ekipi bo 
nastopila tudi članica ^ r a -
te-do kluba Ptuj Lidija Cafu-
ta. 

Najboljša Rujčanka je bila Lidija Cafuta na drugem mestu. 

STRELSrVO 
I. DRŽAVNA LIGA 
Olimpija - Ptuj 
1651:1676 
Prvoligaš iz Ptuja je v desetem kolu gostoval v 

Ljubljani pri ženski ekipi Olimpije, sestavljeni 
iz državnih reprezentantk. Zvezni kapetan in 
trener je v zadnjem trenutku sestavil ekipo: De-
nis Bola, Barbara Dolenc in Irena Toš. Trener 
Ptujčanov Ludvik Pšajd st. je sestavil stand-
ardno postavo: Majda Raušl, Franc Bedrač in 
Janez Stuhec. 

Ptujčani so dobili pet od šestih serij. V prvi seru-
ji so bili boljši za en krog, drugi so izgubili za tri 
kroge in to je bilo vse, kar so dosegle "amazonke" 
iz Ljubljane. Najboljši posameznik je bil Janez 
Štuhec s 579 krogi z velikim povprečjem 96,5 kro-
gov po seriji, druga je bila Irena Toroš s 558 krogi, 
tretji Franc Bedrač s 550 krogi, četrta Majda Raušl 
s 547 krogi. Ptujčani so morali zmagati, če se mis-
lijo uvrstit v zgornji del tabele. 

SI 

II. LIGA • Ljubljana -
Ptuj Petlja 1564:1600 

Strelci Pedje so bili v gosteh pri solidni ekipi 
Branko Ivanuš iz Ljubljane. Zaradi šolskih obvez-
nosti so bili primorani nastopiti brez državne re-
prezentantke Alenke Peteršič. Jože Malek je 
postavil prvikrat ekipo v sestavi: Matija Potočnik, 
Robert Simenko in Slavko Ivanovič. Ptujčani so 
povedli po prvi seriji in na koncu zmagali s 36 
krogi; od šestih serij so izgubili samo dve. 

Posamezno je zmagal Bojan Lužnik iz Ljubljane 
s 561 krogi, drugi je bil Slavko Ivanovič s 545 kro-
gi, četrti Matija Potočnik s 528 krogi in peti Robi 
Simenko s 527 krogi. 

Z zmago v devetem kolu so se strelci Petlje usta-
vili na petem mestu. 

SI 
DVAJSETI FINALE 
DRŽAVNE DOPISNE LIGE 

Jubilejni, dvajseti finale državne dopisne lige je 
v nedeljo v Postojni potekal v znamenju ptujskih 
strelcev. Pokal ekipne zmage so si tudi vse zlate 
medalje priborili strelci SD Ptuj. 

Ptujčani so vodili vseh šest kol dopisne lige, 
zmagali v polflnalu in v finalu imeli dve ekipi. Na-

povedali so zmago, čeprav so bili zaradi bolezni 
oškodovani z nenastopom državne reprezentanke 
Majde Raušl, standernega člana ekipe Milana 
Stražišarja in državnega prvaka in rekorderja Da-
vida Valiča. 

V ekipni konkurenci je SD Ptuj v sestavi Pavel 
Fabrici, Slavko Ivanovič in Franc Bedrač zmagala 
s 1064 krogi. Kamnik je bil drugi s 1059 kr., tretji 
Repentabor Sežana 1048. SD Petlja je s 1043 krogi 
za krog zgrešila četrto mesto in je imela največ 
škode zaradi nenastopa strelcev. Nastopila je v 
sestavi Izidor Pulko, Alenka Peteršič in Robert 
Šimenko. 

Najboljši posameznik v članski konkurenci je 
bil Ptujčan Franc Bedrač s 367 kr. - z enakim šte-
vilom kot drugouvrščeni Vinko Peternel iz Kran-
ja, peti je bil Slavko Ivanovič 358, šesti Izidor 
Pulko 357 in osmi Robert Šimenko 354. 

V mladinski konkurenci si je zlato medaljo pri-
boril Matija Potočnik s 349 kr., srebro pa Marjan 
Gril 327, oba SD Ptuj. Zaradi nastopa na medna-
rodneni turnirju v Nitri se polfinala niso udeležili 
Robi Šimenko in Alenka Peteršič in si niso prido-
bili pravice nastopa v finalu mladinske konkuren-
ce. Ptujčani so lansko leto imeli vsa mladinska 
odličja. 

Med veterani si je zlato medaljo spet priboril 
Slavko Ivanovič s 182 kr., srebro pa Vinko Peter-
nel s 181 kr. 

SD Ptuj je četrtič ekipno zmagala v članski kon-
kurenci. Pokrovitelji finalnega nastopa so bili 
Petlja iz Ptuja in prevoz Certus Maribor - PE Ptuj. 

SI 

KONČANA 
SLOVENJEGORIŠKA LIGA 

v petek, 21. marca, so se strelci slovenjegoriške 
lige v Dornavi pomerili v finalnem, 8. kolu. Re-
zultati - ekipno: SD Dornava II 584 krogov, 2. SD 
Željka 580 krogov, 3. SD Dornava I 579 kr., 4. SD 
Gomila 559 kr., 5. SD Dornava III 534 kr. Posa-
mezno: 1. Bruno Šincek, SD Dornava, 160 kr., 2. 
Mirko Maleh, Željka, 158 kr., 3. Bogdan Zelenko, 
Dornava, in Raušl Alojz, Gomila, 153 kr., 5. Janko 
Horvat, Dornava, 151 kr. 

Rezultati po osmih kolih: ekipno: 1. SD Dorna-
va 14773 kr., 2. SD Želj ko I 4750 kr., 3. SD Gomi-
la 4558 kr., 4. SD Dornava II 4341, 5. Trnovska 
vas 4081. Posamezno: 1. Mirko Maleh, Željka, 
1266 kr., 2. Bogdan Zelenko, Dornava, 1253, 3-
Branko Žmauc, Željka, 1208 kr., 4. Matjaž Simo-
nič, Dornava, in Ivan Rebrec, Željka, 1164 kr. 

V ligi je nastopalo 10 ekip in 54 posameznikov. 
Janko Horvat 
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KOLESARSTVO /KOLESARSKI KLUB PERUTNINA PTUJ 

Višji €ilj s kakovostnim delom 
v Kolesarskem klubu Perutnina Ptuj je prišlo do velikih spre-
fnemb. Ne sicer v organizaciji kluba, ampak pri kolesarjih 
članske ekipe, ki bo letos imela povsem drugo podobo. V ptuj-
skem kolesarskem klubu so dolgo časa delali z vzgojo lastnega 
l(olesarskega kadra in vzgojili svoje kolesarje. V mlajših kate-
gorijah so imeli velike uspehe. Ti fantje so sedaj postali se-
uiorja, vendar jih je premalo za celo ekipo, pa tudi znanje in 
rutino na dirkah je potrebno pridobivati. Prišlo je nekaj kole-
sarjev iz Rusije, pa tudi trener in zdravnik. Dela z mladimi pa 
niso in ne bodo zapostavili, ampak kvečjemu spravili še na višji 
Icvalitetni nivo. Vse te spremembe so razlog da smo se pogovarja-
li z direktorjem KK Perutnina Ptuj Renejem Glavnikom. 

# Bi nam predstavili vašo član-
sko ekipo? 
"Zraven Mirana Kelnerja, Mitja 

Mahoriča, Boštjana Amuša, Petra 
purga in Uroša Grmca, so v njej 
Oleg Polovnikov, Jevkenij 
Anačkin, Aleksander Zajcev, Ar-
tak Mrktčan in Igor Zavgorodni. 
To so vsi kolesarji iz Rusije, zra-
ven njih pa je še trener Anatolij 
Salenko in doktor Vladimir Bar-
tačhevič. In zakaj smo se odločili 
za takšno potezo? Razlog je pov-
sem enostaven. Znanja je bilo v 
klubu premalo. Z mladimi kole-
sarji, zreven tega pa še neizkušeni-
mi je nemogoče preiti v višji raz-
red. Gre za nabiranje izkušenj na 
dirkah." 

# Kakšni so cilji? 
"S trenerjem smo se dogovorili za 

štiriletni oziroma olimpijski ci-
klus do leta 2000. Cilj je olimpija-
da oziroma nastop Mahoriča in 
Kelnerja na njej. Oba se bosta po-
drejala končnemu cilju. Vse je nas-
tavljeno tako, da bodo doseženi re-
zultati. Prepričan pa sem, da bo to 
vidni uspeh." 

# Kje in kako potekajo pripra-
ve? 

"Priprave potekajo v Umagu in 
moram reči, da brezhibno. To, da 
priprave potekajo v krajih z ugod-
nimi klimatskimi razmerami, ni 
nič novega, skoraj vse slovenske 
ekipe so ob morju, prav tako pa ko-
lesarji iz Italije, Češke, Madžarske 

Rene Glavnik, direktor KK 
Perutnina Ptuj 

in Poljske. V glavnem vse teče po 
točno določenem programu brez 
težav." 

# Vozili ste nekaj dirk. Kako bi 
ocenili trenutno formo? 

"Forme v tem času ni mogoče 
ocenjevati, lahko je zelo varljivo. 
Sedaj gre za testne dirke, kjer klu-
bi preizkušajo formo, da ne pride v 
pripravljalnem obdobju do preve-
likih razlik. Na teh dirkah ni bil 

cilj preverjanje naših kolesarjev, 
ampak kaj počenjajo drugi, da bi 
naš trener lahko ocenil, kaj se v 
bistvu dogaja. Ugotovili smo ritem 
in formo dmgih klubov. To je vse 
skupaj relativno in varljivo. Naša 
ocena je pozitivna." 

# Bi lahko letošnja zasedba v 
članski ekipi uresničila želje KK 
Perutnina Kuj? 

"V klubu smo se odločili za 
načrtno in temeljito delo. Trdim 
pa in to z gotovostjo, da bo to 
močan korak naprej. Seveda ima-
mo cilje, toda o tem kasneje." 

# KK Perutnina je klub, ki je 
znan po vzgoji lastnega kadra. 
Ali bo ob močni zasedbi v član-
ski vrst delo z mladimi teklo še 
naprej tako kvalitetno kot do se-
daj? 

"V letošnjem letu smo naredili 
velik korak naprej. Zraven članske 
ekipe ogromno vlagamo v lastni 
podmladek. Cilj nam je doseči za-
vidljive rezultate. Ni nam pa cilj, 
da v rani mladosti mlademu kole-
sarju ubijemo vse ambicije. Tudi 
pri mladih delamo strpno in pos-
topno, to je fazno. Kakor pri čla-
nih, tako tudi pri mlajših kategori-
jah poteka vse po planu." 

Danilo Klajnšek 

J U D O 

6. mednarodni 
pokal 
Murske Solmle 
V soboto, 22. marca, je v 
Murski Soboti potekalo 
mednarodno prvenstvo v 
judu za dečke do 14 let in 
mladince. 

Judisti Drave so osvojili ekip-
no dru^o mesto tik za judo klu-
bom Šiška iz Ljubljane. Za 
Ptujčane so nastopili: Dani 
Rus - 1. mesto v kat. do 34 kg, 
Damjan Zagoršek - 1. mesto v 
kat. do 55 kg, Primož Krajnc -
3. mesto v kat. do 34 kg, Marko 
Plajnšek - 5. mesto v kat. do 42 
kg, Sebastijan Koletnik - 2. 
mesto do 65 kg, Tomaž Mar-
holt - 5. mesto do 72 kg in Mar-
ko Kramberger - L mesto v ab-
solutni kategoriji, pri čemer je 
v prvem kolu premagal držav-
nega prvaka in devetouvrščene-
ga s svetovnega prvenstva Cera-
ja iz Celja. Kramberger je tako 
resno napovedal boj za nastop 
na mladinskem evropskem 
prvenstvu letos v Ljubljani. 

Kramberger je pred tedni 
uspešno nastopil tudi na član-
skem policijskem prvvenstvu, 
kjer je v finalu z 10:0 premagla 
dolga leta nepremaganega 
Ličino iz Ljubljane, osvojil 1. 
mesto in si s tem zagotovil nas-
top na svetovnem policijskem 
prvenstvu v judu. Na tem 
prvenstvu se je odlično odrezal 
tudi Donald Rus, ki je nastopil 
šele kot kadet in v izjemni kon-

i kurenci dosegel 3. mesto ter s 
I tem izenačil rezultat s kadet-
[ skega državnega prvenstva, ki 
: je potekalo 16. marca v SI. 
I Gradcu. Na kadetskem držav-
1 nem prvenstvu je naslov vi-
I ceprvaka Slovenjie slavil 
I odlični Nikola Senečič v kat. 
j do 78 kg. Med nosilci odličij na 
j državnem prvenstvu pa se je za-
: pisal tudi Sašo Brmež s tretjim 

nastopom v kat. do 55 kg. Peta 
rnesta so osvojili Miha Prime, 
Rus Denis in Damir Rajko-

I vača. 
I Vrsta uspehov ptujskih judis-
i tov je vsekakor odsev strokov-

nega dela trenerskega teama. 
Pred njimi je v tej sezoni še 

i Vrsta pomembnih tekmovanj, 
na katere se že pospešeno pri-
pravljajo, mladinci in člani pa 
so v času sklepnih priprav na 
bližajoče se člansko državno 

; Prvenstvo, ki bo 5. aprila na 
! Ptuju. 

Simon Starček 

Trdo delo prineslo sadove 
v ptujskem Namiznoteniškem klubu Petovia so vsekakor za-
dovoljni, kljub temu da se vsa tekmovanja še niso končala. Pri 
dekletih so blizu začrtanega cilja, pri fantih pa so tudi izredno 
zadovoljni, saj so se uvrstili v 1. namiznoteniško ligo Sloveni-
je. V klubu so vsi trdo delali. Veliko zaslug pri moških pa ima 
vsekakor trener in igralec Marinko Grbič, Id vadi in vodi tudi 
žensko ekipo; ta se je uspela uvrstiti v končnico za naslov 
prvaka. Trenerja Marinka Grbiča smo za nekaj časa zmotili v 
dopoldanskem času, ko je vadil z najmlajšimi. 

# V Petovio ste prišli malce ne-
pričakovano. Kako bi ocenili uvr-
stitve moških in žensk, ki pa še ni-
majo končanega tekmovanja? 

"V Petovio sem prišel kot trener 
obeh delov kluba. Delam z vsemi. 
Pri delu ženske ekipe mi pomaga 
Damjan Samoljenko, še posebej 
takrat, ko se nam pokrivajo termi-
ni z moškim delom ekipe, za kate-
re tudi nastopam. Za moški del, ki 
se je uvTstil v 1. ligo, je to nedvom-
no velik uspeh. Realno gledano 
smo spadali med favorite, da bi pa 
tako izrazito izstopali, nismo 
pričakovali. Vse se je pričelo v je-
senskem delu prvenstva. Iz tekme 
v tekmo smo čutili, da smo kot eki-
pa homogeni. Premagali samo fa-
vorite, dobili samozavest in potem 
se je ob trdem in discipliniranem 
delu samo odvijalo; na koncu smo 
postali prvaki v drugi ligi. Pri dek-
letih smo si ob prihodu Katarine 
Golič zastavili cilj igranje v 
končnici prvenstva in to tudi reali-
zirali. Realno je pričakovati trd boj 

za tretje mesto." 
# Katarina Golič v ligi ni izgu-

bila srečanja, res pa je, da ni odi-
grala nekaterih tekem. Se je 
mogoče izogibala srečanj z naj-
boljšimi? 

"Moram povedati, da je Katarina 
redna študentka na FTK v Novem 
Sadu. Nekaj srečanj ni igrala zara-
di študijskih obveznosti, nekaj pa 
zaradi bolezni, daleč od tega, da bi 
se izogibala. Storila je, kar smo od 
nje pričakovali. Tudi Špela Lu-
kner je bila nekaj časa v krizi. Po 
zadnjih uspešnih igrah je tudi njen 
prispevek za play off velik." 

# Pri fantih je "eksplodiral" 
Gregor Zafošnik. 

"Gregor je bil z rezultatom 32:4 
drugi igralec v ligi. To je velik 
uspeh tega mladega in prizadevne-
ga fanta, ki kaže na velik napredek. 
Zraven pa moram omeniti tudi 
njegovo psihično stabilnost." 

# Uvrstili ste se v prvo ligo. 
Boste ekipo okrepili ali ostajate z 
obstoječim kadrom? 

"Ostali bomo pri obstoječem ka-
dru; v klubu smo mnenja, da se 
splača vlagati v svoj kader. Mladi 
igralci z rezultati to potrjujejo. Gre-
gor in Marko Zafošnik, Nejc 
Janežkovič ter seveda drugi mladi 
so na dobri poti, da z vztrajnim in 
trdim delom napredujejo. Realno 
gledano bomo poskušali z lasmim 
kadrom vzeti kar največ, predvsem 
pa tisto, kar se nam Ik) ponudilo." 

# Kako ste zadovoljni z organi-
ziranostjo kluba? 

"Uprava zelo dobro dela in dela 
prave poteze, kar se tudi občuti v 
uspehih na tekmovalnem področju. 
Nedvomno pa je, da bo igranje dveh 
ekip v prvi ligi velik zalogaj za upra-
vo kluba. Vsi skupaj vlagamo 
ogromno tmda in energije v vzgojo 
lastnega domačega kadra, ki se 
mora pokazati v rezultatih. Je pa 
potrebno biti strpen." 

# In kakšna je perspektiva na-
miznega tenisa na Ptuju kot 
enem izmed centrov te popular-
ne igre v Sloveniji? 

"Dolgoročno gledano, se ni bati 
za usodo namiznega tenisa na Ptu-
ju. Talentov ne manjka, le delati je 
potrebno z njimi, predvsem pa 
načrtno, in rezultati ne bi smeli 
izostati. S skupnimi močmi smo 
sedaj prišli do cilja, ki ga je potreb-
no nadgradid.. Nikoli ne smeš biti 
zadovoljen z doseženim. Na lov-
orikah se lahko tudi zaspi. Sicer pa 
je trdo delo uprave, igralk in igral-
cev tisto, kar me navdaja z opti-
mizmom." 

Danilo Klajnšek 
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Info - glasbene novice! 
Info - kviz 
Gotovo veste, kdo je pevec na 
sliki. Izrežite glasovnico, vpišite 
odgovor, in če vam bo sreča na-
klonjena, vam bodo v prodajalni 
Tehnika Emone Meriturja Ptuj 
podarili zgoščenko. 
Da je bil pred štirinajstimi dnevi 
na fotografiji Eric Clapton, je 
ugotovila tudi Boštjan Najžar, 
Vrazova 6, 2270 Ormož. 

Čestitamo! 
Odgovore na današnje vprašanje 
pošljite (ali prinesite) na: Ured-
ništvo Tednika, p.p. 95,2250 Ptuj. 
Rok: četrtek, 3. aprila. 

Pomlad se je koledarsko začela, na-
rava se je p rebudi la , okrog nas je 
začelo vse rasti. Glasbeniki rastejo in 
zorijo s svojo glasbo in zelo zanimivo 
je izvajalce primerjati skozi različna 
časovna obdobja. Nekateri izvajalci 
zrastejo v velike zvezde, medtem ko 
drugi oven i jo ali ne uspejo podreti s 
svojo glasbo! 

Ameriška super soul pevka TONI 
B R A K T O N je dobi la svojo opo-
našalko, saj se s podobnim vokalom 
prebija pevka Puff Johnson s skladbo 
Forever more. TONI še zmeraj osta-
ja brez par tner ja , vendar nam po-
klanja še eno izvrstno skladbo I DO-
N T WANT TO ki jo naj-
dete tudi na njenem drugem albumu 
Secrets. 

Pod imenom NEW EDITION se 
skrivajo Bell Biw Devoe, Ralph Tre-
svant, Johnny Gill in Bobby Brown. 
najbolj znani pevec v skupini je Bob-
by Brovvn, ki je poročen z Whitney 
Houston. Skupina NEW EDITION 
se je lani ponovno združila ter pri-
pravila dve soul skladbi: Hit me off 
in Tm stili in Love vvith you, kateri-
ma sledi še tretja soul skladba z do-
brim naslovom YOU D O N T HA VE 
TO WORRY 

MAXI PRIEST je znani regi pe-
vec, ki je nazadnje sodeloval v duetu 
s Shaggyjem v komadu That Girl. 
MAXI počasi pripravlja novi album 
in tokrat je postregel z vročim regi 
k o m a d o m I T S T A R T S IN T H E 
HEART 

N a j p r i l j u b n e j š i g lasbenik ame-
riškega predsednika Billa Clintona 
je saksofonist KENNY G., ob Daveu 
Kozu najbolj iskan saksafonist v sve-
tu zabavne glasbe. Zgoščenka ali al-
bum KENNY G.-ja se imenuje The 
Moment, pesem iz njega pa HAVA-
NA 

B r i t a n s k o s t u d i j s k o s k u p i n o 
CLOCK sestavljajo D.J. Stu Allan, 
DC MC in Latania Mitchell. Trio je 
na svoj način priredil komad IT'S 
OVER ki so ga v originalu 
izvajali Funkmasters. 

š v e d s k i kvar te t R E D N E X je 
zavrtel svet s komadom Cotton Eye 
Joe, zabavni Rednexi pa sedaj prese-
nečajo s komadom RIDING ALO-
NE 

FUN FACTORY je ob koncu leta 
1996 zapustil raper Toni Cottura, ki 
je za založbo Virgin že posnel dina-
mični plesni komad Da Party Boom. 
Tr io zabavljačev iz skupine FUN 
F A C T O R Y je z novim t ip i čn im 
"dance" komadom O H YEAH 
Y E A H (I L I K E IT) 
u s m e r j e n predvsem na amer iško 
tržišče! 

Nemški trio SCOOTER je zaslovel 
s komadom Hardcore Vibes, med-
tem ko so pred časom pripravili prvo 
techno balado z naslovom Break it 
up. SCOOTER pa so z albuma Wic-
ked izdal i še če t r t i h i t , F I R E 

FAITHLESS je še ena skupina, ki 
v svojem studiu dela plesno glasbo, 
kot je Insomnia in Salva Mea. Glavni 
član skupine FAITHLESS je Rollo, 
ki dela remikse za vse vodilne plesne 
izvajalce; tokrat je za svojo skupino 
naredil soliden remiks komada RE-
VERENCE 

Skupina METALLICA nastopa v 
zasedbi James Halfield, Jason New-
steed, Lars Urlich in Kirk Hammett. 
Naslov njihove lanske zgoščenke je 
Load in so jo prodali že v več kot 5 
mi l i jon ih kopi jah. Člani skupine 
METALLICA v ZDA promovirajo 

novo pesem K I N G N O T H I N G 

Steve Perry je vodilni član skupine 
JOURNEY, ki v ZDA ponovno pol-
ni dvorane na svojih koncertih. Sku-
pina je po čudoviti baladi When you 
Love a Woman posnela novo pesem 
I F H E S H O U L D BREAK YOUR 
HEART ki je podprta z 
odličnim besedilom. 

Ameriška skupina MAZZY STAR 
slovi po svoji fantas t ični izvedbi 
akust ične balade Fade into you iz 
leta 1995. Lani so MAZZY STAR iz-
dali album Among my Swan, s kate-
rega prihaja še ena fantastična akus-
t ična balada TVE BEEN L E T 
DOWN ki je tudi folk 
in country obarvana! 

Zgodbo o uspehu zasedbe NO DO-
U B T ve r j e tno mnogi pozna te 
predvsem po uspešnici Don't Speak. 
NO DOUBT so pred njo izdah ročk 
skladbi Just a Girl ter Spidervvebs, 
sedaj pa z njihovega albuma Tragic 
Kingdom prihaja ročk "razbijanje" s 
skladbo EXCUSE ME MR. 

Ameriškega pevca Richarda Marxa 
je odkr i l L ione l Richie . Gospod 
MARX bo v maju izdal album Flesh 
and Bone, na katerem bo tudi ljube-
zenska balada U N T I L L I F I N D 
YOU AGAIN 

David Breznik 

BILA SEM ... 
v ponedeljek zvečer sem bila zelo 

utrujena, zato sem šla v posteljo. Ko-
maj sem zatisnila oči, že se je z menoj 
začelo dogajati nekaj čudnega. Posta-
jala sem vedno manjša in suhljata. 
Noge so se mi zelo pomanjšale in na-
enkrat sem jih imela šest. Roke so se 
mi spremenile v krila, glava pa v gra-
hovo zrno, le da je bilo črno. Po zelo 
m a j h n e m telesu sem dobila črne 
pike. 

Ko sem se ozrla po sebi, sem ugoto-
vila, da sem prava p ikapolonica . 
Začudila sem se: "Ojoj, kakšna pa 
sem!" Že sem poskusila poleteti, ko 
se je vame zaletel velik, zelo velik 
škorenj. "Joj, joj!" sem se prestrašila. 

Vsi na zemlji smo doživeh močan 
potres, sem čez nekaj časa ugotovila. 
Ko se je potres umiril, sem začela po-
grešati svoje prijateljice: Tanjo, Si-
moni, Gabi, Stanko, Brigito, Katjo... 
Vse skrite kotičke rasdin in korenin 
sem preiskala, a zaman. Nikjer ni 
bilo nin sledu o njih. 

K sreči je mimo mene priskakljala 
kobilica in me ogovorila: "Tebe pa še 
nisem videla. Si nova tukaj pri nas 
na Zemlji?" 

"Nova, še nova, ampak zanima me, 
kje so moje prijateljice?" "Kako pa 
naj jaz to vem, vem le, da sem stara 
kobilica," mi je odgovorila. 

"Potem boš pa moja prijateljica?" 
sem jo radovedno vprašala. "Seveda 
sem lahko, in če želiš, u lahko pred-
stavim še svoje stare prijatelje," mi je 
odgovorila prijazna kobilica. 

"Da, zelo si želim spoznati tvoje 
prijatelje." "Pa še to", mi je rekla ko-
bilica, "prosim, ne kliči me več kobi-
lica, lahko mi rečeš kar Iva. Tako me 
kličejo prijatelji." 

"Ojoj, nisem vedela, da imajo kobi-
lice imena. No, pojdiva, da mi pred-
staviš svoje prijatelje," sem nestrpno 
rekla. 

Najprej sva se z Ivo odpravili do 
črva. "Pozdravljen, črv," sva ga poz-
dravili. "O, pozdravljeni! Tako dolgo 
te že nisem videl, Iva, zelo lepo, da si 
me obiskala!" "Nisem sama, z menoj 
je še prelepa pikapolonica, ki te želi 
spoznati." 

"Pikapolonica, zelo sem vesel, da te 
vidim, ampak žal, danes nimam časa 
za pogovor, zato ne zamerita, da vaju 
zapuščam!" je povedal črv in že ga ni 
bilo več. "Pikapolonica, ne zameri 
črvu, takšen pač je," me je tolažila 
Iva. 

Že sva nameravali k Ivini prija-
teljici Toni, ko me je nekaj zgrabilo. 

"Au, joj, joj, boli!" sem zastokala. 
Toda nič ni pomagalo, saj me je nes-
ramen pajek ujel kljub upiranju. 

"Pomagaj mi, Iva, pomagaj!" sem 

c^Mladi dopisniki 
klicala na pomoč. "Nihče ti ne bo po-
magal, ker se me vsi bojijo. Ha, ha, 
ha, danes bom imel pa super malico," 
je govoril nesramen pajek in me vle-
kel k sebi. 

"Ne, ne, ne pojej me, ne, ne, ne, 
prosim te!" 

"Martina, zbudi se, v šolo moraš," 
me je iz more prebudila mamica. S 
težavo sem vstala, saj je bil torek in 
pred menoj še naporen dan. Žalostna 
sem, da nisem sanjala do konca, ker 
me zanima, ali bi me pajek pomalical 
ali bi me kdo rešil, zato upam, da se 
bom v sanjah še vrnila h kobilici Ivi. 

Martina Korošec 6. r., 
OŠ Destmik 

ČE BI JAZ BILA MOJA 
MAMICA 

č e bi jaz bila mamica, bi bila pono-
sna, saj to ne more biti prav vsaka 
ženska. Na to, da bi s svojimi otroki 
grdo ravnala ali celo ne bi bila zado-
voljna, da jih imam, niti pomisliu ne 
m o r e m . Kot do jenčke bi jih z 

vozičkom vozila na dolge sprehode, 
šolarjem bi pomagala pri nalogah, 
najstnikom bi pomagala odraščati, in 
ko bodo tudi sami imeli svoje otroke, 
bi jim pripovedoval pravlj ice kot 
prava babica. 

Oh, kje so še ti časi! Raje se vrnimo 
nazaj k moji družini. Seveda, če bi 
imela otroke, bi morala imeti tudi 
moža, takšnega, ki bi nas imel rad in 
nas nikoli ne bi zapustil. Skupaj bi si 
ustvari la topel dom, kjer bi se ob 
prostem času z otroki stiskala in jim 
pokazala vso najino ljubezen do njih. 

Pravzaprav bi bila skrbna in se tru-
dila biti čim boljša mama. Vendar pa 
le vsega, kar si bodo izmislili otroci, 
ne bom dovolila. Kar se ne sme dela-
ti, se pač ne sme. In tudi ne bom ime-
la rada samo svoje družine. Kje pa! 
Tudi očku in mamici se še bom kdaj 
pa kdaj vsedla v njuno varno naročje 
ter jima rekla: "Hvala vama, da sem 
tudi jaz postala to, kar sta vidva." 

M(^ca Lešnik, 5. h, 
OS Hajdina 

NARAVOSLOVNI DAN 
Pri SND smo letos spoznali že veli-

ko novega in zanimivega. Pogovarja-
li so se tudi o energiji. Na to temo 
smo imeli še naravoslovni dan. Nanj 
smo se že nekaj časa pripravljali, saj 
si je bilo potrebno pripraviti nekaj 
stvari: žličke, deščici, pločevino, 
žice, baterijo... 

Težko smo pričakovali torek, za 
katerega smo se dogovorili. V razre-
du smo se zbrali ob 7.50 uri. Z vesel-
jem smo zlagali stvari na mizo. Vsi 
h k r a t i smo hote l i imet i ob sebi 
učiteljico, da bi ji lahko vse pokazali. 

Najprej smo se pogovorili o energi-
ji, potem pa smo dobili načrt dela za 
vodno kolo in e l ek t r i čn i krog. 
Skrbno smo si ju ogledali. Ob izdel-
kih smo se natančno pogovorili o 
postopku dela. Že se je zaslišalo ro-
potanje in tolčenjE. Začeli smo dela-
ti, Biti smo morali pazljivi. Učiteljica 
nas je pri delu le opazovala, zato so 
n e k a t e r i imel i man j še težave. Z 
vztrajnostjo in spobudo smo dosegli 
želen cilj. 

Joj , kako je bilo veselo, ko se je 
zavrtelo kolo in je zasvetila lučka. 

Zadovoljno smo hodili po učilnici, 
saj je vsak želel vsem pokazati svoj 
izdelek. Še bolj pa smo bili veseli po-
hvale g. ravnatelja in naše učiteljice 
Kristine Kaučič. 

Mateja Domanjko, Polona Mar-
kovič, 3. a, 

OŠ Cerkvenjak 

STARA LOKOMOTIVA 
PRIPOVEDUJE 

Ko bila sem mlada, 
na pot odšla sem rada. 
Globoko sem sopihala 
in para me je gnala, 
vsa srečna sem zapiskala, 
ko v vas sem pripeljala. 

A prišla je elektrika, 
zdaj tehnika zmaguje. 
Lokomotive stare, rabljene 
le redkokdo vzdržuje. 
Na postaji tiho zdaj stojim, 
se starih časov veselim. 
Sebastian Voljč, 6. a, 
OŠ Olge Meglič, Ptuj 

RIMA 
Na mizi je lonec, 
v njem je juha, 
ki se skuha, 
juha se poje, 
prazen je lonec 
in pesmice je konec. 
Anja Špindler, 3. b, 
OŠ Velika Nedelja 







Iztiril se /e vagon 
V nedeljo, 23. marca, ob 21.01 se je med dovozom tovor-
nega vlaka, ki je pripeljal s Pragerskega za smer Sre-
dišče ob Dravi, na žcle/ni.ški postaji Ptuj med premikom 
iztiril tovorni vagon - dvojček z dvema pra/nima avtomo-
bilskima kontejnerjema. Kot jc povedal Jože Majccn, šef 
železniške postaje v Ptuju, ob nesreči ni bila poškodova-
na nobena oseba, le i/tirjeni vagon in nekaj deset metrov 
železniške proge. 

Podrobnejše vzroke iztirjenja 
še raziskujejo, saj je kraj dogod-
ka lakoj obiskala posebna stro-
kovna ekipa Slovenskih želez-
nic, ki bo ocenila tudi gmotno 
škodo. Izvedeli pa smo, da naj bi 
do iztirjenja vagona prišlo zaradi 
nepravilne manipulacije s sig-
nalno-varnostno napravo, torej 
zaradi človeškega dejavnika. 
Zadnji vagon naj bi se namreč 
iztiril zaradi prehitre preusme-
ritve kretnice. Prednji del vlaka 
naj bi zato zapeljal na en tir, 
zadnji vagon pa na drugega. Pri 
tem naj bi iztrgalo kolesno 
dvojico in vagon naj bi se iztiril. 

Sicer pa železniški promet za-
radi tega ni bil oviran in je pote-
kal brez zastojev. Ptujski želez-
ničarji so iztirjeni vagon s 
pomočjo hidravlike kmalu spra-
\ ili nazaj na tire in ga prepeljali 
na popravilo v Železniške delav-
nice. Isti dan so popravili tudi 
poškodovani del proge. To je 
prvi primer take vrste iztirjenja 
na ptujski železniški postaji. 

- O M 
Kraj iztirjenja vagona je raziskala strokovna ekipa Slo-
venskih železnic. Foto: M . O z m e c 

Kosovne odpadke 
odvažali tn mesece 
Pomlad je torej tu, koledarsko in tudi sicer, zato je treba 
čimprej poskrbeti za staro šaro, da bo novo življenje ime-
lo dovolj prostora. V skrbi za dobro opravljeno delo so se 
v podjetju Čisto mesto v letošnjem letu odločili, da pro-
gram odvoza kosovnih odpadkov izvedejo nekoliko dru-
gače kot v minulih letih, predvsem zaradi nujno potreb-
nega strožjega nadzora pri dovozih v center za ravnanje z 
odpadki v Brstju. 

Kot je povedal Janez Mere, 
tehnični vodja Čistega mesta, bo 
letos potekal odvoz postopoma 
po posameznih občinah, o času 
akcije pa bodo krajane obvestili 
pravočasno s predhodnimi ob-
vestili in letaki. Novost je tudi, 
da bodo odvoze končali šele ta-
krat, ko bo delo končano, torej 
ko bodo odpeljali vse kosovne 
odpadke. In šele nato bodo akci-
jo pričeli drugod. 

Odvoz kosovnih odpadkov 
bodo začeli že naslednji mesec, 
1. aprila, akcija pa bo predvido-
ma trajala tri mesece, torej do 
konca junija. Na ta način se 
namreč želijo izogniti proble-
mom iz prejšnjih let, ko so pone-

kod ostajali kupi neodpeljanega 
železja in drugih kosovnih od-
padkov. 

Odvoz bodo začeli v občini 
Ptuj 1. aprila (ni prvoaprilska 
šala!), akcija pa bo trajala do 
predvidoma 21. aprila. Akcijo 
bodo nadaljevali v občini Dor-
nava, kjer bo potekala od 21. do 
predvidoma 26. aprila. V občini 
Majšperk bo akcija odvoza ko-
sovnih odpadkov od 28. aprila 
do predvidoma 10. maja, v 
občini Videm od 12. do predvi-
doma 17. maja, v občini Juršinci 
od 19. do 24. maja, v občini 
Zavrč od 26. do 31. maja in v 
občini Destmik - Trnovska vas 
predvidoma od 2. do 7. junija ter 

v občini Kidričevo od 9. do 14. 
junija. 

Še to so nam zaupali v Čistem 
mestu: ne glede na predviden 
program odvoza kosovnih od-
padkov pa lahko občani odpadke 
pripeljejo v center za ravnanje z 
odpadki tudi sami, vendar le tis-
ti, ki so tudi sicer vključeni v 
redni odvoz odpadkov. Za vse 
druge odpadke pa dovoz ni 
možen, saj morajo vsa gospo-
dinjstva imeti doma ustrezno 
posodo, ki jo lahko praznijo le 
delavci Čistega mesta. Z drugimi 
besedami torej:, dovoz za tista 
gospodinjstva, ki niso vključena 
v redni odvoz, odvoz kosovnih 
odpadkov ne bo brezuplačen, 
ampak bo v vsakem takšnem 
primeru pač treba plačati stroške 
po veljavnem ceniku. 

- O M 

Uro bomo premaknili 30. mana 
v NEDELJO, 3 0 . M A R C A , B O M O TAKO KOT P O V S O D PO EVROPI OB 2 . 
U R I P R E M A K N I L I URNE KAZALCE N A 3 . URO Državni zbor RS je 31.1.1996 

sprejel zakon o spremembah 
zakona o računanju časa, s ka-
terim je določeno, da bo v 
letošnjem letu prehod na polet-
ni čas 30. marca, prehod nazaj 
na srednjeevropski časovni 
pas pa 26. oktobra, ko bomo 
urne kazalce pomaknili za eno 
uro nazaj. 

Za naslednja leta pa zakon 
pooblašča Vlado RS, da najpoz-
neje tri mesece pred začetkom 
poletnega računanja časa določi 
točen datum in uro prehoda na 
poletno računanje časa ter da-
tum in uro pomaknitve na 
srednjeevropski čas. Evropska 
skupnost nam je že sporočila da-
tume prehoda na poletno 
računanje časa In nazaj vse do 
leta 2001: 

1 9 9 8 29 . m a r e c 2 5 . oktober 

1 9 9 9 28 . m a r e c 3 1 . oktober 

2 0 0 0 26 . m a r e c 2 9 . oktober 

2 0 0 1 25 . m a r e c 2 8 . oktober 

SLOVENSKA BISTRICA 
# Zavod za kulturo Sloven-
ska Bistrica pripravlja da-
nes ob 17. uri v prostorih 
bistriškega gradu odprt je 
razstave ljubiteljskega sli-
karja Vojka Kumra iz Mala-
horne pri Oplotnici. 
PTUJ # Danes bo ob 18. 
uri v Mlhellčevi galeriji na 
Ptuju odprta razstava z 
naslovom Podoba vašega 
muzeja. 
PTUJ • V petek, 28. mar-
ca, bo v ptujskem Narod-
nem domu koncert Vlada 
Kresilna. Koncert organizi-
ra Zveza kulturnih organi-
zacij. 
SLOVENSKA BISTRICA 
# Zavod za kulturo Sloven-
ska Bistrica vabi k preda-
vanju Zvoneta Šeruge z 
naslovom Prijazne poti ali Z 
malo Kajo okoli sveta, ki bo 
v petek, 28. marca, ob 20. 
uri v viteški dvorani gradu 
Slovenska Bistrica. Gre za 
multivizijsko predstavitev 
potovanj znanega svetov-
nega popotnika. 
KOG • V ponedeljek ob 
14. uri bo v dvorani na 
Kogu prireditev v počasti-
tev večletne folklorne dej-
avnosti šole in življenjskega 
jubileja muzikanta skupine 
Mirka Kuhariča. Poleg jubi-
lantov bo nastopil še kvar-
tet deklet s Koga, Maja 
Frangež s tamburaško 
skupino iz Ormoža ter mla-
dinska folklorna skupina s 
Koga. Program bo povezo-
val Janko Klanjčar. Društvo 
kmečkih žena pa bo pri-
pravilo razstavo veliko-
nočnih pisank, ročnih del in 
dobrot iz kvašenega testa. 
Ob tej priložnosti bodo raz-
glasili tudi rezultate ocen-
jevanja vin, ki je na Kogu 
potekalo minuli teden. 
CERKVENJAK • KUD Vi-
tomarci bo v ponedeljek, 
31. marca, ob 15. uri upri-
zorilo Partljičevo komedijo 
Štajerc v Ljubljani. 
SLOVENSKA BISTRICA 
# Po sinočnji premieri igre 
Toneta Partljiča Oskubite 
jastreba v izvedbi DPD 
Svoboda iz Slovenske Bi-
strice in pod režisersko 
taktirko Bojana Maroševiča 
bodo ponovitve še v pone-
deljek, 31. marca, ter v pe-
tek, 4., in soboto, 5. aprila -
vse ob 19. uri v dvorani 
doma kulture v Slovenski 
Bistrici. 
KINO PTUJ • Ta teden bo 
ob 18. in 20. uri na sporedu 
slovenski film Andreja 
Košaka Outsider. Film je 
dobil na lanskem festivalu 
slovenskega fi lma v Porto-
rožu nagrado občinstva. 

ZBIL PEŠKO IN 
ODPELJAL 

V ponedeljek, 17. marca, ne-
kaj pred 8. uro je po 
označenem prehodu za pešce 
prečkala Potrčevo cesto v Ptu-
ju 18-letna Simona K. iz 
Spodnjega Gaja. Pri tem je 
vanjo trčil neznani voznik 
osebnega avtomobila Renault 
4 rdeče barve, ki je zavijal na 
Potrčevo cesto. Peška je padla 
in se pri tem lažje poškodova-
la, voznik katrce pa je odpeljal 
naprej. Zaradi tega je UNZ Ma-
ribor pozvala neznanega voz-
nika, da jim javi, prav tako so 
zaprosili morebitne očividce, 
da se jim oglasijo in s svojim vi-
denjem pomagajo razjasniti 
okoliščine nezgode. 

AVTO ZANESLO NA 
NASPROTNI VOZNI 
PAS 

Po magistralni cesti od Ptuja 
proti Mariboru je v sredo, 19. 
marca, ob 17.15 vozil osebni 
avto 44-letni Ljubomir G. iz Ptu-
ja. Pri Zlatoličju je na za-
sneženem cestišču zavrl in nje-
gov avto je zaneslo na nasprot-
ni vozni pas. Tam je trčil v 
osebni avto Jugo, ki ga je vozil 
46-letni Zlatko F iz Maribora. 
Pri trčenju je bila hudo ranjena 
sopotnica v fičku, 30-letna Ro-
mana F iz Maribora. 

OSUMLJENA POŽIGA 
V ponedeljek, 17. marca, 

okoli 22. ure je izbruhnil požar 
na stari stanovanjski hiši Cirila 
U. v Majšperku. Ogenj je pov-
sem uničil gospodarsko pos-
lopje in streho nad stanovansj-
ko hišo, potem so ga gasilci 
omejili in pogasili. Policisti so si 
prizorišče ogledali in ugotovili, 
da je bil požar podtaknjen. 
Osumili so 36-letno I. V, doma 
iz okolice Ptuja, zato so jo tudi 
prejeli. I. V. je baje nekaj časa 
živela z oškodovancem v zu-
najzakonski skupnosti, zaradi 
pogostih sporov pa se je pred 
kratkim odselila. V ponedeljek 
naj bi bila prišla v hišo še po 
nekatere svoje stvari in pri tem 
sta se s Cirilom znova sprla. Po 
oceni je ogenj povzročil škode 
za okoli dva milijona tolarjev. 

UKRADLI FIČKA 
V noči na torek, 18. marca, je 

s parkirišča pred stano-
vanjskim blokom v Osojnikovi 
ulici v Ptuju izginil fičko z re-
gistrsko številko MB N8-832, 
last Irene R iz Ptuja. 

VLOM v 
TURISTIČNO 
KMETIJO 

V noči na torek, 18. marca, je 
bilo vlomljeno tudi v prostore 
kmetije Damjak v Krčevini pri 
Vurbergu, občina Ptuj. Z vlo-
milci je izginila kovinska bla-
gajna, razni gospodinjski apa-
rati, nekaj cigaret In drugih 
uporabnih stvari. Po oceni so 
lastnika oškodovali za dobrih 
400.000 tolarjev. 

RODILE SO - čestitamo: 
Sabina Junger, Šturmovci 
16, Videm - Janjo; Jožica 
Muršič, Bresnica 3, Podgor-
ci - deklico; Kristina Le-
sjak, Sp. Gruškovje 5, Pod-
lehnik - dečka; Jožica Zlat-
nik, Frankovci 42, Ormož -
Klemena; Natalija Hustič, 
Dobovec pri Rogatcu 14, 
Rogatec - Marino; Sanja Mi-
kulič, Gradišče 11, Slov. Bi-
strica - deklico; Sonja Haj-
dari, Savci 35, Tomaž - de-
klico; Ivanka Fladung, 
Janežovski Vrh 5, Destmik -
Anjo; Angela Kump, 
Senčak 19 - deklico; Ana 
Trafela, Tržeč 45, Videm -
Tomaža; Mira Frangež, Ul. 
5. prekom. 16, Ptuj - dečka; 
Branka Letonja, Belavšek 
39, Zg. Leskovec - Klaro; 
Brigita Glažar, Hajdoše 62, 
Ptuj - Žiga; Ivana Maučič, 
Zakl 31 l/a, Podlehnik - de-
klico; Petra Bele, Rogatec 
39, Rogatec - Niko. 
UMRLI SO: Janez 
KAUČIČ, Hujbar 12, 
1929, t 16. marca 1997; Ana 
Kolarič, roj. Misotič, Ja-
dranska ul. 18, Ptuj 1915, 
t 16. marca 1997; Franc 
Drolc, Veliki Brebrovnik 
102, 1916, t 15. marca 
1997; Jožef Vrbnjak, Orešje 
48, Ptuj, ii: 1909,1 18. marca 
1997. 

PRIJELI FANTA S 
PONAREDKI MARK 

Prejšnji teden je 17-letni B. R 
iz Pretreža v poslovalnici Nove 
KB Maribor v Majšperku po-
skušal zamenjati bankovec za 
100 DEM. Budni uslužbenec je 
takoj ugotovil, da je bankovec 
ponarejen, zato je obvestil kri-
manaliste, ki so fanta prijeli in 
pri njem našli 12 enakih pona-
redkov. Ugotovili bodo, od kod 
mladoletniku ponaredki, in 
proti njemu napisali kazensko 
ovadbo. 

HRVAŠKI 
DRŽAVLJAN GROZIL 
POLICISTOM 

V petek, 21. marca, zjutraj so 
policisti na mejnem prehodu v 
Zavrču ustavili 22-letnega To-
mislava K. iz Varaždina. Ker je 
kazal znake vinjenosti, so mu 
ponudili alkotest. To je Tomisla-
va tako raztogotilo, da je začel 
razbijati inventar, z besedami 
žalil policiste in jim celo grozil. 
Policisti so ga obvladali in ga 
pridržali do iztreznitve in umirit-
ve, potem pa so zanj napisali 
kazensko ovadbo. 

UMRL v 
RAZBITINAH 
AVTOMOBILA 

V ponedeljek, 24. marca, 
okoli 6. ure je po magistralni 
cesti od Maribora proti Sloven-
ski Bistrici vozil osebvni avto 
26-letni Vojko Štrumpfl iz Mari-
bora. Med vožnjo skozi Zgorn-
jo Polskavo ga je v blagem le-
vem ovinku na zasneženem 
cestišču zaneslo na nasprotni 
vozni pas, kjer je s sprednjim 
delom vozila oplazil osebni 
avto, ki ga je nasproti vozil 31-
letni Miran Š. iz Slovenske Bi-
strice, ki ga je odbilo v jarek, 
Vojkova petica pa je čelno 
trčila v tovornjak, ki ga je na-
sproti vozil 60-letni Jožef H. iz 
Slovenskih Konjic. V silovitem 
trčenju je Vojko štrumpfl dobil 
tako hude poškodbe, da je na 
kraju nesreče umrl. Miran Š. î n 
njegova sopotnica Biserka Š. 
sta bila lažje ranjena. 

FF 


